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IZVJEŠĆE PREDSJEDNIKA  
 

 O RADU 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

za razdoblje od 14. studenog 2012. do 13. studenog 2013. god. 

 
Hrvatska komora arhitekata (HKA/Komora) poslovala je tijekom 2013. god. sukladno 
Programu rada HKA-a za 2013. god. i Planu prihoda i troškova HKA-a za 2013. god., 
usvojenih na 02. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 14. prosinca 2012. god. 
Komora je razvijala inicijative Upravnog odbora vezane uz usvojeni strateški okvir poslovanja 
i razvojni plan Hrvatske komore arhitekata. 
 

                    
               AKTIVNOST 
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     RAZDOBLJE 

  
                                          IZVRŠENJE / KOMENTAR 
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Redovne aktivnosti HKA-a 

 
Skupština, 

Upravni odbor, Tajništvo 
posebna zaduženja 

   

 
 

studeni 2012. / 
studeni 2013. 

                                                
SKUPŠTINA HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 

 
Sastav Skupštine, redoslijedom broja glasova:   
      
Željko Andraši, Andrea Barac, Miljenko Bernfest, Mateo Biluš, Siniša Bjelica, Zoran Boševski, Zoran 
Brakus,  
Saša Bui, Rajka Bunjevac, Marko Cvjetko, Ljiljana Ćurčija, Tomislav Ćurković, Robert Duić, Romano Duić 
, Boris Fiolić, Darko Anton Franceschi, Marijan Gezi, Hrvoje Hrabak, Maja Huljev Ton, Berislav Iskra, 
Tihomir Jukić, Željka Jurković, Vladimir Kasun, Neno Kezić , Nenad Kocijan, Vesna Koščak Miočić-Stošić, 
Tomislav Krajina, Vesna Kresnik Vojnović, Tomislav Kukin, Sabina Majdandžić, Davor Matticchio, Ante 
Milas, Marina Oreb, Vedran Pedišić, Vinko Penezić, Vladimir Petrović, Alan Leo Pleština, Branimir Rajčić, 
Tatjana Rakovac, Davorin Raos, Mario Smilović, Lenka Šaran, Zoran Veršić, Vlatka Vidović, Matija Vinski, 
Ivo Vojnović, Reno Vrbanec i Tonko Zaninović. 
 
Skupština je u izvještajnom razdoblju održala 3 sjednice, od čega: 

o 1 redovnu   
o 2 izvanredne sjednice. 

 
02. redovna sjednica Skupštine HKA-a 
 
Na 02. redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 14. prosinca 2012. godine.  bio je prisutan 31 član. 
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Odluke s 02. redovne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izviješće predsjednika o radu HKA-a za 2012. godinu, 
- Izviješće o radu Upravnog odbora HKA-a za 2012. godinu, 
- Izviješće Nadzornog odbora HKA-a, 
- Programa rada HKA-a za 2013. godinu, 
- Plana prihoda i rashoda HKA-a za 2013. godinu,  
- Godišnji okvirni Plan sjednica Skupštine HKA-a za 2013. godinu, 
- Pravilnik o radu Tajništva HKA-a, 
- Pravilnik o radu odbora, povjerenstava i radnih skupina, 
- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o naknadama za rad u tijelima i radnim tijelima, 
- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove ovlaštenih 

arhitekata, 
- Proglašenje počasnim  članom HKA-a dr. sc. Brune Šišića. 

 
03. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 

 
Na 03. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 17. svibnja 2013. godine,  bila su prisutna 44 
člana. 
Odluke s 03. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izviješće o izvršenju plana prihoda i troškova HKA-a za 2012. godinu. 
 
04. izvanredna sjednica Skupštine HKA-a 

 
Na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 27. lipnja  2013. godine, je bilo prisutno 38 
članova. 
Odluke s 04. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 

- Izmijene i dopune Statuta HKA-a, 
- Pravilnik o priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija za obavljanje arhitektonske djelatnosti, 
- Pravilnik o Izmjenama i dopunama Pravilnika o pečatima i iskaznicama ovlaštenih arhitekata  

HKA-a, 
- Pravilnika o Izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove ovlaštenih 

arhitekata HKA-a, 
- Pravilnika o Izmjenama i dopunama Pravilnika o javnim knjigama i evidencijama HKA-a. 
- Pravilnik o obavljanju vježbeničkog staža. 

 
 

 
UPRAVNI ODBOR 

 
Sastav Upravnog odbora: 
Predsjednik: Tomislav Ćurković . 
Zamjenica predsjednika Rajka Bunjevac. 
Članovi: Boris Fiolić, Berislav Iskra, Željka  Jurković, Vadimir Kasun, Marina Oreb, Vinko Penezić i 
Vladimir  Petrović. 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju održao 16 sjednica, od čega 12 redovnih, 3 tematske i 1 
dopisna sjednica: 
Redovne sjednice Upravnog odbora: 
 

1. 02.   sjednica                   14.11.2012. god. 
2. 03.   sjednica                   19.12.2012. god.     
3. 04.   sjednica      23.01.2013. god. 
4. 06.   sjednica      22.02.2013. god. 
5. 07.   sjednica      20.03.2013. god. 
6. 08.   sjednica      19.04.2013. god. 
7. 09.   sjednica      17.05.2013. god. 
8. 10.   sjednica      19.06.2013. god. 
9. 11.   sjednica      17.07.2013. god. 
10. 12.   sjednica      13.09.2013. god. 
11. 13.   sjednica                   16.10.2013. god. 
12. 14.   sjednica                   13.11.2013. god. 
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Tematske sjednice Upravnog odbora: 
 

1. tematska sjednica    02.01.2013. god.  
2. tematska sjednica    27.06.2013. god. 
3. tematska sjednica    02.07.2013. god. 

 
1. tematska sjednica bila je posvećena: 
    strategiji HKA-a za definiranje osnovnih  odredbi novih zakonskih akata, o prostornom uređenju, gradnji i  
    inspekcijskim poslovima. 
 
2. tematska sjednica bila je posvećena: 

o  obvezi ukidanja Pravilnika o cijenama usluga, 
o  preimenovanju skupštinskog Odbora za cjenik u Odbor za normiranje poslova i usluga HKA-a,  
o  strategiji razvoja Pravilnika o standardu usluga. 

 
3. tematska sjednica bila je posvećena: 
    javnom izlaganju stajališta struke u pogledu prijedloga zakonskih akata, s obzirom na neprihvaćanje 
    primjedbi HKA-a i UHA-e.  
 
Dopisna sjednica Upravnog odbora: 
 

1. dopisna sjednica                 20.12.2012. god. 
 
Sjednica je bila posvećena: 
Donošenju Odluke o načinu sudjelovanja HKA-a u osnivanju Ureda  za pomoć građanima u vezi s   
legalizacijom nezakonito izgrađenih zgrada, kao projektu Grada Zagreba. 

 

 
1a 

 
Rad odbora, povjerenstava i 

radnih grupa / skupina 
 

 
Redovan rad i 

posebna zaduženja 

 
studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave 
 
Povjerenstvo za unaprjeđenje postupaka javne nabave osnovano je 14.11.2012. god., u sastavu:  
Marko Cvjetko, Zofi Jerič – Bilogrević, Vladimir Kasun i Zvonimir Prlić.  
U svom se radu baziralo na odredbama zakona, akata HKA-a, posebice Pravilnika o cijenama usluga i 
Kodeksa strukovne etike ovlaštenih arhitekata, kako bi se nadopunile mogućnosti djelovanja HKA-a, 
dokinute postupkom Agencije za zaštiti tržišnog nadmetanja (AZTN) protiv komora u graditeljstvu, kojim je 
uporaba Pravilnika o cijenama usluga dovedena u pitanje u kontekstu slobodne tržišne utakmice za 
nabavku roba i usluga.  Do ukidanja Pravilnika o cijenama usluga, 27.06.2013. god., Povjerenstvo se 
odlučilo djelovati metodama: 

o informiranja o zakonskim uvjetima za nabavku arhitektonskih usluga, 
o prednostima provedbe natječaja, kao metode za nabavku arhitektonskih usluga, 
o stvaranju uvjeta za ostvarenje razvojnih strategija RH, kroz konkretne investicijske projekte, 
o interesu investitora i javnom društvenom interesu zakonitog postupanja, 
o odgovornostima naručitelja arhitektonskih usluga, 
o drugim izravnim i neizravnim koristima cjelovitog sagledavanja projekata, za investitora i društvo. 

 
U tom je smislu tijelima državne uprave i raznim društvenim subjektima odaslano 9 dopisa: 
 

1. 30.11.2012. god., dopis Industrijskom parku Nova Gradiška d.o.o., za predmet javnog 
nadmetanja – za izradu Urbanističkog plana uređenja „Panonski zeleni Industrijski park Nova 
Gradiška“, evidencijski broj nabave: NAB 01/12, primjedbe radi neusklađenosti s čl. 3. st. 5. 
Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 
4. Zakona o javnoj nabavi (NN broj 90/11), 
 

2. 30.11.2012. god., dopis Gradu Opatiji, za predmet javnog nadmetanja, Izrade glavnog i 
izvedbenog projekta za dječji vrtić Punta Kolova, Grad Opatija, evidencijski broj: 12-06-MV, radi 
neusklađenosti s čl. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 
55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN broj 90/11). Dopisom od 
07.12.2012. god. Grad Opatija donosi odluku o poništenju postupka, 
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3. 03.12.2012. god., dopis APN-ZAGREB, za predmet javnog nadmetanja – za Izradu idejnog, 

glavnog, izvedbenog projekta sa ishođenjem svih dozvola, te projektantski nadzor za 
višestambenu građevinu s uređenjem okoliša i infrastrukture u Nerezinama na Lošinju, 
evidencijski broj: E-36/2012 radi neusklađenosti s st. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i 
gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN 
broj 90/11), 
 

4. 03.12.2012. god., dopis APN-ZAGREB, za predmet javnog nadmetanja za Izradu idejnog, 
glavnog , izvedbenog projekta sa ishođenjem svih dozvola, te projektantski nadzor za dvije 
višestambene građevine s uređenjem okoliša i infrastrukture na lokaciji Ćunski, otok Lošinj, 
Evidencijski broj: E-35/2012,  radi neusklađenosti s st. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i 
gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN 
broj 90/11), 

 
5. 17.12.2012. god., dopis Sveučilištu u Rijeci, Pomorski fakultet u Rijeci, Izrada arhitektonskog 

snimka, idejnog projekta i ishođenje lokacijske dozvole za rekonstrukciju postojeće zgrade i 
novu dogradnju Pomorskog fakulteta u Rijeci, Evidencijski broj nabave: JN-02/2012, radi 
neusklađenosti s st. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 
55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN broj 90/11), 
 

6. 17.12.2012. god., dopis GRAD ZAGREB predmet Javno nadmetanje – OŠ dr. Vinka Žganca, 
izrada projektne dokumentacije, Evidencijski broj nabave: 726-2012-EMV, radi neusklađenosti s 
čl. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) 
i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN broj 90/11), 

 
7. 08.01.2013. god., dopis OPĆINA CRNAC, predmet javno nadmetanje – izrada idejnog i glavnog 

projekta zgrade dječjeg vrtića u Općini Crnac (Naselje Veliki Rastovac), evidencijski broj 
nabave: 1-MV/12, radi neusklađenosti s čl. 3. st. 5. Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN 
broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj nabavi (NN broj 90/11), 

 
8. 28.02.2013. god., upućen dopis BRODSKO-POSAVSKA ŽUPANIJA, za predmet Javno 

nadmetanje – izrada projektne dokumentacije za adaptaciju i dogradnju Gimnazije Nova 
Gradiška, evidencijski broj nabave: E-MV-2/13, radi neusklađenosti s čl. 3. st. 5. Zakona o 
prostornom uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona 
o javnoj nabavi (NN broj 90/11), 

 
9. 02.05.2013. god., upućen dopis OPĆINI GARČIN, u predmetu Izrade projektne dokumentacije 

za izgradnju doma za stare i nemoćne u Garčinu predviđene površine 2.600 m2 BRP-a, 
evidencijski broj nabave: E-MV-2/13 radi neusklađenosti s čl. 3. st. 5. Zakona o prostornom 
uređenju i gradnji (NN broj 76/07, 38/09, 55/11, 90/11, 580/12) i čl.82. st. 4. Zakona o javnoj 
nabavi (NN broj 90/11). 

 
Podatak o vrlo dobrom odazivu tijela državne uprave i drugih pravnih osoba na stručna mišljenja HKA-a, 
zanimljiv je i govori o: 

o potrebi stalnog informiranja, 
o nastojanju naručitelja da djeluje u skladu s javnim interesom, kada se to može potkrijepiti 

zakonom i stručnom argumentacijom. 
 
Komora je priredila Pravilnik o standardu usluga, kao odgovor na uvjete rada u EU-u i novi Zakon o javnoj 
nabavi, te supstitut Pravilniku o cijenama usluga, koji kategoriju cijene zamjenjuje norma satima, potrebnim 
za izvršenje arhitektonskih zadaća. Izrađen je na istovjetnim principima, kao i prethodni dokument, osim 
što ne koristi zabranjene pojmove cijene usluga. Komora očekuje i u tom smislu i lobira, da nadležna tijela 
državne uprave prihvate ovaj dokument, kao podzakonski akt s obveznom primjenom.  
 
U izradi je računalni Program kojim će se, na bazi vlastitih uvjeta poslovanja, moći izračunati podaci 
potrebni za definiranje cijene arhitektonskih usluga.  
Stavljanjem van snage Pravilnika o cijenama usluga, 27.06.2013. god., Povjerenstvo je svojevrsnom 
statusu quo svoga djelovanja. Priređuje statistike potrebne za odlazak na sastanak u Ministarstvo 
gospodarstva, s predstavnicima kojega će se pokušati dogovoriti principi budućeg rada. 

 
Radna grupa za ispitivanje rada u EU-u 
 
Radna grupa za ispitivanje rada u EU-u osnovana je 14.11.2012. god., u sastavu:  
Iva Krkalo - Mrvelj, Vinko Penezić, Toni Sardelić, Sabina Sabljić, te Sanja Cvjetko Jerković, kao delegat 
Odbora za međunarodnu suradnju.  
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S obzirom na očekivanu izmjenu PQD Direktive 2005/36/EC - Direktive o reguliranim profesijama, krajem 

ove godine i novi Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji, Radna grupa je zaključila da će s izdavanjem brošure, koja bi našem članstvu trebala poslužiti 
kao pomoć za snalaženje na EU tržištu arhitektonskih usluga, pričekati do izlaska novih propisa. 
 
Povjerenstvo za prezentacije vježbenika 
 
Povjerenstvo je u novom sastavu, osnovano 23. siječnja 2013. godine, u sastavu: 
  

• članovi Odbora za upis Hrvatske komore arhitekata (minimalno 2 predstavnika):  
dr. sc. Kristina Careva, ovl. arh., redoviti prof. Veljko Oluić, ovl. arh.,  

• mr. sc. Vesnica Koščak-Miočić Stošić, ovl. krajobrazna arh.,  

• glavna tajnica, Jasna Tucak, dipl. iur. i  

• stručna tajnica, Dušanka Šimunović, dipl. ing. arh.  
 
Povjerenstvo je u izvještajnom razdoblju održalo 2 sjednice: 
 

• 1. sjednica              15.02.2013. god. 

• 2. sjednica              23.05.2013. god. 

• 3. sjednica              26.11.2013.god. 
 
Povjerenstvo za software 
 
Povjerenstvo za software osnovano je, 17.10.2012.god., u sastavu:  
Rajka Bunjevac i Boris Fiolić. 
U suradnji s tvrtkom 3Dart d.o.o. omogućena je članovima Komore posebna akcijska nabavka programske 
opreme ArchiCAD. 
 
Povjerenstvo za osiguranje HKA-a 
 
Povjerenstvo za osiguranje HKA-a osnovano je 23.01. 2013. godine u sastavu: 
Boris Fiolić, Tomislav Ćurković i Jasna Tucak, kao pravno-tehnička podrška, sa zadaćom sklapanja novog 
Ugovora o višegodišnjem obveznom osiguranju ovlaštenih arhitekata od profesionalne odgovornosti u 
arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji. 
 
Povjerenstvo za izbor djelatnika Tajništva - zamjena u vremenu porodiljnog dopusta 
 
Povjerenstvo za izbor djelatnika Tajništva - zamjena u vremenu porodiljnog dopusta, zbog odlaska 
djelatnice Ines Šamec Đurin, stručne referentice u Tajništvu HKA-a, osnovano je 23.01.2013. godine, u 
sastavu: 
 
Tomislav Ćurković, Rajka Bunjevac i Jasna Tucak. 
 
Povjerenstvo HKA-a  za odabir kandidata za EU projekt Arhitekti u Europi 
 
Povjerenstvo HKA-a za odabir kandidata za EU projekt Arhitekti u Europi osnovano je 17.07.2013. godine 
u sastavu: 
 
Rajka Bunjevac, Vlatka Vidović te i Jasna Tucak. 
 
Povjerenica HKA-a za izradu Ugovora za arhitektonske usluge i pridružena članica  
Povjerenstva za Tipski ugovor 
 
Povjerenica HKA-a za izradu Ugovora za arhitektonske usluge i pridružena članica pridružena članica 
Povjerenstva za Tipski ugovor imenovana je 17.07.2013. godine:  Maja Kuzmanović. 

 
Predsjednik Radne skupine HKA-a za zaštitu autorskih prava ovlaštenih arhitekata 

 
Predsjednik Radne skupine HKA-a za zaštitu autorskih prava ovlaštenih arhitekata i mandatar za izbor 
članova navedenog radnog tijela imenovan je 16.10.2013. god.:  Boris Fiolić. 
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Povjerenstvo za izradu Prijedloga nacrta novog  
Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima 
 
Povjerenstvo za izradu Prijedloga nacrta Zakona o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima imenovano 
je 16.10.2013. godine u sastavu: 
 
Tamara Stantić Brčić, Iskra Lukin, Jasna Tucak i Josip Bienenfeld. 
 
Povjerenica Upravnog odbora za rad s područnim odborima 
 
Povjerenica Upravnog odbora za rad s područnim odborima imenovana je 16.10.2013. godine:  
Marina Oreb,  
s ciljem intenziviranja i uključivanja članstva u rad Komore. 

 
                                                     KOORDINATORI, 
ČLANOVI RADNIH TIJELA U MEĐUKOMORSKIM I DRUGIM POVJERENSTVIMA 

 
Kandidiranje delegata HKA-a za člana Izvršnog odbora ACE-a 
 
Upravni odbor HKA-a je, na prijedlog Odbora za međunarodnu suradnju, 17.07.2013. godine, kandidirao  
voditelja delegacije HKA-a pri Vijeću arhitekata Europe – ACE, Dubravka Bačića,  za mjesto člana 
Izvršnog odbora ACE-a - EB. Riječ je o izboru kandidata izvan redovne rotacije zemalja članica u EB-u, 
na temelju izravnog glasovanja. Uz novi EB ACE-a, na drugoj sjednici Generalne skupštine ACE-a – GA2 
ACE-a, bira se i novi predsjednik ACE-a. GA2 ACE-a je ujedno i prvo sudjelovanje delegata HKA-a nakon 
ulaska RH u EU, u statusu punopravnog člana, s mogućnošću kandidiranja i za funkciju predsjednika 
ACE-a.  
 
Predstavnici HKA-a u Organizacijskom odboru 04. kongresa hrvatskih arhitekata 
 
U Organizacijski odbor 04. kongresa hrvatskih arhitekata 14.11.2012. god. imenovani su predstavnici  
HKA-a: Tomislav Ćurković, Rajka Bunjevac, Miljenko Bernfest i Željko Andraši. 

 
Organizacijski odbor u sastavu:  
Tomislav Ćurković, Rajka Bunjevac, Miljenko Bernfest i Željko Andraši, Hrvoje Hrabak, Silvio Bašić i Sanja 
Cvjetko Jerković sastajao se u sazivu u kojem je osnovan i dinamici prema potrebi. 
 
Sastanci su održavani i sa predstavnicima aktivnih sudionika skupa, logistike, sponzora, predstavnicima 
državnih i gradskih vlasti i drugih poslovnih i pravnih subjekata, koji su mogli doprinijeli kvaliteti 04. 
kongresa hrvatskih arhitekata, sve do njegova održavanja.  
 
Radna skupina, MGPU-a, za praćenje implementacije ciljeva dokumenta  
Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA,  
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 
U Radnu skupina MGPU-a  HKA je, 23.01.2013. godine, imenovao: Rajku Bunjevac . 
 
Radna skupina, MGPU-a, za praćenje implementacije ciljeva dokumenta Arhitektonske politike Republike 
Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja djeluje u sastavu: 
Dr. sc. Borka Bobovec, dipl. ing. arh., Ines Merćep, dipl. ing. arh., Mirna Sabljak, dipl. ing. arh.,  
mr. sc. Petar Šokić, Damir Percel, dipl. ing. građ., Rajka Bunjevac, dipl. ing. arh., dr. sc. Krunoslav Šmit, 
dipl. ing. arh., Helena Knifić Schaps, dipl. ing. arh., Vesna Rajković, dipl. ing. arh. te Andriana Pozojević, 
dipl. ing. arh., koja je ujedno i tajnica Radne skupine. 
 
Radna skupina održala je sjednice: 
 

• 20.03.2013. god.,  

• 25.04.2013 god., 

• 20.06.2013. god., 

• 06.09.2013. god.,  
Imenovanje članova HKA-a u Uredništvo za izdavanje publikacije ApolitikA 
 
U Uredništvo za izdavanje publikacije Arhitektonske politike RH 2013. – 2020, ApolitikA, Nacionalne 
smjernice za vrsnoću i kulturu građenja ApolitikA, 23.01. 2013. godine imenovani su od strane HKA-a: 
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Rajka Bunjevac, Damir Fabijanić, Helena Knifić Schaps. U sklopu Uredništva, na izdavanju publikacije 
radili su i dr. sc. Borka Bobovec, dipl. ing. arh., načelnica Sektora za stanogradnju, stanovanje i 

komunalno gospodarstvo i Andriana Pozojević, dipl. ing. arh., viša stručna savjetnica  istog Sektora,  

dizajner, Boris Ljubičić, lektura Dalibor Jurišić, korektura Mirjana Paić-Jurinić, prijevod Marina Denona 
Krsnik, grafička priprema Studio International d.o.o., tisak 
Denona d.o.o., koji održali brojne zajedničke sastanke:    

  
• 07.02.2013. god.,  

• 13.02.2013. god., 

• 19.02.2013. god.,  

• 26.03.2013. god., 

• 04.04.2013. god., 

• 19.04.2013. god.,  
 

kao i one s predstavnicima drugih pravnih subjekata, od interesa za izdavanje ApolitikA-e. 
 
Imenovanje za sudjelovanje na sastanku Nacionalne kvalifikacijske platforme 
 
HKA je 22.02.2013. godine imenovala  Jasenku Bertol-Vrček svojom predstavnicom  u Nacionalnoj 
kvalifikacijskoj platformi za kontinuiranu izobrazbu građevinskih radnika i instalatera o energetskoj 
učinkovitosti – CROSKILLS Platformi. 
 
Održana su 3 nacionalna savjetovanja: 
 

1. 1. nacionalno savjetovanje, 28.02.2013. godine, u Zagrebu,   
2. 2. nacionalno savjetovanje, 04.- 05.07.2013. godine, u Termama Tuhelj, 
3. 3. nacionalno savjetovanje, bit će održano 21.- 22.11.2013. godine, u Opatiji. 

 
CROSKILLS Platforma (Build Up Skills Croatia), pokrenuta je radi uspostave sustavne i kontinuirane 
izobrazbe građevinskih radnika, obrtnika i poduzetnika za energetski efikasnu gradnju, na Građevinskom 
fakultetu u Zagrebu, na poticaj Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, u okviru programa CIP 
Inteligent Energy Europe. 
 
Projekt je osmišljen u dvije faze:  
 

o u prvoj fazi napravljena je status quo analiza, definirana je trenutna nacionalna kvalifikacijska 
platforma i nacionalna strategija, dok će se  

o u drugoj fazi definirati plan i program izobrazbe i uspostaviti sustavna i kontinuirana izobrazba za 
građevinske radnike. Koordinatorica projekta je profesorica Ivana Banjad Pečur, predstojnica 
Zavoda za materijale na Građevinskom fakultetu. 

Partneri GF-u i MGPU-u u projektu CROSKILLS su i Arhitektonski fakultet u Zagrebu, Regionalni centar 
zaštite okoliša Hrvatska, Hrvatska obrtnička komora, Graditeljska škola Čakovec, Knauf Insulation d.o.o. i 
Program Ujedinjenih naroda za razvoj  - UNDP Hrvatska, a potporu projektu dalo je i pet ministarstava: 
Ministarstvo gospodarstva, Ministarstvo poduzetništva i obrta, Ministarstvo zaštite okoliša i prirode, 
Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta, Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja, kao i Agencija 
za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih, udruge, strukovne komore, privatne tvrtke, te Sindikat 
graditeljstva Hrvatske. 
Kroz projekt bi se trebao povećati broj stručno osposobljenih radnika na tržištu odnosno stvoriti obrtnike i 
poduzetnike koji posjeduju dovoljno znanje ili su specijalizirani za gradnju niskoenergetskih, pasivnih i 
gotovo nultih energetskih zgrada, kako bi time jamčili kvalitetnu izvedbu zgrada. Paralelno s inicijativom 
radi se na kreiranju mjera, pravilnika i preporuka, kojima bi se stvorili preduvjeti za vrednovanje 
kvalificirane radne snage na tržištu. 
 
Sve navedeno, osim što ima psihološki buster efekt,  trebalo bi bi osigurati preduvjete za realizaciju 
strategije održivog razvoja RH i Plana 20 + 20 + 20, s rokom provedbe do 2020. godine. 
 
Izbor novog saziva Odbora za natječaje 
 
Na sjednici Upravnog odbora, održanoj 14.11.2012. god., izabran je novi saziv komorskog dijela  
Odbora za natječaje:                                                                                 
 

• Miljenko Bernfest 

• Andrej Doronjga 

• Nenad Kocijan 
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Na vlastiti zahtjev, Nenad Kocijan je, 17.07.2013. god., razriješen funkcije na koju je imanovan. 
UHA je svoje predstavnike u Odbor za natječaje imenovala, 19.12.2012. god. (Tomislav Petrinjak, Lino 
Jajec i Reno Vrbanec). 

 
NOVI ODBORI HKA-a 

 
Odbor za urbanizam  
 
Odbor za urbanizam  osnovan je 14.11.2012. godine, te je u sastavu: 
mr.sc. Berislav Iskra, predsjednik  
i članovi: 
Ninoslav Dusper, prof.dr.sc. Tihomir Jukić, akademik, prof.dr.sc. Branko Kincl, prof. dr.sc. Srečko Pegan, 
Krešimir Rogina, dr.sc. Zrinka Rudež, djelovao do srpnja 2013. godine. 
 
Odbor je imao 3 sjednice: 
 

• 13.12.2012. godine, konstituirajuća sjednica, 

• 23.01.2013. godine, 

• 21.03.2013. godine. 
 
Zbog nemogućnosti usklađenja poslovnih obaveza s aktualnom potrebom intenzivnog sudjelovanja na 
izradi prijedloga u postupku donošenja novih zakonskih akata u domeni prostornog planiranja, u dogovoru 
s predsjednikom predloženo je imenovanje novog radnog tijela HKA-a. 
 
Temeljem odluke Upravnog odbora, na prijedlog mandatarke Jasminka Pilar-Katavić, 17.07. 2013. godine, 
imenovani su članovi novog Odbor za urbanizam, u sastavu: 
Jasminka Pilar-Katavić , predsjednica, 
Lili Bračun, zamjenica predsjednice  
i članovi: 
Katarina Hajdninić, Tihomir jukić, Željka Kučinić, Željko Predovan, Ana Putar, Iva Rechner Dika i gđa. 
Lidija Škec.  
U izvještajnom razdoblju Odbor je održao 2 sjednice: 
 

• 1. konstituirajuća sjednica            11.09.2013. godine, 

• 2. sjednica                                     08.11.2013. godine. 
 
HKA je, na poziv Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, pozvana pokrenuti pripremne aktivnosti 
vezane na planove sanacije prostora, kao posljedice provođenja Zakona o postupanju s nelegalno 
izgrađenim zgradama (NN broj 86/12). Pripremne aktivnosti obuhvaćaju utvrđivanje kriterija i prijedlog 
nekoliko karakterističnih lokacija za područja obuhvaćena nezakonitom gradnjom u RH, za koje će se 
izrađivati planovi sanacije.  
 
Izrada planova sanacije prostora podrazumijeva izdavanje pravilnika i smjernica za provedbu javnih 
natječaja za sanaciju. Kako bi se ostvarila željena dinamika provedbe sanacije, HKA je pozvana prirediti 
prijedlog za pilot projekt za raspisivanje natječaja, koji bi kroz praktična iskustva doprinijeli njegovom 
daljnjem razvoju. Ovaj odgovoran posao povjeren je nadležnom Odboru, koji ga provodi kao strateški 
projekt, od javnog, ali i strukovnog interesa. 
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje  
 
Odbor za stalno stručno usavršavanje osnovan je 14.11.2012. god., u sastavu: 
 
Maja Huljev Ton, predsjednica,  
i članovi:  
Boris Fiolić, Duška Jelić, Tomislav Kukin i Vinko Penezić. 
 
U izvještajnom razdoblju su održane 3 sjednice Odbora:  
 

• 16.1.2013. godine, 

• 11.7.2013. godine, 

• 25.9.2013. godine, 
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te 20 dopisnih sjednica: 

• 04.12.2012. godine, 

• 10.12.2012. godine, 

• 16.01.2013. godine, 

• 23.01.2013. godine, 

• 30.01.2013. godine, 

• 11.02.2013. godine, 

• 15.02.2013. godine, 

• 21.02.2013. godine, 

• 26.02.2013. godine, 

• 07.03.2013. godine, 

• 15.03.2013. godine, 

• 20.03.2013. godine, 

• 25.03.2013. godine, 

• 28.03.2013. godine, 

• 25.04.2013. godine, 

• 09.05.2013. godine, 

• 06.05.2013. godine, 

• 03.06.2013. godine, 

• 09.07.2013. godine, 

• 18.09.2013. godine, 
 
Kontinuirano se provodi evidentiranje aktivnosti, individualnog usavršavanja članova, prema individualnim 
prijavama, po odobrenju Odbora za SSU, kao i IN HOUSE usavršavanje. Više o aktivnostima Odbora u 
točki 6 ovog Izvješća. 
 
Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu 
 
Odlukom Upravnog odbora HKA-a, 22.02.2013. godine, Odbor za energetski učinkovitu i održivu 
arhitekturu 
proširen je imenovanjem  Irene Vojnović, punopravnim  članom.  
 
Odbor sada djeluje u sastavu: 
Toni Borković, predsjednik, Marin Račić, zamjenik predsjednika, Jasenka Bertol Vrček, Željko Koški, 
Zoran Veršić, te Irena Vojnović. 
 
U izvještajnom razdoblju su održane 4 sjednice Odbora, od čega je 01. bila konstituirajuća:  
 

• 14.12.2013. godine 

• 01.02.2013. godine, 

• 09.07.2013. godine, 

• 17.07.2013. godine, 
 
te jedna online sjednica: 
 

• 25.2.2013. godine 
 
O aktivnostima OEUOA-a na organizaciji Zagrebačkog energetskog tjedna – Danu Hrvatske komore 
arhitekata, vise u točki 12. Međunarodne aktivnosti. 

 

POSTOJEĆA TIJELA / ODBORI HKA-a 
Odbor za upis  

 
Članovi Odbora za upis su: 
Predsjednik Tomislav Ćurković 
i članovi:  
Željko Andraši, ovl.arh., Zoran Boševski, ovl.arh., Neno Kezić, ovl.arh. i Branimir Rajčić, te Vesnica 
Koščak Miočić-Stošić, kao članica koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte.  
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Odbor je održao 11 sjednica:  

 
• 29.10.2012. god. 

• 28.11.2012. god. 

• 22.01.2013. god. 

• 14.03.2013. god. 

• 11.04.2013. god. 

• 23.05.2013. god. 

• 27.06.2013. god. 

• 15.07.2013. god. 

• 11.09.2013. god. 

• 09.10.2013. god. 

• 05.11.2013. god. 
 

Održane 2 sjednice završne prezentacije vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata: 
 

• 15.02.2013. god. 

• 23.05.2013. god. 

  
U izvještajnom razdoblju je: 
 
- upisano 117 članova u Imenik ovlaštenih arhitekata  
- upisana 2 člana u Imenik stranih ovlaštenih arhitekata 
- upisano 139 vježbenika 
- odbijeno 2 kandidata 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 42 članova 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 14 člana  
- u status mirovanja uvedeno 36 članova 
- ispisano 15 članova 
- komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata uspješno završilo 20  
  kandidata 

 
Nadzorni odbor  
 
Nadzorni odbor djeluje u sastavu: 
 
Predsjednik Srećko Merle  
 
i članovi:  
Ante Krešimir Jagić i  Zdenko Selaković. 
 
Nadzorni odbor  je održao 3 sjednice:      
 

• 22.04.2013. godine, 

• 21.10.2013. godine, 

• 18.11.2013. godine. 
 
Stegovno tužiteljstvo  
 
Stegovni tužitelj Ivan Ljubić,  
 
i zamjenici:  
Zoran Bare, Kristjan Garaj, Željka Kolar Benak i Damir Novoselec. 
 
Održano je 5 sjednica Stegovnog tužiteljstva: 
 
        1.   22.11.2012. godine, 
        2.   22.02.2013. godine, 
        3.   25.04.2013. godine, 
        4.   05.07.2013. godine,   
        5.   03.10.2013. godine. 
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U izvještajnom razdoblju je: 
         
-     zaprimljeno 18 novih stegovnih prijava, 
-     10 prijava je odbačeno, 
-     podignuta 1 optužnica, 
-     18 predmeta je u tijeku. 
 
Stegovni sud  
 
Predsjednik Stegovnog suda Ivan Mucko,  
i suci:  
Mladen Kirin, Ivica Majcen, Ivan Pangos i Jasmina Šokman Matulić. 
 
Održane  su 4 rasprave Stegovnog suda : 
 
      1. 11.02.2013. godine - 3 rasprave. 
      2. 11.03.2013. godine - 3 rasprave, 
      3. 06.05.2013. godine - 3 rasprave, 
      4. 04.07.2013. godine - 3 rasprave. 
 
U izvještajnom razdoblju su: 
 
-     dovršena je 4 postupaka, 
-     donesena 1 osuđujuća presuda ( novčane kazna), 
-     donesene 3 oslobađajuće presude, 
-     1 optužnica je odbijena zbog zastare,  
-     odbačena je  1 privatna optužnica, 
-     8 postupaka je u tijeku. 
 
Viši stegovni sud  
 
Predsjednik Višeg stegovnog suda Berislav Martinović,  
 
i suci:  
Sergio Capelletti, Robert Plejić, Mario Šimunović, Matko Vetma. 
Održane su 2 sjednice: 
   
     1.   07.02.2013. godine, 
      2. 18.02.2013. godine. 
 
U izvještajnom razdoblju je razmatrano 5 predmeta: 
 
-       1 priziv je usvojen, a presuda preinačena u oslobađajuću, 
-       4 priziva su odbačena, 
-       1 predmet je u radu. 
 
Odbor za cjenik usluga / Odbor za normiranje poslova i usluga 
 
Donošenjem Izmjena i dopuna Statuta Hrvatske komore arhitekata,na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine 
HKA-a, održanoj 27.06.2013. god., izmijenjen je naziv Odbora za cjenik usluga u Odbor za normiranje 
poslova i usluga, sukladno izmjeni naziva akta, kojim se uređuje pitanje nadležnosti, vrste strukovnih  
zadaća, njihovoj složenosti i vremenu potrebnom za njihovo izvršenje. 
 
Sastav Odbora za cjenik usluga, sada Odbora za normiranje poslova i usluga, je  
Zlatko Hanžek, predsjednik 
Andrea Barac, zamjenica predsjednika 
 
a članovi: 
Siniša Bjelica, Nenad Kocijan, Vesna Kresnik Vojnović, Darko Manestar i Darko Martinec.  
 
Odbor je održao 6 sjednica: 
 

• 18.12.2012. godine, 

• 11.02.2013. godine, 

• 31.01.2013. godine,  
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• 16.05.2013. godine, 

• 09.07.2013. godine, 

• 25.10.2013. godine, 
 
te brojne pojedinačne konzultacije s predstavnicima komora u graditeljstvu, sastanke koordinacije komora 
u graditeljstvu, prezentacije Upravnom odboru HKA-a, kao i sastanke s predstavnicima tijela državne 
uprave. 
 
Odbor za natječaje – zajedničko tijelo HKA-a i  UHA–e  - mandat 2009. – 2012. 
 
Odbor za natječaje u starom sazivu radio je pod predsjedanjem Tomislava Petrinjaka,  
 
i članovima: 
Zlatko Hanžek, Zdravko Mahmet, Mile Mikić, Željko Koški i Darovan Tušek. 
 
Zadaća Odbora je praćenje raspisanih natječaja, dodjela registarskih brojeva natječajima, koji su ispunili 
odredbe Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma. 
 
Odbor je održao 1 sjednicu: 
 

• 04.12.2012. godine, 
 

nakon čega je razriješen 14.11.2012.  god. / 19.12.2012.  god. 
 
Odbor za natječaje – zajedničko tijelo HKA-a i  UHA–e  - mandat 2012-2015. god. 
 
Novi saziv Odbora za natječaje djeluje u sastavu: 
Miljenko Bernfest , predsjednik, 
Tomislav Petrinjak, zamjenik predsjednika 
 
i članovi: 
Andrej Doronjga, Lino Jajac, Reno Vrbanac. 
 
Odbor je održao 3 sjednice, od čega je prva bila konstituirajuća: 
 

• 04. veljače 2013. godine, 

• 17. svibnja 2013. godine, 

• 10. lipnja 2013. godine. 
  
Odbor je održao 47 elektronskih sjednica: 
 

• 22. 01. 2013. god.; Natječaj za idejno arhitektonsko rješenje prostora Sveučilišnog centra u 
Stepinčevoj ulici u Osijeku – dodjela registarskog broja, 

• 28. 01. 2013. god; Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja Poslovno - 
stambenog centra Savica, na lokaciji uz Aveniju M. Držića u Zagrebu – provoditelju poslane 
primjedbe i sugestije na natječajne podloge, 

• 12.02. 2013. god.; Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja Poslovno - 
stambenog centra Savica na lokaciji uz Aveniju M. Držića u Zagrebu – traženo mišljenje DAZ-a 
na Program natječaja, 

• 19.02. - Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja ugla Banjavčićeva / 
Heinzelova – provoditelju poslane primjedbe na natječajnu dokumentaciju, 

• 19.02. - Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja centra Križa – provoditelju poslane 
primjedbe na natječajnu dokumentaciju, 

• 21.02. - Natječaj za idejno urbanističko - arhitektonsko rješenje Trga Vatroslava Lisinskog u 
Tvrđi u Osijeku – zatraženo mišljenje DAO-a na natječajne podloge, 

• 25.02. - Natječaj za idejno urbanističko - arhitektonsko rješenje Trga Vatroslava Lisinskog u 
Tvrđi u Osijeku – dodijeljen registarski bro,j 

• 05.03. - Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja centra Križa - zatraženo mišljenje DAZ-
a na natječajne podloge, 

• 06.03. - Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja centra Križa – provoditelju poslane 
primjedbe na natječajnu dokumentaciju, 

• 07.03. - Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja centra Križa – dodijeljen registarski 
broj, 
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• 18.03.2013. god. - Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja za bivšu 
tržinicu u Cerskoj ulici, Zagreb –  Prijedlog Odbora za natječaje za ispravak Općih uvjeta nije 
proveden na zatraženi način, pa se Odbor za natječaje po drugi puta očitovao, zahtjevom za 
usklađenje sukladno zakonskoj regulativi, koja uređuje to područje, 

• 18.03.2013. god. - Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja za bivšu 
tržinicu u Cerskoj ulici, Zagreb – dodjela registarskog broja, 

• 22.03.2013. god. - Natječaj za uređenje parka Pomirenja u Vukovaru, - dodjela registarskog 
broja, 

• 18. travnja 2013. god. – Natječaj za Regionalni centar za razvoj poduzetničkih kompetencija za 
zemlje jugoistočne Europe – SEECEL – dodjela registarskog broja, 

• 30. travnja 2013. god. - Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja za 
Znanstveno tehnološki park Vučevica – Općina Klis. ON zatražio je ispravak Općih uvjeta 
natječaja. 

• 02. svibnja 2013. – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja Trga kralja 
Tomislava u Puli – dostava registarskog broja, 

• 10.06.2013. god. Održane je i sjednica ON-a (M. Bernfest, Tomislav Petrinjak, Reno Vrbanac). 

• 20. srpnja 2013. god. – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
kompleksa Međugorska – primjedbe ON-a na natječajnu dokumentaciju, 

• 04. lipnja 2013. god. – Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja Centar Križa, pregled 
teksta oglasa od strane ON-a, prije javne objave, 

• 04. lipnja 2013. god. – Natječaj za izradu idejnog rješenja rekonstrukcije i dogradnje zgrada 
hitnog prijema, dnevne bolnice, ginekologije i opstreticije u sklopu kompleksa K.B. Dubrava – 
zaprimanje natječajne dokumentacije, 

• 18.06.2013. god. – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja za Deltu 
Rijeka – dokumentacija dostavljena u rad Odboru za natječaje, 

• 19.06.2013. god. – upućene su primjedbe od strane Odbora za natječaje provoditelju natječaja 
za Trgovački centar Av. Dubrava, Ured ovlaštene arhitektice Katje Zorić,  

•  28.06.2013. god. – dodijeljen registarski broj za natječaj Trgovački centar Av. Dubrava, 

• 01.07.2013. god., zaprimljeni Opći uvjeti natječaja Delta Rijeka, na pregled, 

• 02.07.2013. god., upućene primjedbe Društvu arhitekata Rijeka, kao provoditelju natječaja Delta 
Rijeka, 

• 03.07.2013. god. zaprimljena dokumentacija za natječaj FOI Varaždin, od strane  
UHA-e, kao provoditelja, 

• 04.07.2013. god. zaprimljena ispravljena natječajna dokumentacija za natječaj Delta Rijeka, 

• 04.07.2013. god. izdan je registarski broj za natječaj Delta Rijeka, 

• 08.07.2013. god. Odboru za natječaje dostavljena ispravljena dokumentacija za natječaj 
Međugorska,  

• izdan registarski broj za natječaj FOI Varaždin, 

• 05. srpnja 2013. godine. – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja za 
uređenje područja delte i Luke Baroš u Rijeci – dodjela registarskog broja, 

• 09. srpnja 2013. godine – Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
benzinske postaje Stupnik Istok – Energija za budućnost – upućene primjedbe na Program  te 
Opće uvjete Natječaja, 

• 09. srpnja 2013. godine – Natječaj za izradu idejno urbanističkog-arhitektonskog rješenja Fakulteta 
organizacije i informatike u Varaždinu i pratećih sadržaja i za izradu idejnog arhitektonsko-
urbanističkog rješenja na anketnoj razini hotela visoke kategorije i pratećih sadržaja – upućene 
primjedbe Odbora na dokumentaciju Provoditelju, 

• 12. srpnja 2013. godine dostavljena ispravljena dokumentacija za Natječaj za izradu idejnog 
urbanističko-arhitektonskog rješenja kompleksa „Međugorska“, te dodijeljen u rad Odboru, 

• 12. srpnja 2013. godine – Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja 
benzinske postaje Stupnik Istok – Energija za budućnost, izdan je registarski broj Natječaja, a 
slijedom zaprimljene ispravljene dokumentacije, prema uputama Odbora, 

• 16. srpnja 2013. godine – Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
kompleksa „Međugorska“, izdan je registarski broj Natječaja, a slijedom zaprimljene ispravljene 
dokumentacije i uputama Odbora, 

• 18. srpnja 2013. godine – Natječaj za izradu idejno urbanističkog-arhitektonskog rješenja Fakulteta 
organizacije i informatike u Varaždinu i pratećih sadržaja i za izradu idejnog arhitektonsko-
urbanističkog rješenja na anketnoj razini hotela visoke kategorije i pratećih sadržaja –  dodijeljen 
registarski broj Natječaja,  

• 18. srpnja 2013. godine – zaprimljena ispravljena natječajna dokumentacija za Natječaj za izradu 
idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja ugla Banjavčićeva/Heinzelova (dostavljeno u veljači 
2013. god.), te dostavljena na ponovni pregled Odboru, 
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• 22. srpnja 2013. godine – zaprimljena, opetovano, dopunjena dokumentacija za za Natječaj za 
izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja ugla Banjavčićeva / Heinzelova, 

• 24. srpnja 2013. godine – upućene primjedbe za ispravak dokumentacije za Natječaj za izradu 
idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja ugla Banjavčićeva / Heinzelova, 

• 25. srpnja 2013. godine - Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja ugla 
Banjavčićeva / Heinzelova – na temelju opetovano ispravljene dokumentacije izdan je registarski 
broj natječaju, 

• 31. srpnja 2013. godine – u rad zaprimljena Dokumentacija za izradu idejnog likovnog i 
urbanističko-arhitektonskog rješenja spomen-obilježja, provoditelja Ministarstva branitelja RH, 

• 06. kolovoza 2013. godine – Ministarstvu branitelja RH upućene su sugestije za ispravak 
dokumentacije za Natječaj za izradu idejno likovnog i urbanističko-arhitektonskog rješenja spomen-
obilježja, 

• 19. kolovoza 2013. godine – slijedom zaprimljene korigirane natječajne dokumentacije od strane 
Ministarstva branitelja RH, a za Natječaj za izradu idejnog likovnog i urbanističko-arhitektonskog 
rješenja spomen-obilježja, dodijeljen je registarski broj, 

• 24.10.2013. god. zaprimio ispravak Natječajne dokumentacije, te Programa natječaja naručitelja 
Grada Crikvenice,  

• 31.10.2013. god. nakon provjere i elektronskih konzultacija, ON je uputio dopis Gradu Crikvenici, 
s primjedbama i sugestijama. 

    
Odobreni su registracijski brojevi natječaja:  
 

• 154-13-OS-A izdan dne 22. siječnja 2013. godine za Natječaj za idejno arhitektonsko rješenje 
prostora Sveučilišnog centra u Stepinčevoj ulici u Osijeku, 

• 155-13-ZG-UA izdan dne 13. veljače 2013. godine za Natječaj za izradu idejnog urbanističko - 
arhitektonskog rješenja Poslovno - stambenog centra Savica na lokaciji uz Aveniju M. Držića u 
Zagrebu, 

• 156-13-OS-UA izdan dne 25. veljače 2013. godine za Natječaj za idejno urbanističko - 
arhitektonsko rješenje Trga Vatroslava Lisinskog u Tvrđi u Osijeku, 

• 157-13-KR-U izdan dne 07. ožujka 2013. godine za Natječaj za izradu idejnog urbanističkog 
rješenja centra Križa, 

• 158-13-ZG-UA izdan dne 18. ožujka 2013. godine za Natječaj za izradu idejno urbanističko-
arhitektonskog rješenja za bivšu tržnicu u Cerskoj ulici, Zagreb, 

• 159-13-VK-UA izdan dne 22. ožujka 2013. godine za Natječaj za uređenje Park pomirenja u 
Vukovaru, 

• 160-13-ZG-UA izdan dne 22. ožujka 2013. godine za Natječaj za Regionalni centar za razvoj 
poduzetničkih kompetencija za zemlje jugoistočne Europe – SEECEL, 

• 161-13-PU-UA izdan dne 02. svibnja 2013. godine za Natječaj za izradu idejnog urbanističko-
arhitektonskog rješenja Trga kralja Tomislava u Puli, 

• 162-13-ST-UA izdan dne 23. svibnja 2013. godine uz Natječaj za izradu idejnog rješenja 
središnjeg objekta Znanstveno-tehnološkog parka Vučevica, 

• 163-13-ZG-UA izdan dne 13. lipnja  2013. godine za Natječaj za izradu idejnog rješenja 
rekonstrukcije i dogradnje zgrada hitnog prijema, dnevne bolnice, ginekologije i opstetricije u 
sklopu kompleksa KB Dubrava, u Zagrebu, 

• 164-13-ZG-UA izdan dne 28. lipnja 2013. godine za Natječaj za izradu rješenja poslovno-
trgovačkog kompleksa – Avenija Dubrava u Zagrebu, 

• 165-13-RI-UA izdan dne 04. srpnja  2013. godine za Natječaj za izradu idejnog urbanističko-
arhitektonskog rješenja za uređenje područja delte i Luke Baroš u Rijeci, 

• 166-13-ZG-UA izdan dne 12. srpnja  2013. godine za Natječaj za izradu idejno urbanističko-
arhitektonskog rješenja benzinske postaje Stupnik Istok – „ENERGIJA ZA BUDUĆNOST“, 

• 167-13-ZG-UA - 16. srpnja  2013. godine  za Natječaj za izradu idejnog urbanističko-
arhitektonskog rješenja kompleksa „Međugorska“, 

• 168-13-VŽ-UA izdan dne 18. srpnja  2013. godine za Natječaj za izradu idejnog urbanističko-
arhitektonskog rješenja Fakulteta organizacije i informatike u Varaždinu i  pratećih sadržaja  i za 
izradu idejnog arhitektonsko – urbanističkog rješenja na anketnoj razini hotela visoke kategorije i 
pratećih sadržaja, 

• 169-13-ZG-UA 25. srpnja 2013. god. za Natječaj za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog 
rješenja ugla Banjavčićeva / Heinzelova, 

• 170-13-ZG-UA izdan dne 19. kolovoza 2013. god. za Natječaj za izradu idejnog likovnog i 
urbanističko arhitektonskog rješenja spomen-obilježja. 
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Odbor za međunarodnu suradnju  
 
Odbor za međunarodnu suradnju osnovan je 14.11.2012. god. i djeluje u sastavu: 
Alan Leo Pleština, predsjednik  
i članovi:  
mr.sc. Dubravko Bačić, Sanja Cvjetko Jerković, Tomislav Ćurković, Vladimir Petrović i Rajka Bunjevac, 
kao pridruženi član u pogledu Arhitektonskih politika i  pitanja suradnje s EFAP-om.  
 
Odbor je održao 7 sjednica u izvještajnom razdoblju,  od kojih je prva bila konstituirajuća: 
 

• 26.11.2012. godine, 

• 21.12.2012. godine, 

• 07.03.2013. godine, 

• 03.05.2013. godine - tematska sjednica, 

• 13.05.2013. godine. 

• 10.07.2013. godine, 

• 22.10.2013. godine. 
 
Odbor za međunarodnu suradnju (OMS) posebno se založio za sustavno informiranje tijela i radnih tijela 
Komore o njihovom radu, kao preduvjetu kvalitetnog djelovanja, pa je njegov predsjednik, počevši od 14. 
sjednice Upravnog odbora, održane 13.11.2013. god., pozvan biti stalnim sudionikom sjednica Upravnog 
odbora. Na taj će se način o svim pitanjima o kojima raspravlja Upravni odbor moći diskutirati i u okviru 
spoznaja o međunarodnoj praksi, i obrnuto, OMS će imati uvid u sve aktivnosti Komore, radi pokretanja  
inicijativa na koje je pozvan od istog tijela. 
 
Odbor krajobraznih arhitekata  
 
Odbor krajobraznih arhitekata djeluje u sastavu: 
 
Vesnica Koščak Miočić-Stošić, predsjednica  
i članovi:  
Branka Aničić, Robert Duić, Dobrila Kraljić, M. Marić i Tatjana Sršen. 
 
Odbor je održao sjednice: 
 

• 03.12.2012. godine, 

• 07.06.2013. godine, 

• 21.102013. godine. 
 
Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu  
Članovi odbora su: 
Toni Borković, predsjednik 
Marin Račić, zamjenik predsjednika  
i članovi: 
Jasenka Bertol Vrček, Željko Koški, Zoran Veršić i Irena Vojnović.  
 
Odbor je u izvještajnom razdoblju održao 5 sjednica 
 

• 14.12.2012. godine, 

• 01.02.2013. godine, 

• 05.04.2013. godine, 

• 06.05.2013. godine, 

• 17.07.2013. godine. 
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Redovni rad Tajništva 

na evidencijama i drugim 
poslovima s članstvom 

 

 

 
Tajništvo 

 
studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  
U izvještajnom razdoblju je: 
 
- upisano 117 članova u Imenik ovlaštenih arhitekata,  
- upisana 2 stranca u Imenik stranih ovlaštenih arhitekata, 
- upisana 4 stranca u Evidenciju stranih ovlaštenih osoba, za privremeno/povremeno obavljanje   
  djelatnosti, 
- upisano 139 vježbenika, 
- odbijeno 2 kandidata, 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorila 42 člana, 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 14 članova, 
- u status mirovanja uvedeno 36 članova, 
- ispisano 15 članova, 
- umro 1 član, 
- komorski postupak za vježbenika, kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata uspješno završilo 20  
  kandidata, 
 
Za potrebe opremanja poslovnog prostora HKA-a nabavljen je: 
 

- 1 pisač / print uređaj 
 

Zaposlenici Tajništva u radnom odnosu na neodređeno vrijeme: 
 
- glavna tajnica, 
- stručna tajnica, 
- stručna suradnica za SSU, 
- stručna suradnica za članstvo, 
- stručna referentica, zamjena za porodiljni- djelatnica na određeno vrijeme 
- administrativna referentica. 
 
NOVI PEČATI HKA-a 
 
Nastavno na čl. 5. Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i 
djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji (NN broj 25/13) HKA je bila u obvezi, prije ulaska RH u EU, 
uskladiti i podzakonske akte sa zakonskim propisima RH i stečevinom EU-a.  
Slijedom odredbi nove harmonizirane zakonske  regulative izmijenio se i sadržaj pečata ovlaštenog 
arhitekta, koji u EU-u ne sadržava naziv firme, pa je stari oblik pečata bilo potrebno ukinuti. 
 
Upravni odbor je na svojoj 12. sjednici, održanoj 13.09.2013. godine, donio Odluku o prestanku važenja 
starih pečata. Pečati ovlaštenih arhitekata, koje je HKA izdala, od 01.01.2007. god., do 26.08.2013. god., 
prestali su važiti s 31. listopadom 2013. god.  
 
Odluka o prestanku važenja starih pečata objavljena je u Narodnim novinama broj 131/13, na web stranici 
HKA-a, te dostavljena Ministarstvu graditeljstva i prostornoga uređenja i uredima državne uprave RH, kao 
bi se efikasnije osigurala zakonitost primjene. 
 
HKA je za svoje članstvo osigurala preuzimanje pečata u Tajništvu HKA-a, te u regionalnim centrima PO-
a: 
 
Područni odbor Zagreb 
26.08. – 13.09.2013. god., 
 
Područni Odbor Osijek 
29.08.2013. god. i 27. – 29.09.2013. god., 
 
Područni odbor Dubrovnik 
30.08.2013. god., 
 
Područni odbor Karlovac 
30.08.2013. god., 
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Područni odbor Pazin 
02.09.2013. god., 
 
Područni odbor Rijeka 
02.09.2013. god., 
 
Područni odbor Varaždin 
03.09.2013. god., 
 
Područni odbor Zadar 
03.09.2013. god. i 13.09.2013. god., 
 
Područni odbor Split 
04.09.2013. god. 
 
Evidencija i statistika preuzetih pečata, po PO-ima: 
 

Tijelo HKA-a Broj članova 
Broj preuzetih 

pečata 
% 

PO Dubrovnik  86 59 68,60 

PO Karlovac 65 62 95,38 

PO Osijek 120 110 91,66 

PO Pazin 146 124 84,93 

PO Rijeka 
 

128 111 86,71 

PO Split 209 184 88,03 

PO Zadar 125 116 92,80 

PO Zagreb 1172 970 82,76 

PO Varaždin 143 128 89,51 

 
Članovi HKA-a u više su navrata pozvani zamijeniti pečat, mailing listom, kao i putem web stranice  
HKA-a. 

Sukladno odredbama čl. 112. st. 1 al. 4 Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima 
u prostornom uređenju i gradnji,  Komora je, za svoga člana koji više od šest mjeseci, bez opravdana 
razloga ne obavlja poslove, u konkretnom slučaju: nije preuzeo žig, do 30.04.2014. god., a nije zatražio 
mirovanje članstva, obvezna pokrenuti postupak brisanja iz članstva / imenika ovlaštenih arhitekata. 

 



02-12-2013 
 

 18 

 
 

1c 

 
 
Područni odbori, praćenje 
aktivnosti 
 

 
Upravni odbor, 

predsjednici područnih 
odbora 

 

 
studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  

PO-a Zagreb  
 
Predsjednik Tomislav Ćurković i članovi Vijeća:  
Andrea Barac, Zoran Boševski,  Vedran Pedišić,  Zoran Veršić i Alan Leo Pleština. 
 

• Održana je 1 sjednica Vijeća PO-a Zagreb: 
 
              02. sjednica PO-a Zagreb, 01.03. 2013. god, 
na kojoj je imenovan novi predsjednik PO-a Zagreb, umjesto Tomislava Ćurkovića. 
 

• Održana je 1 proširena sjednica PO-a Zagreb,  
s temom predstavljanja Prijedloga nacrta Zakona o prostornom uređenju i Zakona o gradnji 

 
U dogovoru s ministricom MGPU-a, Ankom Mrak-Taritaš, o prezentaciji prijedloga nacrta novih zakona, na 
Arhitektonskom fakultetu u Zagrebu je, 02.07.2013. god., održana proširena tematska sjednica Zbora 
Područnog odbora Zagreb, kojoj je  predsjedavao T. Ćurković, predsjednik HKA-a. Na sjednicu su bili 
posebno pozvani: 
 

-  Anka Mrak - Taritaš, dipl. ing. arh., ministrica, Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja 
(MGPU),  

- delegacije područnih odbora HKA-a,  
- predstavnici Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu (Af), predvođeni mr. sc. Boris Koružnjakom, 

dekanom,  
- Udruženje hrvatskih arhitekata (UHA), s predsjednikom Hrvojem Hrabakom (Silvio Bašić, 

zamjenik predsjednika),  
- Udruga hrvatskih urbanista (UHU), Sandra Jakopec, predsjednica i  
- Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti (HAZU). 

 
Prema evidenciji iz Programa SSU-a HKA, skupu održanom u Velikoj predavaonici Af-a, odazvalo se 242 
obveznika stalnog stručnog usavršavanja, te 83 druga zainteresirana sudionika. 
Primjedbe predstavnika arhitektonske struke iskazane u više pisanih osvrta na zakonske akte, kao i onih 
iskazanih na navedenoj sjednici, dominantno nisu usvojene, što je utvrđeno u trenutku objave prijedloga 
zakonskih akata na web stranicama Vlade RH u prilici njihova upućivanja u proceduru donošenja. 
 
PO Dubrovnik  
 
Predsjednik Romano Duić  
i članovi Vijeća:  
Marina Oreb, Joško Miklo, Ursula Stanić-Siništaj, Sanja Krželj, Kate Lazić-Miloslavić.  
 
Održana je 1 sjednica Zbora PO Dubrovnik: 
 

• 22. veljače 2013. godine. 
 
Vijeće PO Dubrovnik je održalo 3 sjednice u izvještajnom razdoblju: 
 

1. 29. siječnja 2013. godine, 
2. 22. veljače 2013. godine, 
3. 19. rujna 2013. godine. 

 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Karlovac  
 
Predsjednik Vladimir Petrović  
i članovi Vijeća:  
Matija Vinski, Ruža Salopek, Stanko Ćosić, Miloš Čanković, Zrinka Fabijanec. 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2014. god. Održane su 3 sjednice Vijeća PO Karlovac.  
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PO Osijek  
 
Predsjednica Željka Jurković  
i članovi Vijeća:  
Željko Andraši, Sabina Majdandžić, Predrag Rechner, Anđa Marić, Željko Koški. 
 
Održane su 3 sjednice Vijeća: 
 
Vijeće je izradilo plan rada i financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Varaždin  
 
Predsjednik Marijan Gezi  
i članovi Vijeća:  
 
Reno Vrbanec, Zoran Brakus, Đurđica Bajić, Bojan Perhoč, Nevenka Tramišak. 
 
Održana je 1 sjednica Zbora PO Varaždin i istoga dana, 1 sjednica Vijeća PO Varaždin: 
 

• 02.09.2013. godine u Varaždinu.  
 
Vijeće je izradilo Financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Pazin  
 
Predsjednik Davor Matticchio  
i članovi Vijeća:  
Mario Smilović, Berislav Iskra, Rita Počekaj, Milica Gavranović, Nada Orbanić Sapundžić. 
 
Održana jedna sjednica Vijeća, na kojoj je usvojen Plan rada i Financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Rijeka  
 
Predsjednica Tatjana Rakovac  
i članovi Vijeća:  
Nenad Kocijan, Tomislav Kukin, Miroslav Gudelj, Marin Račić, Boris Cimaš. 
 
Prema Izvješću prijedsjednice gđe. Rakovac, održano je 7 sjednica Vijeća Područnog odbora. 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Split 
 
Predsjednik Ivo Vojnović  
i članovi Vijeća:  
Neno Kezić, Saša Bui, Ante Milas, Vlasta Marčić i Neven Mladinić. 
 
Održane su 2 sjednica Vijeća PO Split: 
 

• 18.04.2013. godine, 

• 22.05.2013. godine. 
 
Vijeće je izradilo Plan rada i Financijski plan za 2014. godinu. 
 
PO Zadar  
 
Predsjednica Lenka Šaran  
i članovi:  
Darko Anton Franceschi, Tomislav Krajina, Aljoša Bačić, Marko Čulina i Kristina Đidara Mandušić. 
 
Održane se 3 sjednice Vijeća: 
 

• 28.11.2012. godine, 

• 28.01.2013. godine, 

• 27.02. 2013. godine. 
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Održane su 2 sjednice Zbora PO Zadar: 
 

• 05.12.2012. godine  

• 12.09.2013. godine. 
 
Vijeće je predložilo kandidate za članove tijela HKA-a, te izradilo Plan rada i Financijski plan za 2014. 
godinu. 
 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsjednik / delegati 

HKA-a 

 
studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  
Međukomorska suradnja odvija se na različite načine, sastanci koordinacija, sudjelovanje u projektima, 
zajedničko lobiranje komora i sl.: 
 
HKIS  
 
08. sjednica Skupštine Hrvatske komore inženjera strojarstva, 13.12.2012. god. Tuheljske toplice  
Delegat HKA-a: Jasna Tucak. 
 
HKIS  
 
HKA je sudjelovala na 03. međunarodnom kongresu Dani inženjera strojarstva, održanom  
22. – 25.05.2013. god., u Šibeniku. 
Delegati HKA-a: Tomislav Ćurković i Jasna Tucak  
 
HKIG  
 
Sastanak u svezi Hrvatske ekološke mreže kao hrvatskog dijela Natura-e 2000, održan je,  25.03.2013. 
god., kao dio pripreme za nastup na raspravi o Prijedlogu Nacrta Zakona o zaštiti prirode. Delegat HKA-a 
– Tomislav Ćurković. 
 
HKIG  
 
Na 08. Danima ovlaštenih inženjera građevinarstva, koji su održani 12. – 15.06.2013. god., u Opatiji, 
okupile su se sve komore u graditeljstvu. 
Delegati HKA-a: Tomislav Ćurković i  Jasna Tucak. 
 
 
HKA – HKIG – HKIS  
 
Sastanak međukomorskog povjerenstva Povjerenstva za cjenik usluga, održan 11.02.2013. god., sa 
temom Novi Pravilnik o cijenama usluga, na kojem su sudjelovali: 
Tomislav Ćurković, predsjednik HKA-a, Zlatko Hanžek, predsjednik Odbora za cjenik usluga HKA-a, 
Zvonimir Sever, predsjednik Hrvatske komore inženjera građevinarstva, Darka Jukić, predsjednica 
Povjerenstva za cjenik HKIG-a i mr. sc. Luka Čarapović, predsjednik Hrvatske komore inženjera 
strojarstva. 
Sastanak je organiziran kao priprema za sastanak u Agenciji za zaštitu tržišnog natjecanja, čije će 
mišljenje biti od značenja za konačni oblik Pravilnika o cijenama usluga . 
 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu  
 
Koordinacija predsjednika komora u graditeljstvu okupila se,  
 

o 02.09.2013. god.,  
 

radi postizanja dogovora u svezi postupanja po zahtjevu Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, 
na temu  uvođenja centraliziranog Sustava e-dozvola, na kojem su sudjelovali: Tomislav  Ćurković, 
predsjednik HKA-a, Rajka Bunjevac, zamjenica predsjednika HKA-a, Željko Matić, predsjednik HKIE-a, 
Zvonimir  Sever, predsjednik HKIG-a, Tomislav  Tkalčić, za HKIS, Tin Matić, pravni savjetnik i Dušanka 
Šimunović, stručna tajnica HKA-a. 
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HGK  
 
U Velikoj dvorani HGK-a u Zagrebu, 18.4.2013. god., održana je tematska sjednica Hrvatske udruge 
izvođača suhe gradnje (HUISG), o aktualnim pitanjima graditeljstva i položaja sektora suhe gradnje u 
hrvatskom društvu. Svrha ovog tematskog skupa, održanog pod pokroviteljstvom Sektora za graditeljstvo 
HGK-a, između ostaloga, bila je i potpisivanje Sporazuma o suradnji, radi jačanja suradnje među 
institucijama, koje svojom aktivnošću obuhvaćaju građevinski i strukovno bliske sektore, s ciljem 
odgovarajuće zastupljenosti suhe gradnje u procesima građenja, projektiranja i izvedbe. 
U ime HKA-a Sporazum o suradnji HUISG-a i HKA-a potpisala je zamjenica predsjednika, Rajka 
Bunjevac. 
Delegati HKA-a: Rajka Bunjevac i Gabrijela Kosović. 
 
U Tajništvu HKA-a:  
 

o 05.11.2013.god.,  
održan je sastanak s predstavnicima komora u graditeljstvu, na kojem su sudjelovali Tomislav  Ćurković, 
predsjednik HKA-a, Luka Čarapović, predsjednik HKIS-a, Boris Vranešević, član Upravnog odbora HKIE-
a,  mr. sc. Miljenko Rodek, član Upravnog odbora HKIE-a, Darko Jukić,  član Upravnog odbora HKIG-a, 
Jasna Tucak, glavna tajnica i Dušanka Šimunović, stručna tajnica, posvećen zajedničkom obraćanju 
MGPU-u sa zahtjevom za nadopunu prijedloga Zakona o gradnji, zajedničkom djelovanju na izradi 
prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji (ZAIPDPUG), te zajedničkim aktivnostima na zaključivanju rada na Pravilniku o standardu usluga i 
računalnom Programu, koji je operativni alat za izračune vrijednosti usluga u graditeljstvu. 
 
HKA - MZOS -  MVEP – MRMS - MGPU  
 
Koordinacija komora posebno reguliranih profesija i predstavnici četiriju ministarstava, Ministarstva rada i 
mirovinskog sustava, Ministarstva vanjskih i europskih poslova, Ministarstva znanosti, obrazovanja i 
športa i Ministarstva graditeljstva i prostornoga uređenja, okupili su se na inicijativu HKA-a:  

o 14.10.2013. god. 
Sastanak je održan kako bi se razjasnilo postupanje provoditelja / komora i nadležnih tijela u pogledu 
priznavanja stručnih kvalifikacija. Rezultirao je osnivanjem posebnog tijela pri Ministarstva rada i 
mirovinskog sustava, koje će na poziv provoditelja promptno rješavati pitanja od važnost za osiguiravanje 
mobilnosti struka i probleme koji ih u praksi prate. 
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Arhitektonske politike  
 

 

zamjenica predsjednika / 
Upravni odbor / delegati 

HKA-a 
 

 

studeni 2012. / 
studeni 2013. 
 

  
Radna skupina za praćenje implementacije ciljeva dokumenta  
Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, 
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 
Imenovana je predstavnica HKA-a u Radnoj skupini Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja za 
praćenje implementacije ciljeva dokumenta Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, 
ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja, Rajka Bunjevac. 
 
Radna skupina djeluje u sastavu:  
 
dr. sc. Borka Bobovec, dipl.ing.arh., načelnica Sektora za stanogradnju, stanovanje i komunalno  
gospodarstvo i Andriana Pozojević, dipl. ing. arh., viša stručna savjetnica  istog Sektora, Ines Merćep, 
dipl.ing.arh., Mirna Sabljak, dipl.ing.arh., mr.sc. Petar Šokić, Damir Percel, dipl.ing.građ., Rajka Bunjevac, 
dipl.ing.arh., dr. sc. Krunoslav Šmit, dipl.ing.arh., Helena Knifić Schaps, dipl.ing.arh., Vesna Rajković, 
dipl.ing.arh. te Andriana Pozojević, dipl.ing.arh., tajnica Radne skupine. 
 
Radna skupina održala je 4 sjednice: 
 

➢ 1. sjednica 20.03.2013. godine, 
 

Na prvoj sjednici Radne skupine, izabrana je dr.sc. Borka Bobovec, dipl.ing.arh. za predsjednicu Radne 
skupine. Dogovoren je ritam održavanja sjednica - jednom mjesečno, te način rada i komunikacije među 
članovima.   
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Uslijedilo je predstavljanje svih članova Radne skupine sa kratkim opisom svojih poslova i djelokruga 
rada. Nakon kraće rasprave, koja je uslijedila, predloženi su koraci za daljnji rad Radne skupine. 
Također je spomenuto da je pokrenut proces izdavanja knjige / publikacije ApolitikA, koju financija 
Hrvatska komora arhitekata, a čija će promocija biti u rujnu na 4. kongresu hrvatskih arhitekata. 
Ministarstvo kulture ponudilo je fotografije iz fundusa Ministarstva, koje bi se mogle koristiti u 
prezentacijama dokumenta 
Hrvatska gospodarska komora, predložila je da se organiziraju edukacija s Arhitektonskih politika, 
sukladno praksi HGK-a, a pri tome je važno formirati ciljane grupacije kojima bi se uputio poziv 
Naglašeno je kako bi za slijedeću sjednicu Radne skupine trebalo razmisliti na koji bi se način trebala 
provoditi edukacija o Arhitektonskim politikama - hoće li to biti radionice, seminari, jednokratna predavanja 
i sl. Dogovoreno je da svaki član Radne skupine unutar svoje kuće razmisli kako bi mogao doprinijeti u 
implementaciji zadanih ciljeva 

 
➢ 2. sjednica 25.04.2013. godine, 

 
Na drugoj sjednici, informirani su članovi Radne skupine o formiranju uredništva publikacije ApolitikA, te 
tijeku rada na predmetnoj publikaciji. Govorilo se o ostalim aktivnostima HKA-a, na implementaciji 
postavki ApolitikA-e kroz Zakon o prostornom uređenju i Zakon o gradnji, te aktivnostima na organizaciju 
4. kongresa hrvatskih arhitekata, na kojem će se publikacija ApolitikA promovirati. HGK je ponudio 
organizaciju promocije, 28.05.2013. god., namijenjenu članovima HGH-a, što je prihvaćeno. U nastavku, 
svi su članovi Radne skupine informirali o aktivnostima unutar svojih organizacija po pitanju 
implementacije ApolitikA-e. 
 

➢ 3. sjednica 20.06.2013. godine, 
 
Na ovoj sjednici, članovi Radne skupine su informirani o publikaciji ApolitikA i o načinima njezine 
prezentacije relevantnim  političkim i javnim tijelima. Govorilo se i o implementaciji ApolitikA-e u programe 
za obrazovanje djece, te načinu uvrštenja u nastavni program. 
 
Članovi Radne skupine su raspravljali i o novim prijedlozima zakona, te su konstatirali da bi u njih trebalo 
ugraditi odredbe o pitanjima vrsnoće i kulture građenja, a pitanje natječaja riješiti na odgovarajući način. 
Stav je Radne skupine je da u novim prijedlozima zakona treba uvažiti točku 5. ApolitikA-e, Građenje i 
oblikovanje prostora u dijelu koji se odnosi na prostor, vrsnoću i natječaj. Zaključeno je da je potrebno 
ponovno reagirati u ime Radne skupine. 
 

➢ 4. sjednica 06.09.2013. godine, 
 
Na sjednici je raspravljano o daljnjim mogućnostima prezentacije ApolitikA-e, široj javnosti.  
U Ministarstvu turizma u tijeku su velike pripreme za kongres Dani hrvatskog turizma u Zadru, koji se 
održava 24. i 25.10.2013. godine, unutar čijeg programa bi se našla i prezentacija dokumenta ApolitikA.  
Hrvatska komora arhitekata je u ljetnom periodu izradila prijedlog Pravilnika  o natječajima s područja 
arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza, koji je u potpunosti usklađen s 
elementima iz dokumenta ApolitikA, te da se prema njemu u potpunosti može provoditi javna nabava. 
Unutar navedenog Pravilnika akceptiran je i Zakon o autorskom pravu i drugim pravima. 
 
Inicijativa uspostavljanje nacionalne platforme za kvalitetu i kulturu građenja – BAUKULTUR, iz poglavlja 
1. Društvena svijest, ApolitikA-e, ključna je za podizanje svijesti o značaju arhitekture i kulture, a nositelji 
njegove implementacije su Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja i Ministarstvo kulture. 
Uslijedila je kratka rasprava na temu osnivanja instituta, a Mirna Sabljak, dipl.ing.arh. iz Ministarstva 
kulture, naglasila je da Ministarstvo kulture priprema izradu Nacionalne strategije razvoja kulture za 
razdoblje 2014-2020, unutar kojeg dokumenta bi trebalo uvrstiti i osnivanje Instituta za arhitekturu. 
 
28.05.2013.godine, u HGK je organizirana prezentacija ApolitikA-e, za članove HGK-a, na kojoj su 
sudjelovale dr.sc. Borka Bobovec, Helena Knofić Schaps, Rajka Bunjevac i Andrijana Pozojević. 
 
Eko zona "Eko zona" - HTV 1 
 
Dogovorena je medijska prezentacija ApolitikA-e - kultura građenja, kroz emisiju Eko zona . S urednikom 
Mladenom Iličkovićem, dogovorena je redovna suradnja na rubrici Eko prostor, u kojoj bi se u redovitom 
tjednom ritmu, u TV sezoni 2013 / 2014, prezentirale teme ApolitikA-e. Prve dvije epizode već su 
emitirane, a govorile su o: 
- Kulturi građenja općenito, uz sudjelovanje Rajke Bunjevac, zamjenice predsjednika,  
- radu s djecom u programu radionica Arhitektura i djeca HKA-a. 
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Poticanje stručnih arhitektonskih 
programa 
 

 

Upravni odbor 
Nadležni odbori 

 
studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  
U skladu s Planom prihoda i troškova HKA-a za 2013. god., te na temelju prijavljenih projekata područnih 
odbora, HKA je u 2013. godini, iz različitih proračunskih stavki,  financijski pomogao projekte: 
 
1.     Drugi tenis turnir arhitektica i arhitekata u Zagrebu, održan 01.–03.02.2012. god.,  
        PO Zagreb i  Društvo arhitekata Zagreba - DAZ - iznos od 10.000,00 kn + PDV. 
 
 
2.     14. otvoreno prvenstvo u tenisu, PO-a Osijek i Društva arhitekata Osijeka – DAO, koje je održano  
         24. -26.05.2013. godine, u Osijeku, - iznos F10.000,00 kn + PDV. 
 
3.    5. otvoreno prvenstvo arhitekata u tenisu, PO Zadar i Društvo arhitekata Zadra – ZDA, održano  
       13.- 15.09.2013. godine, u Turističkom naselju Zaton, pored Zadra – iznos 10.000,00 kn + PDV. 
 
4.    Financijska podrška izdavanju edicije Facta Architectonica, zborniku stručnih radova nastavnika 
       Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, koji je komplement prošlogodišnjem godišnjaku - 
       bruto iznos od 5.000,00 kn.  

 
5.    Podrška Udruženju hrvatskih arhitekata – UHA  za sudjelovanje na Europskom forumu za 
arhitektonske 
       politike EFAP, 10.05.2013. godine  - bruto iznos 9.264,00 kn. 

 
6.   Podrška projektu  II. Think Space Nekonferencija: Past Forward - 17.000,00 kn + PDV.  
 
7.   Podrška izložbi Vizualizacija Venecije (13.09.-12.10.2013.god.) - iznos od 5000,00 kn + PDV.  
 
8.   Nastavno na prošlogodišnji Javni poziv za financijsku potporu stručnih, znanstvenih i istraživačkih 
      projekata, izložbi i publikacija članova Hrvatske komore arhitekata, od odabranih projekata članova: 

- Edo Šegvić, 791., publikacija, Značaj Matejuške u povijesnom razvoju Splita, sa 7.000,00 kn, 

- Miljenko Bernfest, 1260., Izložba, Nagrađena Hrvatska arhitektura, 1959. 1989., s 12.000,00 

kn, 

- Helena Knifić-Schaps,1245., knjiga, Velebit arhitektonski – Pučka gradnja u dijelovima 

Sjevernog  

  i Srednjeg Velebita, s 12.000,00 kn, 

- Nikša Božić, 3395., i dr. sc. Jasenka Kranjčević, 2290., predavanja i izložbe, Lički Osik –  

  Prostorni identitet planiranog grada, sa 7.000,00 kn, 

- dr. sc. Zlatko Karač,1637., i Alen Zunić, knjiga, Antologijski arhitektonski vodič Zagreba - 100   

  izabranih zgrada, s 12.000,00 kn. 
     u ovom je izvještajnom razdoblju realiziran projekt:  

 

  Nikša Božić, 3395., i dr. sc. Jasenka Kranjčević, 2290., predavanja i izložbe, Lički Osik –  

  Prostorni identitet planiranog grada, sa 7.000,00 kn + PDV. 
 

 
5 

 
Raspolaganje sredstvima HKA-a 
 

 
Upravni odbor 

 

studeni 2012. / 
studeni 2013. 
 

  
Nastavno na utvrđenu politiku financijskog poslovanja iz prošlog mandata, Komora je i tijekom 2013. god. 
nastavila s praksom oročavanja viška financijskih sredstava, koje su položene u tri poslovne banake:  
 
2 oročenja plasirana su u Zagrebačkoj banci i  
2 oročenja u Erste & Steiermarkische banci i  
3 oročenja u Raiffeisen Bank Austrija.  
 
Sredstva su oročavana na period od 3 – 12 mjeseci, prema najpovoljnijim kamatama na dan oročenja. 
Jedan dio sredstava uložen je u kupnju udjela u novčanim fondovima Zagrebačke banke. 
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Pregled financijskih sredstava: 
 
Ukupno oročena sredstva iznose .....................................................................................2.989.016,08 kn. 
 
Stanje novčanih sredstava na ZB Invest Fondu – ZB plus, iznose....................................... 507.036,23 kn 
 
Stanje kunskih računa HKA-a, na dan 20.11.2013. god., iznosi .......................................... 91.201,95 kn 
 
Stanje deviznog računa iznosi...................................................................................................6.638,24 €  
 
Ovakav način upravljanja s raspoloživim novčanim sredstvima Komore pokazao je pozitivne efekte i 
opravdanost uvođenja potrebne organizacije i discipline financijskog ponašanja, što je vidljivo iz 
prihodovnih rezultata za prvo polugodište 2013. god. 
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Stalno stručno usavršavanje   
 

 
Odbor za SSU, Tajništvo 

 

 

studeni 2012. / 
studeni 2013. 
 

  

IZVRŠENJE 
PROGRAMA STALNOG STRUČNOG USAVRŠAVANJA HKA-A 

za razdoblje 01.11.2012. - 31.10.2013.  godine 
 

Izvješće o realiziranim aktivnostima Programa stalnog stručnog usavršavanja HKA-a  za razdoblje od 01. 
studenoga 2012. , do 31. listopada 2013. godine dostavljeno je Ministarstvu graditeljstva i prostornoga 
uređenja, sukladno zakonu i u traženom roku, do 01. prosinca 2013. godine. Statistički podaci realiziranih 
aktivnosti pokazuju: 

o Realizirano je ukupno 154 aktivnosti, od čega 46% planiranih i 54 % naknadno uvrštenih. 
o Ukupan broj polaznika HKA-ovog Programa stalnog stručnog usavršavanja (Program SSU-a), 

iznosi 6.127 osoba. 
o Od ukupnog broja aktivnosti, 91% je bilo besplatan za naše članove. 
o Na taj je način sudionicima osigurano ostvarivanje 551 boda, od čega 43 iz područja regulative. 
o Promatrano izvještajno razdoblje bilježi značajan rast in house aktivnosti, što govori o porastu 

interesa poslovnih partnera za uključivanje u Program SSU-a, odnosno, izravno informiranje 
ovlaštenih arhitekata. 

o U usporedbi s drugim licenciranim provoditeljima prisutna je značajno niža cijena kotizacije.  
Čak 63% od ukupnog broja polaznika stručnih seminara HKA-a, nisu platili kotizaciju. 

o U financijskom smislu do 31. kolovoza 2013. godine ostvareno je 63% od planiranog prihoda. 
Kako je i rashod zabilježio značajan pad u odnosu na Plan (realizirano je 47,24 %), ukupna 
financijska bilanca Programa SSU-a je pozitivna.  

 

IZRADA 
PRIJEDLOGA PROGRAMA STALNOG STRUČNOG USAVRŠAVANJA 

ZA RAZDOBLJE 01.11.2013. - 31.10.2014. godine 
 
HKA je u propisanom roku, 31.10.2013. godine, Ministarstvu graditeljstva i prostornoga uređenja dostavio  
Program stalnog stručnog usavršavanja HKA-a za razdoblje od 01. studenoga 2013. do  31. listopada 
2014. godine. 
Izneseni parametri ukupnog poslovanja bili su argument za programsko-plansku reorganizaciju Programa 
SSU-a. Opredjeljenje HKA-a da osigura besplatno unaprjeđenje i usavršavanje znanja stečenih 
obrazovanjem, jedna od glavnih zadaća Komore, pa će Komora i u budućnosti tome težiti, bez 
razmišljanja o profitu, budući je to nespojivo s volonterskim radom na kojem počiva rad Komore.  
 
Što se tiče raznolikosti sadržaja u edukaciji  osoba koje unaprjeđuju i usavršavaju znanja pri Programu 
SSU-a HKA, kvalitete prezentacija i honoriranja rada stručnih suradnika, predavača u Programu SSU-a, 
kvalitetu je potrebno stalno podizati, vodeći računa da se nikome ne osigurava monopol stalnog 
sudjelovanja, već da on isključivo ovisi o kvaliteti koja se može ponuditi našem članstvu. 
 
Na tragu takvog razmišljanja, u okviru zakonskih mogućnosti koje joj stoje na raspolaganju, Komora će 
stvarati i uvjete za što skorije preuzimanje stručnih ispita, kako bi se članstvu osigurao standard ne koji 
osigurava minimalno potrebna, specifično arhitektonska znanja. Stručni ispiti ne smiju biti forma, već 
snažna poluga u usavršavanju članova Komore.  
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SUVREMENA ARHITEKTURA – INŽENJERSKI PRISTUP  
 
U sklopu Programa SSU-a održan je drugi ciklus predavanja  Suvremena arhitektura – inženjerski pristup 
(Ciklus). Kroz njega, pristupanjem arhitekturi s inženjerskog aspekta, aktualizirana je tema kako 
poznavanje i kvaliteta tehničkih detalja utječu na promišljanje i izvedbu arhitektonskih djela. Kroz vrhunske 
primjere europske arhitekture pokazano je kako inventivno upotrijebljeni različiti materijali i tehnološki 
koncepti utječu na cjelokupnu sliku poznatih ostvarenja, s osvrtom na potrebu uravnoteženja svih 
disciplina u međusobnom snažnom integriranju. 
Ciklus su otvorili slovenski kolege, te je u prvom predavanju predstavljen presjek suvremene 
arhitektonske produkcije Slovenije, kroz tri slovenska arhitektonska ureda: Maruše Zorec, Lene i Tomaža 
Krušeca i Mihe Kajzelja. Uz prikaze njihovih projekata polaznici su se pobliže upoznali  s inženjerskim 
aspektom nastanka prezentiranih vrhunskih arhitektonskih ostvarenja. Predavanje je održano u ožujku u 
Zagrebu, pred više od 450 polaznika, te u svibnju u Zadr,u ispred 80 polaznika.   
 
Drugi u nizu predavanja ovog Ciklusa predstavljen je u arhitekt Muck Petzet koji je koncipirao nastup 
Njemačke na Venecijanskom bijenalu 2012. godine, zajedno s poznatim dizajnerom  Konstantinom 
Grcicem i fotografkinjom Ericom Overmeer. Pojmovi koji su poznati iz sfere produkt dizajna i graditeljstva: 
reduce, reuse, recycle, osnova su njegove koncepcije, a tako je nazvano i predavanje koje je održano 16. 
travnja 2013. godine u Zagrebu, ispred 250 polaznika. Predstavio se tezom, kako se građevine, kako bi se 
smanjila šteta za okolinu i zaštitili prirodni resursi, mogu prenamijeniti, smanjiti i u konačnici reciklirati.  
 
Trećim predavanjem predstavljen je arhitektonski biro Wimmer. Predavanja su 21. i 22. svibnja  u Zagrebu 
i Splitu održali Albert Wimmer, Monika Purschke i Semir Zubčević iz ureda ALBERT WIMMER ZT GmbH, 
iz Beča. Istraživački pristup omogućio je svestranu ulogu metalnih fasada na zgradama raznih namjena, 
čiji projekti su proizašli iz kuće Wimmer.  
 
Posljednje iz ciklusa održano je predavanje Razvoj dizajnerskog namještaja, od početne ideje do njegove 
primjene u suvremenom interijeru, 13. lipnja u Zagrebu. Predavači Franceso Binfaré, arhitekt i dizajner i 
Valerio Mazzei, vlasnik tvrtke EDRA predstavili su proces izrade namještaja od dizajnerske ideje do 
tehnološke izvedbe. 
 
Sva predavanja su, unatoč za to potrebnim visokim sredstvima, održana uz slobodan ulaz, za sve 
zainteresirane, a ukupno im je prisustvovalo više od 1100 polaznika. Svi troškovi organizacije Ciklusa 
pokriveni su angažiranjem  sponzora. 
 
DAN ARHITEKATA NA ZAGREBAČKOM VELESAJMU  
u sklopu Sajma graditeljstva pod nazivom BUDUĆNOST STANOVANJA 
 
HKA je, u suradnji sa Zagrebačkim velesajmom, u sklopu 37. međunarodnog Sajma graditeljstva i 
opremanja – GRADITELJSTVO, koji se održao, od 9.-13. travnja 2013. godine, organizirala je Dan 
arhitekata, pod nazivom - Budućnost stanovanja. 
Predavanjima sa temom Budućnost stanovanja pokušalo se odgovoriti na niz pitanja na koja struka nailazi 
tijekom projektiranja, ali i pri planiranju investiranja u stambene prostore. Kroz arhitektonsko-urbanistička 
predavanja problematizirana su pitanja na koji način urbanistički optimalno riješiti planirano naselje, koje 
materijale upotrijebiti, kako popraviti ili izgraditi malu suhozidnu kućicu, koji su principi projektiranja 
visokoenergetskih zgrada, na koji način stanovanje u namjernoj zajednici može poboljšati kvalitetu ž ivota, 
kako smanjiti ekološki otisak stanovanja i dr. Predavanjima, koja su u cijelosti sponzorirana, obrađene su i 
teme održivih sustava površinske odvodnje, tipova fasada i betona u održivoj gradnji, sve s ciljem 
stvaranja kvalitetnijih projekata, odnosno, građenja kvalitetnijih životnih prostora. 
Predavanja su bila besplatna i otvorena za arhitekte, građevinare, investitore i ostale sudionike u gradnji, 
a prisustvovalo im je više od 350 polaznika. 
 
PRIPREMA PROJEKATA ZA STRUKTURNE FONDOVE EU 
 
U organizaciji HKA-a održano je 5 seminara Priprema projekata za strukturne fondove EU, predavača dr. 
sc. Vesne Balta, dipl. ing. arh., voditeljica Programa EU fondova pri HKA-u, posvećena pripremi tehničke 
dokumentacije i konzaltingom u pripremi projekata za Strukturne fondove Europske unije - SFEU 
(namijenjeni članicama EU-a),  te Jorgena Erikssona, predavača inovativnog managementa u Monacu, 
koji je recentno radio i kao konzultant Vlade RH u Bruxellesu, po pitanju strukturnih fondova. 
 
Predavanja održana: 
 

1. 14.06.2013. Čakovec, 
2. 12.06.2013. Pula, 
3.  06.2013. Zadar, 
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4.  22.05.2013. Zagreb, 
5.  21.05.2013.Dubrovnik 

 
Seminar je dao relevantne informacije i know-how potrebne za pripremu projekata koje je moguće prijaviti 
za investiciju kroz Strukturne fondove Europske unije. 
 
PROŠIRENA SJEDNICA ZBORA PO-a ZAGREB  
s temom predstavljanja Prijedloga nacrta Zakona o prostornom uređenju i Zakona o gradnji 
 
Više o proširenoj sjednici Zbora PO-a Zagreb u rubrici 1c. 
 
FEAL stručno putovanje i predavanje  
 
Tvrtka Feal Hrvatska d.o.o., u suradnji s HKA-om i Oris kućom arhitekture, u sklopu Programa  
SSU-a, za hrvatske arhitekte organizirala je stručno putovanje i predavanje Najnovija dostignuća u 
području fasadnih sustava u Širokom Brijegu, 28. i 29. svibnja 2013. god.   
Svrha ovog putovanja bila je upoznavanje  polaznika  s novim proizvodnim  mogućnostima FEAL-a, 
prisustvovanje predavanju o najnovijim dostignućima u području fasadnih sustava, koje su predstavili 
vrhunski stručnjaci s priznatih tehničkih instituta, Heinz Pfefferkorn, dipl. ing., Thilmann Kuhn, dipl. ing., te 
razgled Mostara, uz stručno vodstvo. 
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Arhitektura i djeca 

 
Odbor Arh. i djeca 

 

 
trajno  
 

  
AKTIVNOSTI U ZEMLJI 

 
Prema Planu rada za 2013. god., program Arhitektura i djeca (Program) je u suradnji s dosadašnjim 
partnerima provodio svoj program: 
 

o Prostor.i.ja - Mala škola arhitekture, 
u četiri zagrebačke osnovne škole:  

- OŠ August Cesarec,  
- OŠ Josip Juraj Strossmayer,  
- OŠ Šestine,  
- OŠ Trnsko, 

u različitim opsezima. Program se provodio uz sudjelovanje učitelja likovne kulture i volontera s 
Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. Program s istom temom započinje s radom i u školskoj 
godini 2013. / 2014.,  od studenog 2013. god. 
 
U veljači 2013. god. program Arhitektura i djeca je suorganizirao Okrugli stol u DAZ-u:  

o O vizualnoj edukaciji djece  
na kojem su predavanja održale Mari Jaakonaho, iz Finske, Ana Struna Bregar, iz Slovenije, Biljana 
Branković, iz Srbije i Mia Roth Čerina iz Hrvatske, predstavljajući aktivnosti i metode provođenja edukacije 
djece u različitim arhitektonskim temama. 
 
U lipnju 2013. god. u Muzeju suvremene umjetnosti u Zagrebu održana je izložba koja je po prvi puta na 
jednom mjestu dokumentirala program: 

o Prostor.i.ja - Mala škola arhitekture 2010.- 2013.  
Izložbi je prethodila radionica Unutrašnjost prostora u Školici MSU, koja je organizirana u okviru Izložbe 
Josipa Vanište. Izložba se sastojala od: 
- postera, koji su svaku radionicu dokumentirali kronološki,  
- video-projekcija, te  
- izabranih učeničkih radova. 
 
U rujnu 2013. god. Program je gostovao na 04. kongresu hrvatskih arhitekata u Osijeku, gdje su u 
Esseker centru, u suradnji s tri osječke osnovne škole, održane radionice koje su tematizirale konkretne 
teme vezane uz temu:  
 

o Osijek – morfologija grada,  
subjektivni doživljaj posebnih mjesta u Gradu, te temu participacije u kreiranju javnog prostora, na 
primjeru obale Drave. Na radionicama je sudjelovalo 55 djece i učitelji iz triju osječkih osnovnih škola. 
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U istom prostoru Esseker centra izložen je i dio materijala koji dokumentiraju radionice, na način na koji su 
bile izložene u Muzeju suvremene umjetnosti u Zagrebu. 
 
Osječke radionice popraćene su u prilogu lokalne televizijske postaje, te u Obrazovnom programu HTV-a. 
 
Planske aktivnosti i sudjelovanje Programa Arhitektura i djeca: 
 
Sastanak Radne grupe Architecture and Children UIA (Radna grupa) održan je u svibnju u Costa Rici 
(sukladno Planu prihoda i troškova HKA-a, za 2013. god., bez sudjelovanja  Hrvatske). Idući sastanak  
planira se u siječnju 2014. god., u Ankari. 
 
Raspis drugog izdanja: 

o nacionalnog stupnja Golden Cubes nagrada, Program predviđa početkom prosinca 2013. god., 
nakon kojeg slijedi raspis: 

o internacionalnog stupnja Golden Cubes nagrada. 
Prema zacrtanoj dinamici Golden Cubes nagrade žirirat će se u proljeće 2014. god., a rezultati će biti 
objavljeni i izloženi na sljedećem međunarodnom kongresu UIA-a, u kolovozu 2014. god., u Durbanu, u 
Južnoj Africi. 
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Obrazovanje  

 
Upravni odbor 

Odbor za obrazov. 
Tajništvo 

 

 
trajno  

  

Studentska stručna praksa 
 
Studentska stručna praksa i nadalje se provodi kao dio obaveznog obrazovnog programa u suradnji 
Arhitektonskog fakulteta i HKA-a.. 
 
Vježbenička praksa i Završne prezentacije vježbenika 
 
U izvještajnom razdoblju je u Imenik vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata  
upisano: 
- 139 vježbenika, 
- odbijena su 2 kandidata, 
- komorski postupak za vježbenika kandidata za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata uspješno završilo 20  
  Kandidata. 
 
Uvjeti za stjecanje statusa vježbenika, odnosno, stjecanje vježbeničkog staža, izmijenili su se sukladno 
uvjetima zapošljavanja ovlaštenih arhitekata. Ulaskom RH u EU, te donošenjem Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji za vježbenike je prestala važiti obveza zapošljavanja kod svojih mentora, već se o navedenome 
sklapa ugovor o vježbeništvu, kako to uređuje novi Pravilnik o obavljanju vježbeničkog staža. 
 
EU projekt Arhitekti u Europi 
 
HKA je u želji da otvori mogućnost izvanredne stručne prakse za mlade diplomirane inženjere arhitekture 
u najprestižnijim europskim projektnim biroima, aplicirala za sredstva EU fondova, za njihovo 
usavršavanje, te uspjela  u nastojanju da se prihvati njezina aplikacija u projektu Arhitekti u Europi, kao 
dijelu programa Leonardo da Vinci, najvećeg EU obrazovnog programa – Programa za cijeloživotno 
učenje. 
Pošto je ostvaren status Komore kao sudionika projekta, te osiguran dominantan dio EU sredstava za 
realizaciju, HKA je 12.06.2013. god., raspisala natječaj za sudjelovanje. Komisija  u sastavu: Rajka 
Bunjevac, Vlatka Vidović te i Jasna Tucak, odabrao je kandidate, čije se upućivanje na usavršavanje 
upravo realizira: 
Krešimir Renić, Jelena  Botteri, Dario  Crnogaća, Dora  Filipović, Nikola  Šimunić, UršulaJuvan, Ivana 
Curić, Silvija  Pranjić, Karlo Matušić, Mislav  Kuzmanić, Larisa  Ecimović, Iva Buršić, Petra  Starčević, 
Marja MiaKolendić, Miroslav  Pašagić, Marko  Čičak, Blanka  Levačić, Mario  Pervić, Katarina  Mojaš,  
Jana  Mikuličić, Božo Benić, Iva  Dubovečak, Mateja  Profeta, Petra Zaninović i Iva Čamber, svi dipl. ing. 
arh. 
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Odabrani kandidati, u periodu od  2 do 6 mjeseci, radit će u 16 ureda partnera, koji su prihvatili pružiti 
priliku našim kandidatima (Portugal, Španjolska, Francuska, Italija, Danska, Belgija, Njemačka, Slovenija, 
Litva i Estonija), s početkom najranije u listopadu 2013. god. i mogućim završetkom u listopadu 2014. 
god.). 
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Izdavačka djelatnost / 
 
Informiranje 
  

 

Upravni odbor / pr. 
Nadležni odbori 

Tajništvo 
 

 

trajno  

  
Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020,  ApolitikA,  
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 
Dokument od strateškog značenja za prostorni razvoj i kvalitetu izgrađenog okoliša RH usvojen je na 64. 
sjednici  Vlade Republike Hrvatske, održanoj  30.11.2012. godine, jednoglasno je, pod točkom 17., 
prihvaćanjem prijedloga: Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, Nacionalne 
smjernice za vrsnoću i kulturu građenja.  
 
Uredništvo za izdavanje publikacije, radilo je u sastavu: dr. sc. Borka Bobovec, dipl. ing. arh., načelnica 
Sektora za stanogradnju, stanovanje i komunalno gospodarstvo i Andriana Pozojević, dipl. ing. arh., viša 
stručna savjetnica  istog Sektora, dizajner, Boris Ljubičić, lektura Dalibor Jurišić, korektura Mirjana Paić-
Jurinić, prijevod Marina Denona Krsnik, grafička priprema Studio International d.o.o., tisak Denona d.o.o.    
 
PREZENTACIJA PUBLIKACIJE: 
 
MEĐUNARODNA 
 

• U sklopu Generalne skupštine i Konferencije Europskog foruma za arhitektonske politike - EFAP-
a, pod irskim predsjedanjem, u Dublinu je, u St. Patrick’s Hall-u u Dublin Castle-u, 08.-11.05. 
2013. god., zamjenica predsjednika Rajka Bunjevac, kao delegat HKA-a na ovom skupu, po prvi 
puta u europskim razmjerima prezentirala Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, 
ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja. 
 

HRVATSKA 

 
• Promocija dokumenta Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, 

Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja, održana je 28.05.2013. god. u organizaciji 
Ministarstva graditeljstva i prostornoga uređenja u suradnji, HKA-a i Hrvatske gospodarske 
komore, u prostoru HGK-a u Zagrebu. 

              Donošenje Arhitektonskih politika RH, rezultat je višegodišnjeg sustavnog lobiranja HKA-a i       
              koordiniranog institucionalnog rada na nacionalnom i međunarodnom planu, koji svoje značenje 
              dobiva u trenutku ulaska naše zemlje u EU, kao strateški dokument, koji govori o usvojenim 
              visokim standardima kulture građenja, kvaliteti zaštite povijesne baštine i izgrađenog okoliša,  
              zaštiti zdravlja, klime, sigurnosti i održivog razvoja naše zemlje.  
 
U PODRUČNIM ODBORIMA / REGIONALNIM DRUŠTVIMA 
 

• Publikacija je u izvještajnom razdoblju prezentirana,  22.02.2013. god., u sklopu sjednice Zbora 
Područnog odbora Dubrovnik.  

 
Web stranica HKA-a  
 
Glavna urednica web portala: Dalija Milonja. 
Web portal je u izvještajnom razdoblju imao:  
 

• 318 535 posjeta, od čega 173 026 jedinstvenih,  

• pregledano je 1 050 886 stranica. 
 
Najtraženije stranice portala su: 
 

• Naslovnica: 188 668 posjeta, 
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• Imenik ovlaštenih arhitekata: 242 383 posjeta, 

• Zakoni i propisi / Prostorno uređenje i gradnja: 19 847 posjeta, 

• Zakoni i propisi / Popis: 19 525 posjeta, 

• Zakoni i propisi / Zaštita od požara: 13 861 posjeta, 

• Zakoni i propisi / Naputak za pružanje usluga: 13 172 posjeta, 

• Baza proizvoda / početna: 4 010 posjeta,  

• Baza proizvoda / sve podstranice: 56 888 posjeta, 

• U Bazi podataka ima više od 500 tvrtki, od toga 70-ak ugovornih (logo, opis, galerija, proizvodi). 
Banneri: 

• Obrasci: 4 509 posjeta, 

• Korisni linkovi: 2 898 posjeta, 

• Korisni linkovi / podstranice : 16 518 posjeta, 
 

• Kontakti: 10 346 posjeta, 

• ApolitikA: 301 posjet. 
 

Izvješćivanje / medijska zastupljenost 
 
Izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a odvija se u više segmenata: 
 

1. Izvješćivanje putem web stranice – sve aktivnosti relevantne za rad struke i HKA-a - Uredništvo, 
2. Izvješćivanje putem obavijesti članstvu elektronskom poštom – posebno važne aktivnosti vezane 

uz članstvo HKA-a i rezultate na unaprjeđenju regulative, 
3. Izvješćivanje javnosti putem medija i na raznim skupovima – javno obraćanje javnosti, medijima, 

članstvu ili institucijama RH-a, usuglašava se na nivou nadležnih tijeka i radnih tijela Komore, 
odnosno strukovnih institucija koje zajedno zastupaju određena stajališta. 

 
Intenziviranje prisutnosti Komore u različitim medijima dio je opredjeljenja Upravnog odbora za 
uključivanje javnosti u postupke donošenja zakonskih akata i druga važna pitanja od strukovnog i javnog 
interesa. Pregled važnijih objava: 
 
HKA – Hrvatska uživo, HRT  
 

Na poziv uredništva emisije Hrvatska uživo, Hrvatske radio televizije, predsjednik Ćurković je, kao gost 
emisije, 21.06.2013. god., odgovarao na upite voditelja, te iznio stajališta Komore u pogledu prijedloga 
tekstova novih zakonskih akata, kojima se aktualna zakonska regulativa, iz područja prostornog uređenja i 
gradnje, uređuje sukladno odredbama direktiva EU-a. 
 
Posebno je istaknuo: 
 

o da zakonski akti, na način kako su sada koncipirani, predstavljaju arhitekta kao izrađivača 
glavnog projekta, umjesto kao naručiteljevog partnera u investicionom procesu, od faze idejnog 
projekta, do uknjižbe u zemljišne knjige, 

o neusklađenost nacrta prijedloga novih zakona, s osnovnim načelima Arhitektonskih politika RH 
2013 2020, ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja, koje je usvojila Vlada 
RH, krajem prošle godine, 

o važnost tijesne suradnje predlagatelja zakonskih akata radi implementacije njihovih iskustava u 
predložene verzije zakonskih akata, jer uređivanje strukovnih djelatnosti bez suradnje sa strukom 
predstavlja ozbiljan razlog za zabrinutost. 
http://www.hrt.hr/index.php?id=enz&tx_ttnews[cat]=370&cHash=a7431c4d83 

 

HKA – EPH Jutarnji list 
 

➢ Na poziv Jutarnjeg lista, Europa Press Holdinga, 11.07.2013. god., u sjedištu EPH-a, s T. 
Ćurkovićem, H. Hrabakom i S. Cvjetko Jerkovic, napravljen je intervju, za vikend izdanje 
navedenog dnevnika, vezan uz aktualnosti arhitektonske struke. Predstavnici strukovnih tijela i 
OO-a 04. kongresa hrvatskih arhitekata, iskoristili su ovu prigodu kako bi javnost upoznali o 
bitnim činjenicama najvažnijeg strukovnog događanja, koji je 27.– 29.09.2013. god., održan u 
Osijeku. Razgovor je obuhvatio i pitanja legalizacije, kao i potrebe redefiniranja uloge arhitekta u 
društvu.  

 

➢ Na poziv Jutarnjeg lista, Europa Press Holdinga, 15.07.2013. god., u sjedištu EPH-a,  
S T. Ćurkovićem, H. Hrabakom i S. Cvjetko Jerkovic, intervjuirani su za vikend izdanje ovog 
dnevnika, vezano uz aktualnosti arhitektonske struke.  
 

http://www.hrt.hr/index.php?id=enz&tx_ttnews%5bcat%5d=370&cHash=a7431c4d83
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Predstavnici strukovnih tijela i članovi OO-a 04. kongresa hrvatskih arhitekata, iskoristili su ovu 
prigodu kako bi javnost upoznali o bitnim činjenicama najvažnijeg strukovnog događanja, koje će 
se 27. – 29.09.2013. god., održati u Osijeku. Razgovor je obuhvatio i pitanja legalizacije, kao i 
potrebe redefiniranja uloge arhitekta u društvu (prilog).  

 
➢ U Jutarnjem listu, od 24.09.2013. god., objavljen je polemički tekst o paketu novih zakona o 

prostornom uređenju, graditeljstvu i inspekciji, koji se poziva i na navode predsjednika HKA-a i 
UHA-e. U integralnom obliku intervju je dostupan na: 
http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/intervju-s-predsjednicima-hka-i-uha-objavljen-u-jutarnjem-
listu--integralna,1173.html 
 

➢ U rubrici Nekretnine>arhitektura, Jutarnjeg lista, od 02.11.2013. god., u članku Ovi su hoteli 
najbolji primjeri suživota arhitekture i prirode, predsjednik T. Ćurković iznio je stajališta o 
pretpostavkama kvalitetnog djelovanja u obalnom prostoru RH, kao jednom od naših 
najvrijednijih, neobnovljivih i nezamjenjivih resursa. Potrebno je osigurati sve zakonske 
pretpostavke kako bi se prirodni resursi RH, kao i njezino povijesno nasljeđe odgovarajuće 
zaštitili, te kako raspolaganje s njima ne bi bilo izloženo slučaju ili partikularnim interesima, 
istaknuo je predsjednik. 

 
➢ U želji da cjelovito informira javnost o donošenju novih zakonskih akata, u domeni prostornog 

uređenja i gradnje, 08.11.2013. god., na poziv Jutarnjeg lista organiziran je zajednički intervju 
ministrice MGPU-a, Anke Mrak-Taritaš, predsjednika HKA-a, Tomislava Ćurkovića i predsjednika 
UHA-e, Hrvoja Hrabaka, o ključnim pitanjima zaštite i odgovornog upravljanja glavnim hrvatskim 
resursom - prostorom. Kako provesti reformu na odgovoran način, bez daljnjeg ugrožavanja 
najvećih vrijednosti? 
 

Intenzivna  rasprava zakonodavca i predstavnika struke, koja je svoje mjesto našla i na 4. 
kongresu hrvatskih arhitekata, često je obilježena oštrim i oprečnim stavovima. Postojeće stanje, 
koje je opisano i u preambuli novih zakonskih akata, evidentno nije više održivo. Nužnost reformi 
je evidentna, potvrdili su sudionici razgovora.  
 
HKA je sudjelovala u pripremi prijedloga zakona, od samog početka. Prije cca godinu dana     
Komora je imenovala svoje predstavnike u radna tijela MGPU-a, kojima je povjerena izrada 

            novih zakonskih akata.  Većina prijedloga struke nije prihvaćena, bez posebnog obrazloženja.  
            Prije otprilike pola godine došlo je do ozbiljnijih prijepora između predstavnika komore i 
            ministarstva u radnim tijelima. Umjesto da se osnažuje uloga struke u pitanjima upravljanja 
            prostorom, tzv. skraćenje procedura predviđa se ostvariti smanjenjem broja obaveznih projekata, 
            što je tek jedan od postupaka ovog tipa. Struka smatra da se time na opasan način marginalizira 
            uloga struke i svodi na razinu tehničke podrške, što po svim standardima otvara put vrlo opasnom 
            urušavanju kvalitete. 

Ministrica je istaknula da uređivanje strukovnih pitanja ne treba tražiti u zakonskim aktima koji se 
bave procedurama – Zakon o gradnji i Zakon o prostornom uređenju, već je njima mjesto u 
dijelovima regulative, kao što je Zakon o arhitektonskoj i inženjerskim djelatnostima i 
podzakonskim aktima, u kojima će svoje mjesto naći arhitektonski i tehnički parametri, kao što je 
idejni i izvedbeni projekt, projektantski nadzor i sl. 

Iskazana je i bojazan zbog smanjenja, ionako praktično manjkavih mehanizama kontrole 
prostornog razvoja, uvođenjem provedbenih elemenata u prostorne planove višeg, pa čak i 
najvišeg reda. Nije razvidno kako bi se pojedini projekti mogli do potrebne mjere definirati u tako 
velikom mjerilu, posebice kada su u pitanju turističke i gospodarske zone, kod kojih, u javnom 
interesu, toleranciju na pogreške ne smijemo dopustiti.  

Predsjednik Ćurković je istaknuo da je važnost napuštanja prakse začaranih krugova tumačenja i 
držanja u ladici u postupcima pripreme gradnje. To je od presudne važnosti za hrvatski razvoj i 
privlačenje stranih investitora, čija ulaganja mogu pokrenuti hrvatsko gospodarstvo s mrtve točke. 
U tom smislu reforme moraju biti rezultat ozbiljnog promišljanja utemeljenog na poznavanju 
problematike i povijesnoj praksi, što je domena praktičnog iskustva struke.  

MGPU priprema Informacijski sustav prostornog uređenja – ISPU, javno dostupan informacijski 
sustav, koji zainteresiranom korisniku pruža integralan pristup u relevantne podatke, iz kojih je 
jednoznačno jasno što se, koliko i gdje može graditi, koja su obilježja pojedinih urbanističkih zona,  

http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/intervju-s-predsjednicima-hka-i-uha-objavljen-u-jutarnjem-listu--integralna,1173.html
http://www.arhitekti-hka.hr/hr/novosti/intervju-s-predsjednicima-hka-i-uha-objavljen-u-jutarnjem-listu--integralna,1173.html
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uvid u fazu postupka ishođenja dozvola i sl. Sve to predstavlja korak je prema punoj digitalizaciji i 
e-dozvolama. Pri tom je predsjednik HKA-a upozorio je na aktualno stanje i ažuriranost izvora 
podataka, o kojima ISPU ovisi, katastru, planovima i ostalim izvorima podataka za projektiranje, 
što vidi kao ozbiljnu smetnju njegovoj operativnoj provedbi za cijelo područje RH. To upućuje na 
važnost prijelaznih odredbi novih zakonskih akata, kako bi se omogućio život u prijelaznoj fazi.  

Uvid u način i kvalitetu poslovanja nadležnih ureda ukazuje na vrlo velike razlike, od ureda do 
ureda i od regije do regije, što je samo po sebi neprihvatljivo. Neugodna su i vrlo česta iskustva s 
podkapacitiranošću, višemjesečnom stručnom elaboracijom, razlikama u pristupu i tumačenjima, 
ignoriranju zakonom propisanih rokova i dr. otegotnim faktorima, nespojivim s efikasnim 
poslovanjem. Naglasio je kako je u svemu tome presudan zakonodavni okvir, koji kreira uvjete 
provedbe postupaka. I struci i referentima u nadležnim tijelima potrebni su jasni, jednoznačni 
zakonski akti i izvori informiranja, što će rezultirati jednako tako jednoznačnim i za cijelo područje 
RH istovjetnim zakonskim procedurama, s definiranim nadležnostima i odgovornostima svih 
sudionika. Odgovorni arhitekti stoje iza odgovornosti za projektirana rješenja, ali uz uvjet  
dokidanja sada sveprisutnog referentskog projektiranja, koje nema zakonsku podlogu, a danas 
predstavlja značajnu zapreku kvalitetnom radu.  

Novim zakonima razgraničene su odgovornosti. Svatko mora odgovarati za svoj dio posla. Onaj 
tko je potpisao projekt odgovara svojim potpisom i pečatom da je projekt u skladu sa zakonom i 
prostornim planom, a svaka zloporaba bit će sankcionirana. Kažnjavanje nije cilj, to je mjera koja 
će se primijeniti da bi se struka zaštitila od neznanja i nezakonitosti, potvrdila je ministrica. Osim 
ovlaštenog arhitekta naglasak se stavlja i na odgovornost referenata i kontrolnih tijela, koja će svoj 
posao obavljati na terenu. Što se tiče nabave arhitektonskih usluga, zakonodavac prepoznaje 
značaj i ulogu natječaja, što je vidljivo i iz odredbi novih prijedloga zakona.  

Što se tiče ozakonjenja nelegalne gradnje struka smatra da je riječ  tek o velikoj inventarizaciji 
izgrađenog fonda. Presudno vrijeme tek treba nastupiti kroz projekte sanacije, da bi mogli govoriti 
o konkretnim pozitivnim pomacima, kao i posljedicama na hrvatski prostor. 

Broj od 820.000 zahtjeva pokazuje puni razmjer nereda, koji je vladao u prostoru RH, utvrdila je 
ministrica. S 21. 06. 2011. god. prestaje postojati pojam bespravne gradnje. Čitava arhitektonska 
struka pozvana je sudjelovati u projektima sanacije narušenog i devastiranog prostora. MGPU će, 
u najkraćem roku, uz suradnju sa strukovnim tijelima, koristeći izvore sredstava prikupljenih 
legalizacijom, provesti nekoliko arhitektonsko urbanističkih natječaja za područja koja su najviše 
pogođena bespravnom gradnjom. 

HKA se, kao javni reprezentant struke, čimbenik zaštite interesa ovlaštenih arhitekata i javnog 
interesa, s velikim interesom i očekivanjima, odazvala pozivu MGPU-a radi daljnje suradnje na 
pripremi projekata sanacije. Uz to, naglasio je predsjednik Ćurković, struka smatra da je i dalje 
moguće, kroz doradu postojećih zakonskih prijedloga, te nadopunu nedostajućom, nužnom 
podzakonskom regulativom, afirmirati prijedloge za unaprjeđenje rada struke i zaštitu javnog 
interesa–izgrađenog okoliša. Ministrica je potvrdila nastojanja MGPU-a da se upravo u tom smjeru  
djeluje. Prije svega to znači donošenje pravilnika o izradi projekata, pravilnika o provođenju 
natječaja i pravilnika o sadržaju prostornih planova, kako bi  Zakon o gradnji i Zakon o prostornom 
uređenju mogli funkcionirati. Pred nama je i donošenje Zakona o inženjersko – arhitektonskim 
djelatnostima, u kojem će HKA svakako biti nositelj izrade. 

HKA – Hrvatska uživo 
 
             U emisiji Hrvatska uživo, na poziv HTV-a, gostovali su predsjednik HKA-a T. Ćurković i 
             predsjednik Zelene akcije, Bernard Ivčić, dipl. iur. Predsjednik je istaknuo važnost integralnog 
             sagledavanja problematike upravljanja izgrađenim okolišem u kontekstu gospodarskog i političkog 
             trenutka.  
 
             Postojeći sustav evidentno ne daje željene rezultate,  zbog nedostataka koje je i sam predlagatelj 
             novih zakonskih razloga naveo u preambuli prijedloga nacrta. U pokušaju da se unaprijede 
             procedure ishođenja akata za građenje predlagatelj, imajući u vidu kvalitetu budućeg poslovanja i 
             javni interes, mora sa strukom pokušati naći zajednički jezik, a svoje promišljanje novih zakona 
             uskladiti s povijesnom praksom, naglasio je predsjednik.  
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             Oglušivanje na ova elementarno važna načela otvara prostor pogreškama i rizicima, koje si kao 
             zemlja u gospodarskim problemima ne smijemo dopustiti i to je razlog zbog kojeg struka ne može 
             ostati pasivni promatrač.  
 
             Načela osiguranje kvalitete izgrađenog okoliša i provedbe zacrtanih razvojnih strategija RH,  
             sadržana su u Arhitektonskim politikama RH, usvojenim u studenom 2012. god., od Vlade RH, 
             trebaju biti polazište u donošenju svih zakonskih dokumenata, pa i ovih aktualnih. 
             Predsjednik je istaknuo i važnost povjerenstava za arhitektonsku uspješnost, čije se ukidanje 
             predviđa novim zakonima. Struka je protiv takve odluke, dapače, smatra da povjerenstva za 
             arhitektonsku uspješnost  treba zakonski osnažiti, po uzoru na razvijena europska društva,  
             jer  predstavljaju jedan važnih od akata za osiguranje kvalitete. Više: 
           http://www.hrt.hr/index.php?id=enz&tx_ttnews[cat]=370%29&cHash=a43938d5fb 

 
HKA –Tportal 
 
             Na poziv Tportala, uoči 04. kongresa hrvatskih arhitekata, Marko Sančanin razgovarao je s 
             predsjednikom HKA-a. Odabir tema za razgovor bio je šarolik, ali se posebno osvrnuo na 
             prijedloge novih zakonskih akata, koji će dalekosežno odrediti prostorni razvoj zemlje, te biti i 
             ključna tema Kongresa. Više: 
           http://www.tportal.hr/kultura/kulturmiks/288189/Arhitekte-je-prehranio-Zakon-o-legalizaciji.html 
 
HKA – HRT (Hrvatski radio) 
 
             U prostorijama UHA-e Hrvatski radio je, 23.09.2013. god., u svrhu informiranja javnosti i najave  
             04. Kongresa hrvatskih arhitekata u Osijeku, organizirao intervju. Novinarka Sonja Batinić 
             razgovarala je na temu Kongresa, kao i o drugim aktualnostima iz struke, sa predsjednikom  
             HKA- a, T. Ćurkovićem, predsjednikom UHA-e, H. Hrabarom, te izvršnom direktoricom Kongresa,  
             S. Jerković. 
 
"Eko zona" - HTV 1 
 
Dogovorena je medijska prezentacija Apolitika - kultura građenja kroz emisiju "Eko zona" . S urednikom 
Mladenom Iličkovićem, dogovorena je redovna suradnja na rubrici "Eko prostor" u kojoj bi se u redovitom 
tjednom ritmu, u TV sezoni 2013/14, prezentirale teme ApolitikA. Prve dvije epizode već su emitirane, a 
govorile su o Kulturi građenja općenito u kojoj je sudjelovala Rajka Bunjevac, zamjenica predsjednika, kao 
i o radu s djecom putem radionica Arhitektura i djeca u organizaciji HKA. 
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Suradnja s UHA-om 
 

 

Upravni odbor 
odbori, delegati 

 

 

trajno  

   
Redovan rad Odbora za natječaje. 
Usuglašavanje stajališta i obraćanje tijelima državne uprave u pitanjima od javnog interesa. 
Nastupi u javnosti kada je u pitanju promocija arhitektonske djelatnosti i zaštita interesa struke. 
Zajednički razvoj projekata od interesa za unaprjeđenje rada struke.  
Zajednički rad na 4. kongresu hrvatskih arhitekata. 
Usuglašavanje stajališta po pitanju ključnih strukovnih zakonskih akata: 
Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama, 
Zakona o strateškim investicijskim projektima Republike Hrvatske 
Zakona o gradnji, 
Zakona o prostornom uređenju, 
Zakona o građevinskoj inspekciji. 
Usuglašavanje Prijedloga nacrta Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg 
uređenja i uređenja krajobraza, 
Drugi zajednički nastupi i suradnja po važnim strukovnim pitanjima. 

 

 
11 

 
Regulativa 
 

 
Nadležni odbori, 
posebna tijela, 

Tajništvo 
 

 

 
trajno  

http://www.hrt.hr/index.php?id=enz&tx_ttnews%5bcat%5d=370%29&cHash=a43938d5fb
http://www.tportal.hr/kultura/kulturmiks/288189/Arhitekte-je-prehranio-Zakon-o-legalizaciji.html


02-12-2013 
 

 33 

  

Tijekom izvještajnog razdoblja izmijenjen je velik broj zakonskih akata: 

o Zakon o strateškim investicijskim projektima Republike Hrvatske (NN broj 133/13) 
o Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dohodak (NN broj 125/13) – bitan je jer se 

odnosi i na arhitekte izračun PDV-a 
o Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i 

djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji (NN broj 25/13) 
o Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o javnoj nabavi (NN broj 83/13)  
o Zakon o zaštiti okoliša (NN broj 80/13)  
o Izmjene i dopune Statuta Hrvatske komore arhitekata (NN broj 81/13) 
o Pravilnik o stavljanju izvan snage Pravilnika o cijenama usluga (NN broj 81/13) 

U pripremi navedenih zakonskih akata, na različite je načine sudjelovala i Komora, uz izuzetak  Zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dohodak,  koji je naveden zbog važnosti i pozitivna učinka 
za poslovanje struke, koja je od njegova donošenja rasterećena plaćanja davanja Državi, prije naplate 
vlastitu uslugu, za što se struka zalagala, od osnivanja Komore. 

Jedan od razloga izmjena ovolikog broja zakonskih akata je ulazak RH u EU, te potreba harmonizacije 
regulative RH sa zakonskom stečevinom EU-a. Primjerice, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji donio je ukidanje 
odredbe o stalnom i stvarnom statusu zaposlenja ovlaštenih arhitekta. Od 01.07.2013. god. ovlašteni 
arhitekt može biti zaposlen u dvije ili više firmi, pod uvjetima propisanim Zakonom o radu.  Ova se 
odredba reflektirala i na podzakonske akte, kojima se, na primjer, definiraju uvjeti zapošljavanja 
vježbenika, izgledu pečata ovlaštenog arhitekta i sl., što je rezultiralo revizijom akata HKA-a. 
 
U izvještajnom razdoblju provodile su se, ili se još provode aktivnosti / sudjelovanje na donošenju novih 
zakonskih akata.  
 

o Zakon o prostornom uređenju, 
o Zakon o gradnji, 
o Zakon o građevinskoj inspekciji, 
o Zakon o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima, 
o Zakon o strateškim investicijskim projektima, 
o Pravilnik o standardu usluga, 
o Pravilnik o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, 

 
Paralelno se odvija rad na donošenju pravilnika i zakonskih akata Komore: 
 
Zakon o prostornom uređenju 
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja osnovalo je Radnu skupinu za potrebe izrade Nacrta 
Prijedloga novog Zakona o prostornom uređenju. Predstavnikom HKA-a u Radnoj skupini imenovan je 
Darko Martinec, ovl. arh., koji je sudjelovanjem na 8 sjednica ovog radnog tijela, od 23.10.2012. - 
07.05.2013. god., sustavno informirao članove Radne skupine - predstavnike ministarstava i drugih 
relevantnih strukovnih tijela, o stajalištima HKA-a i konkretnim prijedlozima za njegovo unaprjeđenje.   
 
Osim što je o svojim stajalištima izvještavala resorno Ministarstvo preko imenovanog delegata, HKA je 
MGPU-u i u pisanoj formi dostavila primjedbe na Prijedlog Zakona o prostornom uređenju i to: 
  

o 21.05.2013. god.,  
o 20.06.2013. god., 
o 30.09.2013. god. 

 
Po upućivanju u saborsku proceduru usvajanja, Komora je sudjelovala i na sjednicama saborskih odbora:  

o Odbora za prostorno uređenje i graditeljstvo i  
o Odbora za zaštitu okoliša i prirode. 

 
Zakon o gradnji  
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja osnovalo je Radnu skupinu za potrebe izrade novog 
nacrta Prijedloga Zakona o gradnji, u koju je kao predstavnica HKA-a u imenovana Tamara Stantić Brčić, 
ovl. arh.  U periodu od 12.12.2012. - 09.05.2013. god. Radna skupina održala je 4 sjednice. Nakon 
navedenog perioda Radna je skupina prekinula s radom, odnosno sazivanjem  svojih članova, a MGPU 
je, uz uključivanje manjeg broja primjedbi HKA-a i radne skupine, dokument izradio i uputio u zakonsku 
proceduru usvajanja. 
 
 

http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_11_133_2881.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_10_125_2678.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_07_83_1739.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_06_80_1659.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_06_81_1729.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_06_81_1730.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_10_125_2678.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_10_125_2678.html
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MGPU-u su od strane HKA-a u pisanoj formi dostavljena očitovanja i primjedbe na prijedlog Zakona o 
gradnji:  
 

o 21.05.2013. god.,  
o 20.06.2013. god. i  
o 30.09.2013. god. 

 
Na inicijativu HKA-a, u fazi između prvog i drugog čitanja donošenja zakonskih akata, komore u 
graditeljstvu dostavile su i svoje minimalne zahtjeve za nadopunu / izmjenu nacrta Prijedloga Zakona o 
gradnji: 

o 07.4. 11.2013. god. 
 

Predstavnici HKA-a sudjelovali su i na sjednicama saborskih odbora: 
 

o Odbora za prostorno uređenje i graditeljstvo i  
o Odbora za zaštitu okoliša i prirode. 

 
Zakon o građevinskoj inspekciji 
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja osnovalo je Radnu skupinu za potrebe izrade Nacrta 
prijedloga novoga Zakona o građevinskoj inspekciji. Predstavnik HKA-a  u Radnoj skupini bila je Gorana 
Matić, ovl. arh. Radna skupina nije održala niti jednu sjednicu. 
HKA je MGPU-u dostavila primjedbe na Prijedlog Zakona o građevinskoj inspekciji i to sa slijedećim 
datumima:  

o 20.06.2013. god. i  
o 30.09.2013. god. 

 
Zakon o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima  
 
Ministarstvo graditeljstva i prostornoga uređenja pozdravilo je prijedlog HKA-a za osnivanje vlastite Radne 
skupine za izradu Prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima, kojim se želi zamijeniti 
postojeći  Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji.  Ministarstvo je u Radnu skupinu HKA-a imenovalo Josipa Bienenfelda, dipl. iur. Prema Prijedlogu 
plana normativnih aktivnosti za 2014. godinu, Zakon o arhitektonskim i inženjerskim djelatnostima planira 
se uputiti Vladi RH, u proceduru usvajanja, u IV. tromjesečju 2014. godine. HKA-u je, kao i drugim 
komorama u graditeljstvu, ostavljen kratak rok, početak 2014. god., za dostavljanje pojedinačnih 
prijedloga cjelovitih zakonskih akata. 
 
 
Zakon o strateškim investicijskim projektima 
 
HKA se, 24.01.2013. god.,  očitovala na Nacrt Zakona o strateškim investicijskim projektima u postupku 
savjetovanja sa zainteresiranom javnošću, Ministarstva gospodarstva. Uz očitovanje, dopisu je bio 
priložen i prijedlog minimalno potrebnih korekcija predloženog teksta Nacrta Zakona o strateškim 
investicijskim projektima, kako bi se izbjegle štetne posljedice na prostor RH. Navedeni dopis poslan je i 
Ministarstvu graditeljstva i prostornoga uređenja, na znanje. Isto očitovanje poslano je Ministarstvu 
gospodarstva i 26.03.2013.godine. 
 
Pravilnik o standardu usluga arhitekata 
 
Na 10. sjednici Upravnog odbora HKA-a prihvaćen je Prijedlog teksta Pravilnika o standardu usluga, 
definiran od strane Odbor za normiranje poslova i usluga HKA-a, te je isti upućen Hrvatskoj komori 
inženjera građevinarstva, Hrvatskoj komori inženjera strojarstva i Hrvatskoj komori inženjera 
elektrotehnike, sa zahtjevom za davanje suglasnosti na zajednički Prijedlog teksta Pravilnika o standardu 
usluga.  
 
Kako navedene komore nisu iskazale interes za zajedničkim Pravilnikom, prijedlog Pravilnika o standardu 
usluga arhitekata, objavljen je 26.07.2013. god., na web stranicama HKA-a, te je na taj način otvorena 
javna rasprava u sklopu savjetovanja sa zainteresiranom javnošću. 
Nakon završene javne rasprave obrađene su pristigle primjedbe, a konačni prijedlog teksta upućuje se 
članovima Skupštine, na usvajanje. 
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Pravilnik o natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja 
krajobraza 
 
Upravni odbor zadužio je članicu UO-a, Željku Jurković, ovl. arh., za izradu prijedloga novoga Pravilnika o 
natječajima s područja arhitekture, urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza. Na 12. sjednici 
Upravnog odbora HKA-a prihvaćen je Prijedlog teksta Pravilnika o natječajima s područja arhitekture, 
urbanizma, unutrašnjeg uređenja i uređenja krajobraza  
HKA-a, te upućen na usuglašavanje Udruženju hrvatskih arhitekata (UHA). Predsjedništvo  
UHA-e je dalo svoje primjedbe, o kojima je raspravljao Upravni odbor HKA-a, te se čeka završetak 
usuglašavanja stajališta po regionalnim centrima UHA-e i zauzimanje konačnog stajališta, prije upućivanja 
Prijedloga u javnu raspravu. 
 

HKA se u izvještajnom razdoblju očitovala na prijedloge zakonskih akata, od kojih navodimo najznačajnije: 
 
Ministarstvu graditeljstva i prostornoga uređenja: 
  

o 11.01.2013.  god., Nacrt prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o arhitektonskim I 
inženjerskim poslovima I djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji - očitovanje; 
 

o 12.03.2013. god., Prijedlog izmjene i dopune Strategije prostornog uređenja RH,  
               Prijedlog izmjena i dopuna Programa prostornog uređenja RH – očitovanje; 

 
o 21.05.2013. nacrti prijedloga Zakona o prostornom uređenju i Zakona o gradnji – mišljenje;  

 
 

o 20.06.2013. god., nacrti prijedloga Zakona o prostornom uređenju, Zakona o gradnji i Zakona o 
građevinskoj inspekciji -  mišljenje; 
 

o 30.09.2013. god., nacrti prijedloga Zakona o prostornom uređenju, Zakona o gradnji i Zakona o 
građevinskoj inspekciji – mišljenje; 
  

o 07.11.2013. god. mišljenje komora u graditeljstvu na prijedlog Zakona o gradnji i minimalne 
potrebne izmjene i dopune – mišljenje.  
 

 
Ministarstvo gospodarstva: 

 
o 24.01.2013. god.,  Nacrt Zakona o strateškim investicijskim projektima RH; 

 
o 26.03.2013. god., Prijedlog Zakona o strateškim investicijskim projektima RH-Osvrt Hrvatske 

komore; 
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Međunarodna aktivnost 
 

 
Upravni odbor, Odbor za 
međunarodnu suradnju 

 

 
 
trajno  
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Međunarodne aktivnosti Hrvatske komore arhitekata provodile su se sukladno Planu rada HKA-a za 2013. 
god., Planu prihoda i troškova HKA-a za 2013. god., i temeljem odluka Upravnog odbora, na radu u 
projektima HKA-a.  
 
HKA – ACE 
 

➢ GA2/12 ACE-a 
 
U Bruxellesu je, 30.11.–01.12.2012. god., održana druga Generalna skupština Vijeća arhitekata Europe, 
GA2/12 ACE-a, na kojoj su Komoru predstavljali A.L.Pleština, predsjednik Odbora za međunarodnu 
suradnju (OMS) i D. Bačić, stalni voditelj delegacije HKA-a, pri ACE-u.  

Skupštinu je vodila predsjednica ACE-a S. Harrington. Dio članica ACE-a suočen je s financijskim 
problemima, koji rezultiraju nemogućnošću plaćanja članarine  (Belgija i Poljska), što može, ukoliko se ne 
riješi izvanrednim mjerama, uzrokovati i njihovo povlačenje iz članstva.  

Turska delegacija obavijestila je Skupštinu o prijedlogu novog nacionalnog zakona, koji drastično 
ugrožava autonomiju struke.  
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ACE je podržao napore turskih kolega da se tomu odupru, te zamolio tursku delegaciju da predlože 
dodatne načine potpore kojima bi ACE i članice mogle pomoći. 

Unatoč 4% povećanju budžeta iz članarina, odlučeno je da se članarine za 2013. god. neće mijenjati. 
Zaključeno je da se ponovo razmotri potpora zemljama članicama s financijskim poteškoćama iz Fonda 
solidarnosti. Ian Pritchard, glavni tajnik izvijestio je o aktivnosti u 2012. god. , održanim sastancima tijelima 
i radnim grupama, kadrovskim pitanjima, aktivnostima oko načelnih stavova ACE-a (policy work) po 
područjima (PQD, javna nabava, usluge na unutrašnjem tržištu, direktivu o energetskoj učinkovitosti, plan 
Construction 2020).  

 

The Architectural Profession in Europe 2012 

Vince Nacey, Skupštini je prezentirao radnu verziju sektorske studije The Architectural Profession in 
Europe 2012, koju je za potrebe ACE-a izradila konzultantska kuća Mirza & Nacey Research. Studija vrlo 
iscrpno i zanimljivo prikazuje stanje struke u Europi iz različitih aspekata. Glavni naglasci mogu se sažeti 
kako slijedi: 

− istraživanje pokriva 95% struke u Europi, 

− struka i dalje osjeća velike posljedice ekonomske krize, iako istraživanje otkriva i laganu 
stabilizaciju (stope pada padaju), 

− arhitektonski uredi diljem Europe prilagodili su se uvjetima nove realnosti, veliki uredi zabilježili 
su velika otpuštanja ali i povećanje prihoda i dobiti od 2010. Sve više arhitekata radi nepuno 
radno vrijeme (part-time), dosta Sole Principal i Partners ureda radi kraći radni tjedan, iako 
zaposlenici u uredima rade duže, sve više poslova preuzima se pod rizikom neplaćanja, 
povećava se planirana dob umirovljenja (70 godina), itd.; 

− Europu karakterizira podjela na sjever i jug, kako u smislu efekata ekonomske krize, tako i 
optimizma, smjerova emigracije, itd. 

− broj arhitekata se povećava, 40% ih je mlađe od 40 godina; 

− većina arhitekata radi u privatnim uredima, a broj Sole Principal ureda se povećava; 

− vrlo malo broj arhitekata radi u inozemstvu - 3%, razlozi su praktični i osobni, iako trećina 
ispitanih iskazuju i nedovoljno poznavanje jezika i/ili lokalnih propisa; 

− graditeljsko tržište u Europi stagnira, a povezano s njime i arhitektonsko tržište, vrijednost 
arhitektonskog poslovanja u Europi procjenjuje se na 15 milijardi eura. Stopa pada brže je rasla 
nego građevinska proizvodnja, ukupno za oko 28% u posljednje 4 godine, 42% arhitekata oslanja 
se na tržište privatnih individualnih/obiteljskih kuća, rad za javni sektor smanjio se s 26% udjela u 
2010 na 20% udjela u 2012, zaključno – 50% poslova arhitekata odnosi se na projektiranje, što je 
pad u odnosu na 2008. g. (66%), iz toga se zaključuje da su se arhitekti diverzificirali i proširili 
opseg usluga koji nude; 

− broj arhitektonskih praksi također je u porastu, kao i onaj broj praksi koji sebe nazivaju "neovisne 
prakse" (independent practices); 

− prihodi prosječnog arhitektonskog ureda su u kontinuiranom padu još od 2008. g., a povećali su 
se samo kod jako velikih ureda; 

− dobit prije oporezivanja pala je u razdoblju 2008-10, ali se neznatno povećala u posljednje dvije 
godine. Isti trend karakterističan je za sve oblike i veličine arhitektonskih praksi; 

− cijena radnog sata u padu je u odnosu na razdoblje 2008-10, za oko 12-13%; 

− plaće i dalje padaju po svim oblicima arhitektonskih praksi, s 34.000€ godišnje u 2008. na 
29,500€ u 2010., te na 29.000€ 2012. Kroz protekle 4 godine zarade Sole Principals pale su za 
47%, dijelom i s obzirom na povećanje broja takvih ureda. Prosječna zarada free-lance arhitekata 
pala je za 33%, partneri i direktori pad za 9%, zaposlenici u arhitektonskim uredima za 7%, 
arhitekti zaposlenici u javnom sektoru pad za 4%; 

− u prosjeku, arhitekti zarađuju 43% više nego arhitektice; 

− arhitekti osjećaju da ih javnost slabije percipira i cijeni u odnosu na 2008. i 2010. godinu, ali se 
povećalo poštovanje klijenata, 48% vrlo ili visoko cijeni u 2008. na 52% u 2012., 

− zaključno, arhitekti su manje zadovoljni 2012. nego što su bili 2008. ili 2010., 7 od 10 zadovoljno 
ih je izborom profesije, što je pad za jedan broj u odnosu na 2008., manje su zadovoljni i svim 
ostalim elementima profesionalnog života (poslovnim okruženjem, kvalitetom života, itd.), ali su 
apsolutno najnezadovoljniji plaćom (od 10 ispitanika, zadovoljno ih je 4,3.) 

Nakon prezentacije sektorske studije, razvila se kratka diskusija, u kojoj su govornici uglavnom čestitali 
izrađivačima na opsežnom i zanimljivom istraživanju. 
 
Izbori za EB ACE-a 
 
Izbori za jedno ispražnjeno mjesto u Izvršnom odboru (EB). Pravovremeno je zaprimljena samo jedna 
kandidatura Pierre-Henri Schmutz (CSA, Švicarska). PHS izabran je aklamacijom za člana EB u 2013. 
godini. 
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Za nove članove EB-a po rotacijskom principu (svake 2. godine), izabrani su sljedeći kandidati:  
Bulent Batuman (Turska), Vincent Cassar (Malta), Martin Drahovsky (Slovačka), David Falla (UK) i Indrek 
Nakk (Estonija).  
 
Kolokvij Arhitekt 2020 
 
U sklopu Kolokvija govorili su:  
Selma Harrington (ACE), Antti Peltomaki, zamjenik glavnog ravnatelja DG Poduzetništvo i industrija EK, 
Dickon Robinson, predsjedavatelj Building Futers, Tillman Prinz, glavni tajnik njemačke Savezne komore 
arhitekata, BAK, Fred Schoorl, ravnatelj Kraljevskog instituta nizozemskih arhitekata, BNA, Bert Bielfeld, 
profesor na Sveučilištu Siegen, Njemačka, Philip Ridgeway, predsjedatelj Radne grupe ACE Scope of 
Services, Jean Felix, potpredsjednik francuskog Udruženja EFCA), Teresa Taboas, predsjedavateljica 
ACE-ove Radne grupe - Stanovanje, te Peter Trebilcock, voditelj projektiranja za Balfour Beatty 
Construction. 
Raspravljalo se o doprinosu arhitekata strategiji Construction 2020, predviđanju i odgovoru struke na 
društveno-ekonomske promjene, budućem djelovanju arhitektonske struke, pitanjima regulacije u odnosu 
na povjerenje struci, pitanju vrijednosti naspram volumenu, samopercepcije struke u smislu arhitekta 
generalista vs. arhitekta specijalista, te novim mogućnostima u stanju novog realiteta. Izlaganje Dickona 
Robinsona o budućnosti arhitektonske struke, zbog važnosti za struku bit će distribuirano zemljama 
članicama ACE-a.  
 
TA1: PQD - Pristup profesiji 
 
Wolfgang Haack podnio je izvještaj o radu TA1, koja se bavi pitanjem modernizacije direktive EK o 
profesionalnim kvalifikacijama (PQD) i održanim sastancima. TA1 i ACE poduzimaju napore da se tijelima 
EU-a prezentira stav ACE-a, oko minimalnog trajanja obrazovanja za pristup profesiji.  

ACE podupire povećanje minimalnog trajanja studija, obvezu cjeloživotnog obrazovanja (CPD / SSU) i 
ujednačavanju nostrifikacijskog postupka u zemljama članicama. Podupire automatsko priznavanje 
utemeljeno na zajedničkim obrazovnim principima, pod uvjetom da se oni baziraju na 5 razina 
profesionalne kvalifikacije, a ne na onima postavljenima Europskim kvalifikacijskim okvirom. 

ACE inzistira na 5+2 godine (5 godina studija i 2 godine prakse pod nadzorom), iako prijedlog 
modernizacije direktive predviđa 4+2 ili 5+1. ACE će se nastaviti boriti oko ovog pitanja, a sve zemlje 
članice pozvane su  lobirati preko svojih predstavnika u tijelima EU-a. ACE od svojih članica koje već 
imaju taj model, traži da od njega ne odustaju, a one koje nemaju, da mu se maksimalno približe. 

Haack je također izvijestio i o službenim amandmanima na PQD, koje je ACE podnio Parlamentu i Vijeću 
EU-a.   
Usvojene su zajedničke smjernice ACE-a za stalno stručno usavršavanje – CPD, a zemlje članice 
zamoljene da sustavno informiraju o svojim programima, kao i smjernicama za  implementiraju u svoje 
programe.   
 
TA2: Scope of Services - Profesionalna praksa 
 
Philip Ridgeway izvijestio je o radu TA2, radne grupe Scope of Services. Posebno se osvrnuo na anketu 
koju je grupa napravila među zemljama članicama o vrstama usluga, ovlastima i ingerencijama koje 
arhitekti nude ili imaju diljem Europe. Podaci su prikazani tablično, po vrstama usluga po zemljama, te 
vrstama usluga po ingerencijama u postotcima. Na anketu se odazvalo 53% članica, a one koje to nisu 
učinile zamoljene su da to učine. Uza sva ograničenja – radi se o načelnom pregledu – rezultati upitnika 
pokazali su dosta dobre rezultate o uključenosti arhitekata u svim fazama izgradnje, od inicijativne do 
završne. 
Ova radna grupa također priprema pregled tipičnih primjera odvijanja faza projekta (u proceduralnom i 
operativnom smislu) u nekoliko zemalja članica ACE-a. Za sudjelovanje u tom pregledu prijavila se i 
hrvatska delegacija.  
 
TA3: Quality of Life - Kvaliteta života 
 
Nicolas Golobov, koordinator TA3, podnio je izvještaj o radu TA3, koji je fokusiran na doprinos ACE-u kroz 
dokument Construction 2020, i ulozi koju arhitektura ima u kvaliteti života svake zajednice.  
Usvojeno je ACE stajalište vezano uz Direktivu o energetskoj učinkovitosti (EED) koje obuhvaća:  
- potrebu konzistentnog unaprjeđivanja kvalifikacijskih programa za sve sudionike u EE sustavu, 
- važnost kontekstualiziranja, prilagođavanja i planiranja mjera energetske učinkovitosti za obnove i 

rekonstrukcije postojećih zgrada,  
- očuvanja nezavisnosti, transparentnosti i praćenja energetskih pregleda,  
- nužnost holističkog pristupa energetskoj učinkovitosti. 
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8. Pregled komunikacija 
 
Razmatrana je potreba unaprjeđenja komunikacije i komunikacijskog protokola ACE-a, koji još nije 
zadovoljavajući. Odlučeno je da se kao novi oblik komunikacije usvoji ACE Political Fiche - izjava o 
stajalištu, te prihvati predložak za način izvještavanja - Mission Repor). Oba tipa bit će model  buduće 
komunikacije u radu ACE-a. 
 
Članovi hrvatske delegacije održali su niz neformalnih razgovora i konzultacija s izaslanicima drugih 
zemalja članica, te uspostavili nove kontakte od značenja za bolje integriranje HKA-a u rad ACE-a. 
Posebno se ističe s Viktorom Šoberom, 1. tajnikom Misije RH pri EU. Tema sastanka bila je informiranje o 
pripremama RH-a za pridruživanje EU-u, identificiranje osoba i tijela, koje će ispred RH-a biti zadužene za 
praćenje građevinskog sektora i regulative, tržišta arhitektonskih usluga, te identificiranje kanala preko 
kojih bi HKA mogla zastupati svoje stavove i stavove ACE-a u europskim regulatornim i upravnim tijelima.   
 

➢ GA1/13 ACE-a 

U Leuvenu je, 7.- 8.07.2013. god., održana prva Generalna skupština Vijeća arhitekata Europe, GA1/13 
ACE-a, na kojoj su Komoru predstavljali D. Bačić, stalni voditelj delegacije HKA-a, pri ACE-u i V. Petrović, 
član Odbora za međunarodnu suradnju (OMS).  

Skupštinu je vodila predsjednica ACE-a S. Harrington.  

Skupštini se obratio Brian Hayes, irski ministar javnih radova. Ministar Hayes govorio je o proteklom 
razdoblju irskog predsjedavanja EU-om i naporima poduzetim da se unaprijede mogućnosti zapošljavanja 
i ekonomskog rasta. U vrijeme ekonomskog napretka, udio građevinske industrije u irskom BDP  iznosio 
je 20%. Naglasio je potrebu javnih projekata, navodeći primjer SAD-a gdje 3/4 svih javnih projekata 
financira privatni sektor (osiguravajući i mirovinski fondovi, JPP, itd..), primjer irskog programa 
zapošljavanja mladih stručnjaka, koji omogućuje stjecanje plaćenog stručnog staža i iskustva, kao i druga 
pitanja od interesa za ACE:  

- odgovarajući tretman intelektualnih usluga u PPD-u,  
- naporima za povećanje energetske učinkovitosti,  

- održivog urbanističkog i prostornog planiranja,  
- inovacije i istraživanje u području novih građevinskih materijala i dr.  

S. Harrington je u svom izvješću o radu posebno istaknula važnost borbe za selekcijske postupke javne 
nabave utemelje na kvaliteti, arhitektonskim natječajima, postupcima izbora temeljenim na ekonomskim 
kriterijima i postavljanju granica na prihvatljivim razinama. Nedostatak profesionalne mobilnosti unutar  
EU-a, u ovom je trenutku zaustavljen ne zbog regulatornih prepreka, koliko zbog nedostatka posla i 
neodgovarajućih osiguravateljskih usluga za prekogranične poslove.  
Izvijestila je i o pozitivnim stavovima ACE-a prema poticajima iznesenima u Direktivi o uslugama, te 
nezadovoljstvo i razočaranje u vjerojatni ishod modernizacije Direktive o kvalifikacijama, po kojoj će 
edukacijski standard biti niži od mnogih dostignutih nacionalnih i međunarodnih obrazovn ih razina. 
Podsjetila na ACE-ovo sudjelovanje u DG Enterprise Strategy - Poduzetničkoj strategiji za Sustainable 
Comptetitivness of the Construction Sector, Construction 2020 - Održivu kompetitivnost u građevinskom 
sektoru. Istaknula je i važnu ulogu arhitekata u postizanju energetske učinkovitosti u projektima obnove i 
poboljšanja svojstava postojećih zgrada - retro-fitting.  
 
Dnevni red GA1/13 usvojen je bez primjedbi, zapisnik, kao i financijska izviješća i model plaćanja 
članarine, koji, bez obzira na poteškoće u poslovanju neće biti mijenjan. Revizorska kuća Baker Tilly 
odabrana je kao revozorska za 2013. godinu. Razriješeni su članovi izvršnog odbora i imenovani novi 
(Harrington, Falla, Pritchard). Imenovani revizori za 2013. – Baker-Tilly. 
 
Nacionalne prezentacije 33x3 – Grupa 1 
 
Estonija, Finska, Njemačka, Irska, Litva, Nizozemska i Velika Britanija – prezentacije su pokrile 4 teme:  

1) organizaciju i položaj strukovnog tijela,  
2) tekuće aktivnosti i promjene u struci,  
3) stanje tržišta i industrije,  
4) očekivanja od ACE-a. 

 
Nacionalne prezentacije 33x3 – Grupa 2 
 
Belgija, Cipar, Francuska, Italija, Luksemburg, Malta, Portugal, Španjolska, Švicarska i Turska. 
 
Nacionalne prezentacije 33x3 – Grupa 3 
 
Austrija, Bugarska, Hrvatska, Češka, Mađarska, Poljska, Rumunjska, Slovačka i Slovenija. 
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TA1  
 
W. Haack se osvrnuo na: 
CPD / SSU – Skupština je podržala prijedlog da se izradi baza CPD sustava, koja zadovoljava ACE 
smjernice po zemljama članicama, koje bi održavale i osuvremenjivale praksu zemalja članica.  
Veza na CPD sustav bit će osigurana kroz ACE web stranicu i nadzirana od strane Tajništva, dok će 
ažuriranja obavljati zemlje članice, na svojim stranicama. 
 
PQD – W. Haack je prezentirao evoluciju modernizacije direktive, od Green papera do sadašnjeg 
Trijaloga. Redovito se napominje da su ovo minimalni standardi, a da zemlje članice mogu to piitanje i 
drugačije urediti, ako to žele na nacionalnom nivou. Transpozicija u nacionalna zakonodavstva će biti vrlo 
važna, pogotovo kako bi se izbjegla sklonost nekih zemalja članica da slijepo kopiraju direktive u 
nacionalna zakonodavstva. Ukratko su rezimirana iskustva i napori u lobiranju pri tijelima EU-a, vezano uz 
5+2 poziciju, te je zaključeno da u budućnosti treba poduzeti više.  
 
TA2 
 
Scope of Services – P. Ravara, predstavio je rezultate provedene ankete uz zaključak da razlike po 
zemljama nisu toliko velike. Grupa će pokušati definirati sveobuhvatni a ne ograničeni opseg usluga. Nije 
cilj da se ovo poveže s pitanjem osiguranja nego s pitanjem cjenika.  
 
Osiguranje – P. Kobylanski, izvijestio je da su EU tijela prepoznala potrebu djelovanja kad je riječ o 
osiguranju. Nešto se radi i priprema, a ACE je zaključio da je neophodno donijeti niz osnovnih pravila, 
koja bi bila iznad nacionalnih sustava osiguranja, ali bi bila bazirana na principu osiguranja 
proporcionalnog riziku. 
 
Cjenik – T. Prinz, izvijestio je o uspjehu njemačkih komora o obrani obaveznog cjenika, argumenti za što 
se uglavnom temelje na povećanju zahtjeva energetske učinkovitosti, što je vodilo ka većoj odgovornosti. 
Sugestija je da se ACE pokuša zauzeti za iste principe na razini EU-a.  
 
Usluge na unutarnjem tržištu – P.-H. Schmutz, je iznio da nacionalne ocjene implementacije SIM Direktive 
ne omogućuju holistički pregled zbog postupnog pristupa. Trebalo bi usporediti evaluacije i implementacije 
u svakoj zemlji članici. 
 
TA3 – Quality of Life - Kvaliteta života 
 
N. Galabov je istaknuo potrebu izrade političkih - policy papera, koji će zagovarati središnju ulogu 
arhitekata i arhitektonske struke u područjima kao što je energetska učinkovitost.  
 
Pozvane su zemlje članice da aktivnije sudjeluju u radu TA3, dostave fotografije i primjere dobre prakse / 
nagrađenih projekata, koji bi se koristili i za novi website. Istaknute su koristi od sudjelovanja ACE-a u 
financiranim projektima EU-a, što ne samo da posreduje u širenju informacija nego može ponuditi i 
ekspertizu. 
 
Prihvaćeni su nacrti prijedloga dvaju stajališta - position paper-a:  

• Closing the Performance Gap, 

• Life Cycle Assessment, uz zahtjev za dostavljanje mišljenja do lipnja i usvajanje na GA2/13.  
 
Komunikacija 
 
L. Dunet izvijestio je o tenderu za e-poslovanje, konzultante, reviziju postojećeg weba, izradu ACE on-line 
strategije, identifikaciju ciljne publike, te potrebu izrade organizacijskog dijagrama za website. Analiza 
postojeće web stranice otkrila je mali broj posjeta i korisnika, koji se vraćaju na stranice, dok je kvalitativna 
analiza otkrila niz manjkavosti i nedostataka: informacije nisu strukturirane, ciljana publika se miješa, web 
nije prijateljski, nedostatak slika.... 
 
Predsjednica je objavila da će Hrvatska službeno pristupiti EU-u 01.07., tako da tada stjeće na sve 
prerogative iz članstva u ACE-u. 
 
EUROPSKI FORUM ZA ARHITEKTONSKE POLITIKE – EFAP 
 

➢ U Dublinu je, u St. Patrick’s Hall-u, Dublin Castle-a, 08.-11.05. 2013. god., pod irskim 
predsjedanjem, održana Generalna skupština i Konferencija Europskog foruma za arhitektonske 
politike – EFAP, na kojoj HKA predstavljala zamjenica predsjednika, R. Bunjevac.  
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EFAP Konferencija  
 
Cilj Konferencije bio je da s nosiocima političke vlasti u EU-u prodiskutirati načela, kako da bi se Zaključci 
o arhitektonskom i kulturnom doprinosu održivom razvoju, Vijeća Europe iz 2008. god., kada je Vijeće 
zatražilo od zemalja članica da omoguće da arhitektura odigra integrirajuću i inovativnu ulogu u procesu 
održivog razvoja, objedinjujući u tu svrhu arhitektonsko, prostorno planersko, krajobrazno projektiranje sa 
projektima očuvanja i obnove kulturne i prirodne baštine, u kontekstu stabilnosti, zapošljavanja i 
ekonomskog razvoja. 
 
Rasprave su se, uz pojedinačna predavanja uglednih arhitekata vodila o slijedećim temama: 
 

1. Politika kohezije i strateški okviri za kvalitetu prostornog planiranja 
2. Ekonomski rast i održivi razvoj 
3. Kreativna Europa – inovacija i eksperiment 
4. Javna svijest i obrazovanje 
 

Konferencija je iskorištena kao mjesto prve međunarodne prezentacije publikacije ApolitikA – 
Arhitektonske politike Republike Hrvatske, u izdanju HKA i MGPU-a Publikacija je podijeljena 
predstavnicima zemalja članica i upravi EFAP-a, na čelu s predsjednikom Robom Docterom. 
 
Rezimirajući rad prva dva dana skupa, predstavnici zemalja sudionica zatražili su da se zaključci 
konferencije prijedlozima članova vezanim uz pitanja javne nabave, osiguranja vrsnoće arhitektonske 
produkcije, osiguranju pravedne naknade za rad arhitekata - value for money. Kolege iz Portugala zatražili 
su da se u zaključke Konferencije uvrsti i pohvala Hrvatskoj za donošenje Arhitektonskih politika,  te iradu 
izvrsne publikacije. 
 
EFAP Generalna skupština  
 
Generalnu skupštinu EFAP-a, koja je održana, 11.05.2013. god., vodio je predsjednik Rob Docteur, 
Predsjednik je izvijestio o aktivnostima EFAP-a u posljednjih godinu dana, te obavijestio o aktualnim 
problemima organizacije ureda. Na temelju izviješća povjerenika za financije Johna Grabya, ustanovljeno 
je da organizacija ima velike financijske poteškoće, poglavito u dijelu rashoda po pitanju primanja izvršne 
direktorice Yvette Masson-Zanussi.  
 
Kako predsjednik Docter nije u potpunosti mogao objasniti uzroke i probleme s nastankom dugovanja 
EFAP-a, zatražena je njegova ostavka, koja je s većinom glasova Skupštine i prihvaćena. Skupština je 
zaključila i da predloženo financijsko izviješće ne može biti usvojeno, već je Izvršni odbor, na čelu s 
potpredsjednikom EFAP-a, dobio zadatak da u periodu do slijedeće konferencije u Vilniusu, u rujnu 2013. 
god. organizira stručnu financijsku reviziju poslovanja organizacije, te predloži modalitete daljnjeg 
opstanka organizacije.  
 
Otvorena je izložba Irska na Venecijanskom Biennalu, u kulturno – trgovačkom centru na Docklands-u. 
Knjiga ApolitikA doživjela je veliki uspjeh te su brojni predstavnici zamolili da im se dostave dodatni 
primjerci kako bi ih prezentirali u svojim zemljama. 
 

➢ Na poziv i u organizaciji litvanskog Ministarstva kulture, Udruženja arhitekata Litve, te EFAP-a, 
dr. sc. Borka Bobovec, dipl. ing. arh., Načelnica Sektora za stanogradnju, stanovanje i komunalno 
gospodarstvo Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, sudjelovala je  u Vilniusu na Konferenciji 
EFAP-a, pod nazivom: Javni interes u arhitekturi, koja je održana, 12. - 14.09.2013. god. u Litvi, te, 
sukladno dogovoru, o rezultatima izvijestila HKA. 
Konferencija je pripremljena kao nastavak do sada održanih sjednica, u sklopu predsjedanja Unijom. Na 
njoj su sudjelovali predstavnici 18 zemalja članica EU-a, kao i veliki broj domaćih arhitekata, vezanih uz 
rad državnih i strukovnih organizacija, uključenih u izradu i provedbu dokumenta arhitektonskih politika, 
obzirom da je Litva u ovom trenutku u pripremi dokumenta, s planom usvajanja do kraja ove godine. Više 
u prilogu izviješću.  
 
Posebna pozornost posvećena je prepoznavanju arhitektonskih vrijednosti u svjetlu rastućih problema 
vezanih na ekonomsku situaciju u svijetu i Europi. Poseban naglasak stavljen je na urbano planiranje te 
povjeravanje projektiranja i uređenja javnih prostora i izrade projekata kojima će se potaknuti rehabilitacija 
širih područja.  
Istaknut je dokument ApolitikA (uz nizozemski i irski), kao primjer na temelju koga zemlje koje nemaju 
donesenu arhitektonsku politiku mogu tražiti smjernice za djelovanje.  
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EuropeanNetworkofArchitects’ CompetentAuthorities - ENACA 

 
U Bratislavi je,13.09.2013. god., u prostoru Slovačke komore arhitekata- SKA, održan sastanak  
ENACA-e, dobrovoljne inicijative kompetentnih i drugih  nadležnih tijela (CAS) odgovornih za djelovanje 
arhitektonske struke u pogledu kvalitetne provedbe i ispunjavanje PQD - Professional 
QualificationsDirective(Directive 2005/36/EC), za priznavanje kvalifikacija u skladu s regulativom zemlje 
domaćina. 
 
PQD je jedan od ključnih dokumenata za mobilnost struka, koji zahtijeva administrativnu suradnju između 
EU-a i EEA (TheEuropeanEconomicArea podrazumijeva zemlje EU-a, uključujući Island, Lihtenštajn i 
Norvešku – EEA1 Švicarsku) i država članica EU-a.Na sastanku ENACA-e u Bratislavi, Komoru je 
predstavljao Dubravko Bačić, član Odbora za međunarodnu suradnju, što je bilo i naše prvo sudjelovanje 
u ovoj koordinacijskoj mreži. 
Sastanak je okupio sljedeće sudionike: Olga Mihalikova (SKA), WolfgangHaack (BAK), Samira Gazzane 
(ARB), Rob Wilson (ARB), PiaSelroos (SAFA), Sven Felding (KADK), LoesBlien (AR), LaszloMiko (MEK), 
AndresBordas (MIS), TiiaRaudma (Min.Ed. EE), Bogdan Tofan(OAR), JosLeyssens (CNOAB), Ruth 
Schagem (AKBW), David Pace (Malta), SerbanTiganas, Dubravko Bačić (HKA) i dr. 
Informacije vezane uz reviziju PQD direktive dali su WolfgangHaack i Samira Gazzane. Službena objava 
Direktive očekuje se krajem godine i očekivano će biti transponirana u zakonodavstva zemalja članica, 
kroz cca 2 godine. Predviđa reorganizaciju postojećeg modela školovanja, koji je sada 5+2 i za koji se 
zalaže Vijeće arhitekata Europe, u 5+0 ili 4+2. Više u prilogu izviješću. 
 
HKA – Organizacija vodećih ruskih građevinskih poduzetnika 
 
Uprava vodećih ruskih građevinskih tvrtki, profesionalnih i dobrovoljnih udruga, pozvala je 02.08.2013. 
god., predsjednika HKA-a Tomislava Ćurkovića, na sudjelovanje na  međunarodnoj poslovnoj konferenciji 
Rusija i Hrvatska (Konferencija).  
 
Konferencija je održana 16. 09.2013. god., pod nazivom: Rusija i Hrvatska, u Hotelu Ivan, uŠibeniku, na 
kojoj je, u svojstvu predavača i sudionika, Komoru predstavljao, predsjednik HKA-a, Tomislav Ćurković. 
 
Cilj Konferencije bio je razmjena praktičnih iskustava i spoznaja ruske i hrvatske strane u okviru poslovne 
suradnje u građevinskom sektoru, kao preduvjeta izgradnje dijaloga i uspostave odnosa, koji bi trebali 
omogućiti buduću suradnju. Na Konferenciji, koja je okupila renomirane svjetske stručnjake sudjelovali su 
i predstavnici vladinih, kao i poslovnih zajednica RH.  
 
IV. ZAGREBAČKI ENERGETSKI TJEDAN - DAN HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 
U organizaciji HKA-a  i suradnji s Gradom Zagrebom – Gradskim uredom za energetiku, zaštitu okoliša i 
održivi razvoj, Regionalnom energetskom agencijom Sjeverozapadne Hrvatske, uz potporu i sponzorstvo 
Veleposlanstva Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske i posredovanje Savjeta za zelenu 
gradnju u Hrvatskoj u Zagrebu je, 14.05.2013. god u Velikoj dvorani Starogradske vijećnice u Zagrebu, 
održana međunarodna strukovna priredba, Dan Hrvatske komore arhitekata, u sklopu IV. Zagrebačkog 
energetskog tjedna.  
 
Cjelodnevnim programom obuhvaćena je većina tema od interesa za pripremu i usmjeravanje struke 
održivom razvoju, s posebnim naglaskom na energetskoj obnovi zgrada i dobrim svjetskim iskustvima u 
odabiru i primjeni tehnologija, vezano uz specifičnosti našeg podneblja, resursa, gospodarstva i drugih 
relevantnih čimbenika. Uz predstavnike Odbora za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu HKA-a, koji 
su moderirali skup, u Dan Hrvatske komore arhitekata bilo je uključeno 14 domaćih i stranih predavača.  
Posebno atraktivna bila je  prezentacija projekata i iskustava Chrisa Twinna, direktora tvrtke ARUP, koja 
svoje sjedište ima u Londonu i Shanghaiu, eksperta u projektiranju i realizaciji primarno održivih projekata, 
s oglednim pristupom pitanjima iskorištenja resursa i uvažavanja socijalnih i financijskih aspekata, s 33 
godine iskustva, što ga čini  jednim od vodećih svjetskih stručnjaka za pitanja održivog razvoja.  Zbog 
velikog broja inovativnih rješenja, pozornost je privuklo i predavanje prof. Mledena Jošića, s 
Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i voditelja Hrvatskog tima - Solar Decathlon 2014, koji je 
održao svoje predavanje pod naslovom Inovacije bez fraza, pred više od 200 sudionika, prezentirajući u 
nekim elementima futurističke projektne posebnosti Kampusa Borongaj.  
Dan Hrvatske komore arhitekata zaključen je Okruglim stolom, koji je rezultirao Zaključcima, po kojima će 
Komora sustavno djelovati, kako bi se struka dodatno educirala, senzibilizirala i usmjerila na nove 
tehnologije rada. Prezentacije svih predavača objavljene su na web stranicama HKA-a, kako bi se i široki 
krug našeg članstva upoznao s aktualnostima održivog razvoja prezentiranim na ovom skupu. 
Zaključci IV. Zagrebačkog  energetskog tjedna  objavljeni su na web stranicama HKA-a, Grada Zagreba i 
u news letter-u Vijeća arhitekata Europe – ACE-a, Info ACE, koja uključuje preko 550.000 ovlaštenih 
arhitekata EU-a. 
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HKA – HUPFAS 
 
Uspješni europski projekti energetske obnove javnih i privatnih zgrada HUPFAS, hrvatska udruga 
proizvođača toplinsko - fasadnih sustava, koja okuplja 13 renomiranih tvrtki, s više od 1.000 zaposlenih u 
građevinskoj branši, na proizvodnji i tržišnom  plasiranju toplinsko - fasadnih sustava, 30.11.2012. god., u 
Hotelu Westin, organizirala je predavanje Uspješni europski projekti energetske obnove javnih i privatnih 
zgrada. 
Cilj predavanja i diskusije na okruglom stolu, koji je okupio predstavnike Vlade RH, Ministarstva 
graditeljstva i prostornog uređenja (MGPU), eminentne stručnjake iz Hrvatske, Belgije, Irske i Slovenije 
(Ana Pavičić Kaselj, pomoćnica ministra za energetsku učinkovitost MGPU-a,  Adrian Joyce, direktor 
Renovate EUROPE kampanje i glavni tajnik EuroACE-a, europskog saveza kompanija za energetsku 
učinkovitost u zgradarstvu, prof.  
Owen Lewis, donedavni direktor Sustainable Energy Autorithy of Ireland (SEAI) i profesor emeritus 
University College of Dublin,  mag. Vesna Černilogar - Eko sklad, Slovenski fond za zaštitu okoliša), te 
predstavnika lokalne samouprave, financijskih ustanova, predstavnike komora (za HKA: T.Ćurković i 
D.Šimunović), različitih strukovnih institucija ambasada i udruga, te različitih interesnih skupina. 
Cilj skupa bio je upoznati hrvatsku javnost s uspješnim projektima energetske obnove iz EU. Prezentirani 
su primjeri  obnove u zemljama članicama Unije kroz nacionalne i lokalne projekte obnove zgrada, sa 
zavidnim pokazateljima pokretanja nacionalnih gospodarstava. 
 

HKA – EU fondovi 
 
U Tajništvu HKA-a održan je, 11.01.2013. god., sastanak sa zamjenikom savjetnika francuske tvrtke EU 
Project Management Consulting SARL, iz Strasbourga, s ekspoziturom EU fodnovi za mene, u Zagrebu, 
Damirom Perinčićem (Damir Perinčić, J. Tucak i D. Šimunović). 
Tvrtka EU Project Management Consulting SARL Komori je ponudila nekoliko oblika suradnje: 
 

- informiranje članstva o javnim nadmetanjima u granskoj djelatnosti kroz EU INFO CENTAR 
(preglednik na webu HKA-a, kao HKIG), 

- predlaganje i pripremu dokumentacije za aplikaciju u projekte fondova  EU-a, 
- uključivanje u ocjenu programa i projekata razvoja, tijela lokalne i regionalne uprave, njihovoj 

prilagodbi kriterijima budućih strukturnih fondova EU-a (objedinjavanje zahtjeva struke i 
pravila i procedura EU fondova), 

 
kroz iskustvo francuske vodeće konzalting organizacije -specijalizirane za EU fondove Welcomeurope, s 
ciljem kvalitetnog informiranja članova o problematici i mogućnostima, koje se otvaraju ulaskom u EU, 
kako kroz mogućnost korištenja povoljnih sredstava iz EU fondova, tako i ravnopravnog sudjelovanja na 
velikom tržištu zemalja EU, kroz tendere EU javne nabave. 
 
HKA - Savjet za zelenu gradnju u Hrvatskoj (SZGH) 

 
Na poziv Savjeta za zelenu gradnju u Hrvatskoj  predsjednik Komore pozvan je sudjelovati na Ecobuild 
sajmu u Londonu, od 04. – 06.03.2013. god., koji daje uvid u nove tehnologije i budućnost izgrađenog 
okoliša. 
Domaćini grupi sudionika iz Hrvatske (T. Ćurković, Davor Bernardić, predsjednik Skupštine Grada 
Zagreba, Krešimir Kovačić, šef protokola Skupštine Grada Zagreba i Vedran Vilović, v. d. direktora 
Sektora za graditeljstvo i komunalno gospodarstvo Hrvatske gospodarske komore), uz izvršnu direktoricu 
SZGH-a, Snježanu Turaliju, bili su i Mirela Budojević, iz Zagrebačke banke, članica Upravnog odbora 
SZGH-a, te Mark Gero iz Eco-Logccsystems-a, član Upravnog odbora SZGH-a. 
Ecobuild sajam u Londonu predstavio je dostignuća u područjima: Making sustainable construction 
happen, Beyond construction, Design, architecture & sustainability, Sustainable property, in association 
with Property Week, Sustainability overseas, Ecobuild Arena i. dr. 
Sudionici su bili gosti World Green Building Council-a, te UK Green Building Council-a. Predsjednik je 
imao i sastanak s aktualnom predsjednicom The Royal Institute of British Architects - RIBA, Angelom 
Brady, i direktoricom biroa Brady Mallalieu Architects, poznatom po iznimno uspješnoj arhitektonskoj 
praksi, uglavnom suvremene održive arhitekture. 
 
Posebno zanimljivo iskustvo ovog stručnog putovanja predstavljao je obilazak zgrade Crystal, najnovijeg 
londonskog lendmarka, smještenog na Royal Victoria dokovima i prvog svjetskog centra namijenjenog 
unaprjeđenju naših znanja o urbanoj održivosti, pod geslom: Naša se budućnost  gradi na održivim 
gradovima. Ova futuristički koncipirana kuća utjelovljenje je Siemens-ove inicijative za istraživanje 
mogućnosti održivog razvoja gradova, kao preduvjeta stvaranja bolje budućnosti. Crystal  je, kao mjesto 
najvećih svjetskih izložbi usmjerenih na urbanu održivost, postao mjesto komunikacije i svjetski pojam za 
nova otkrića i učenje.  
 
 

http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/8/making-sustainable-construction-happen.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/8/making-sustainable-construction-happen.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/9/beyond-construction.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/10/design-architecture-sustainability.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/11/sustainable-property-in-association-with-property-week.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/11/sustainable-property-in-association-with-property-week.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/stream/12/sustainability-overseas.html
http://www.ecobuild.co.uk/conference/location/98/ecobuild-arena.html
http://www.architecture.com/TheRIBA/AboutUs/Ourstructure/Governancestructure/RIBABoard/Trustees/AngelaBrady.aspx
http://www.architecture.com/TheRIBA/AboutUs/Ourstructure/Governancestructure/RIBABoard/Trustees/AngelaBrady.aspx
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Nudeći originalne simulacije stvarnih uvjeta života, otkriva izazove smanjenja čovjekovog utjecaja na 
okoliš, korištenjem održive tehnologije u sprezi sa sustavom odlučivanja, koji omogućuje i podupire održivi 
razvoj. Posebnost Crystal- a je u tome što o problemu održivosti progovara na način razumljiv  širokom 
rasponu publike, te tako pomaže edukaciji i razumijevanju, ali i spoznaji kako svi možemo raditi na 
izgradnji boljih gradova za sebe i buduće generacije.  
 
U okviru poslovnih susreta predsjednik je ostvario i kontakt s Louisom Beckerom, principalom i partnerom 
Henning Larsen Architects-a, poznatim projekt menadžerom  za brojne projekte u Danskoj, Švedskoj, 
Velikoj Britaniji, Nizozemskoj, Grčkoj, Španjolskoj, SAD-u, Kini, Siriji, Saudijskoj Arabiji i Ujedinjenim 
Arapskim Emiratima, s kojim je dogovorio sudjelovanje na 04. kongresu hrvatskih arhitekata u Osijeku. 
 
HKA - Deveta godišnja međunarodnu konferenciju o hrvatskom tržištu nekretnina 

 
U Zagrebu je u Hotelu Regent Esplanade, 9. i 10.04.2013. god., pod pokroviteljstvom Ministarstva 
graditeljstva i prostornog uređenja, Ministarstva gospodarstva, Američke gospodarske komore – USA 
AmCham i Advantage Austria, u organizaciji Filipović nekretnina, u partnerstvu s Ujedinjenim kraljevstvom  
- UK Trade & Investment / British Embassy Zagreb i Agencijom za investicije i konkurentnost, održana 
Deveta godišnja međunarodnu konferenciju o hrvatskom tržištu nekretnina  (Konferencija), na kojoj su 
Komoru predstavljali T. Ćurković, kao moderator glavne, zajedničke prezentacije Velikih projekata,  
R. Bunjevac, J. Tucak, G. Kosović i D. Šimunović. Na skupu je sudjelovalo cca 500 sudionika,  
te 23 pojedinačna panela u tri dvorane, te je zbog skorog ulaska RH u EU predstavljao je prvorazredan 
politički, poslovni i stručni događaj, na kojem se raspravljalo o razvojnim planovima RH, učinjenim  
prilagodbama, konkretnim mjerama i aktivnostima koje bi razvoj trebale i dodatno unaprijediti, ali i  
nadalje prisutnim zaprekama 

 
Veleposlanik UK-a David Slinn upozorio je jedinstvenu situaciju da jedna zemlja ulazi sama u EU,  te će 
Imati iznimnu medijsku i drugu pozornost, povukavši paralelu s efektima prošlogodišnjih Olimpijskih igara.  
To je golema prilika i izazov, za koji se RH treba pripremiti i iskoristiti ju na pravi način, istaknuo je. 
Istovremeno, Olimpijski park ostao je pojam za brownfield land revitalization, koji ima dalekosežne  
posljedice na socijalna zbivanja, kvalitetu života i ukupan razvoj okruženja u kojem se provodi, značajne  
financijske efekte i dugoročno održiv pristup, pa može poslužiti kao primjer i Hrvatskoj za obnovu  
izgrađenog okoliša koji u ovom trenutku predstavlja opterećenje. 
Ministrica Anka Mrak Taritaš izrazila je zadovoljstvo što na ovom skupu može izvijestiti struku i  
Zainteresiranu javnost, da je regulativa iz domene MGPU-a usklađena je s direktivama EU-a, a njezino  
Ministarstvo upravo zaključuje velik posao stvaranja jasnih pravila za sve investitore, koja se ne smiju  
mijenjati tijekom realizacije.  
 
U tom smislu najavila je da Ministarstvo već sljedećeg dana u probni rad pušta portale e-planovi  
i e-dozvole. Na prvom će zainteresirani moći dobiti informaciju o tome koji je prostorni plan na snazi za  
česticu koja ih zanima i što se na njoj može graditi, a na drugom će tražitelji dozvola za građenje moći  
pratiti put svoga zahtjeva kroz administraciju, te imati uvid u trajanje svakog postupka. 
Naglasila je kako je situacija u zemlji s pripremom investicijskih projekata trenutno doista teška i 
dugoročno neodrživa (trajanje postupaka, neusklađenost regulative, nepostojanje jasnih smjernica i sl.). 
MGPU se, pod njenom upravom, nije odlučio na interventne mjere za unaprjeđenje pripreme investicijskih 
ciklusa. Imajući u vidu ulazak zemlje u EU odlučili su da se problemu pristupi sustavno i Ministarstvo sada 
na tome intenzivno radi.  Zato je izrazila optimizam, koji će opravdati uskoro vidljivi rezultati toga rada. 
 
HKA - Zbornica za arhitekturo in prostor Slovenije (ZAPS) 
 
Na zamolbu Komore, 21.05.2013. god., u Zbornici za arhitekturo in prostor Slovenije (ZAPS), održan je 
sastanak s predstavnicima slovenske komore (T. Ćurković, R. Bunjevac, J. Tucak, Vinko Penezić, Iva 
Krkalo Mrvelj). 
Rasprava po pojedinim pitanjima dnevnog reda, definiranog dopisom upućenim predsjedniku Andreju 
Goljaru, od 20.02.2013. god., vodila se u više radnih skupina, po tematskim cjelinama od interesa za 
unaprjeđenje našeg budućeg rada.  
 
HKA – Dan HKA-a na IV. zagrebačkom energetskom tjednu 
 
U Zagrebu je, 14.05.2013. god., u organizaciji HKA-a, u suradnji s Gradom Zagrebom – Gradskim uredom 
za energetiku, zaštitu okoliša i održivi razvoj, Regionalnom energetskom agencijom Sjeverozapadne 
Hrvatske, uz potporu i sponzorstvo Veleposlanstva Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne 
Irske i posredovanje Savjeta za zelenu gradnju u Hrvatskoj, u Velikoj dvorani Starogradske vijećnice u 
Zagrebu,  
održan Dan Hrvatske komore arhitekata u sklopu IV. Zagrebačkog energetskog tjedna.  
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Cjelodnevnim programom obuhvaćena je većina tema od interesa za pripremu i usmjeravanje struke 
održivom razvoju, s posebnim naglaskom na energetskoj obnovi zgrada i dobrim svjetskim iskustvima u 
odabiru i primjeni tehnologija, vezano uz specifičnosti našeg podneblja, resursa, gospodarstva i drugih 
relevantnih čimbenika. 
Uz predstavnike Odbora za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu HKA-a, koji su moderirali skup, u 
Dan Hrvatske komore arhitekata bilo je uključeno ukupno 14 domaćih i stranih predavača (prilog).  
Posebno atraktivna bila je  prezentacija projekata i iskustava Chrisa Twinna, direktora tvrtke ARUP, koja 
svoje sjedište ima u Londonu i Shanghaiu, eksperta u projektiranju i realizaciji primarno održivih projekata, 
s oglednim pristupom pitanjima iskorištenja resursa i uvažavanja socijalnih i financijskih aspekata, s 33 
godine iskustva, što ga čini  jednim od vodećih svjetskih stručnjaka za pitanja održivog razvoja.   
 
Također, zbog velikog broja inovativnih rješenja, pozornost je privuklo i predavanje prof. Mledena Jošića, 
s Arhitektonskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i voditelja Hrvatskog tima - Solar Decathlon 2014, koji je 
održao svoje predavanje pod naslovom Inovacije bez fraza, pred više od 200 sudionika, prezentirajući u 
nekim elementima futurističke projektne posebnosti Kampusa Borongaj,.  
Dan Hrvatske komore arhitekata zaključen je Okruglim stolom, koji je rezultirao Zaključcima (prilog), po 
kojima će Komora sustavno djelovati, kako bi se struka dodatno educirala, senzibilizirala i usmjerila na 
nove tehnologije rada. Prezentacije svih predavača objavljene su na web stranicama HKA-a, kako bi se i 
široki krug našeg članstva upoznao s aktualnostima održivog razvoja prezentiranim na ovom skupu. 
 
HKA - HANNOVER / Referndariat traineeship 

 
U dogovoru sa zamjenicom predsjednika, 27.5.2013. god., HKA je posjetila grupa od 10 njemačkih 
arhitekata i 2 građevinska inženjera, koji su u Hrvatskoj u sklopu programa Referndariat traineeship, 
izobrazbe koja nakon završenog fakulteta priprema polaznike za rad u menadžmentu javnih službi. Primili 
su ih predstavnici HKA-a, T. Ćurković, predsjednik, R. Bunjevac, zamjenica predsjednika i G. Kosović, 
stručna suradnica. 
  
Kroz izobrazbu Referndariat traineeship polaznici prolaze kroz različite odjele u privatnim i javnim 
institucijama. Izobrazba završava državnim stručnim ispitom, nakon kojeg polaznici imaju mogućnost raditi 
na vodećim mjestima u federalnim, državnim ili lokalnim razinama. U Hrvatskoj su na studijskom 
putovanju, koje je dio izobrazbe. Gosti su zaposlenici Staatliches Baumanagement Niedersachen (SBN) – 
Državne uprava za gradnju Donje Saske - organizacije koja je odgovorna za 27.000 građevina, uključujući 
njihovu tehničku opremu, s godišnjim proračunom od 500 milijuna € i 1.200 zaposlenika.  
SBN predstavlja važan gospodarski faktor Donje Saske, a sastoji se od osam državnih, odgovarajuće 
kadrovski ekipiranih graditeljskih tijela uprave, koja planiraju, grade, provode rekonstrukcije i dogradnje, 
održavanje i prenamjenu postojećih zgrada, na regionalnim područjima svoje odgovornosti.  
 
 
U aktivnostima koje provode arhitekti i inženjeri, zaposlenici SBN-a, samostalni su, te imaju zakonsku 
mogućnost podugovaranja poslova s neovisnim inženjerskim poduzećima, čije  poslovanje u pogledu 
ugovorenih aktivnosti nadziru i posredno njima upravljaju. 
Stručnu delegaciju, koja je iskaza interes za hrvatsko zakonodavstvo, posebno zakone koji reguliraju 
prostorno uređenje i gradnju, trenutno stanje u arhitekturi i graditeljstvu, javnu nabavu, natječaje iz 
područja arhitekture i urbanizma, legalizaciju, načine obavljanja poslova u arhitekturi i sl. 
Iskustvo Donje Saske u praktičnom upravljanju čimbenicima prostornog uređenja i gradnje pokazalo se 
dragocjenim, te kao takvo može biti dobar primjer za prezentaciju našim nadležnim tijelima državne 
uprave, kao model kvalitetnog gospodarenja u skladu s Arhitektonskim politikama RH. 
 
HKA – PassREg Innsbruck 
 
U sklopu suradnje HKA-a na međunarodnom projektu Passive House Regions with Renewable Energies 
– PassREg, u kojem su, uz nositelja regionalne suradnje, Radne grupe za Hrvatsku, Gradskog ureda za 
energetiku, zaštitu okoliša i održivi razvoj, sudjeluje i Regionalna energetska agencija Sjeverozapadne 
Hrvatske, Arhitektonski fakultet, Tehnika d.d. i Planetaris d.o.o., u Austriji je u Innsbrucku u organizaciji 
Passive House Instituta (PHI) i grada Innsbrucka , 09.- 11.10.2013. god., održan međunarodni seminar, 
International Workshop, Study Tour, 4th Partner meeting, kao i stručni obilazak najnovijih pasivnih zgrada 
pokrajine Tirol. Na međunarodnom skupu, koji je dio regionalnog projekta PassREg, u cijelosti 
financiranog iz fondova Europske unije, na poziv Grada Zagreba, sudjelovala je stručna tajnica, kao 
predstavnica HKA-a u Radnoj grupi za Hrvatsku. 
 
Trodnevni međunarodni skup, otvoren u Gradskoj vijećnici Grada Innsbrucka, od strane gradonačelnika, 
Mag. Christine Oppitz-Plörera, te predstavnika regionalne vlasti  Mag. Johannesa Trattera i Prof. Dr. 
Wolfganga Feista, okupio je sudionike iz 10 zemalja. U prvom danu sudionici su informirani o 
aktualnostima u pasivnoj gradnji, od strane vodećih europskih stručnjaka u pasivnoj gradnji.  
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Drugi je dan, pod vodstvom Geralda Gaigga, vodećeg projektanta  PassREg-a za  Tirol, bio posvećen 
obilasku realizacija, a treći je, kroz niz radionica za sudionike skupa, nastojao rezimirati iskustva i 
spoznaje, kroz konkretne prijedloge za daljnji rad na ovom projektu. 
 
Komora od Grada Zagreba očekuje dostavljanje konkretnih pisanih materijala Passive House Instituta, na 
temelju kojih može zauzeti stajalište u pogledu interesa i eventualne buduće suradnje. Više o projektu u 
prilogu. 
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AKTI  

Hrvatske komore arhitekata 
USVOJENI / U DONOŠENJU 

 

 
Upravni odbor, Odbor za 

regulativu 
Posebna tijela 

 

 
 

trajno 
 

 
 
 

 
02. REDOVNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 

  
Održana 14.12.2012. godine.  
HKA je donijela: 
 

- Pravilnik o radu Tajništva HKA-a, 
 

- Pravilnik o radu odbora, povjerenstava i radnih skupina, 
 

- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o naknadama za rad u tijelima i radnim tijelima, 
 

- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove ovlaštenih 
arhitekata, 

 
04. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA – a 

 
Održana 27. lipnja  2013. godine.  
HKA je donijela: 
 

- Izmijene i dopune Statuta HKA, 
 

- Pravilnik o priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija za obavljanje arhitektonske djelatnosti, 
 
 
 

- Pravilnik o Izmjenama i dopunama Pravilnika o pečatima i iskaznicama ovlaštenih arhitekata  
HKA-a, 
 

- Pravilnik o Izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove ovlaštenih 
arhitekata HKA-a, 
 

- Pravilnik o Izmjenama i dopunama Pravilnika o javnim knjigama i evidencijama HKA-a. 
 

- Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o obavljanju vježbeničkog staža. 

 
Akti, koji se upućuju na 05. redovnu sjednicu Skupštine HKA-a, na usvajanje: 
 

• Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o pečatima i iskaznicama HKA, 
 

• Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisima u imenik i stručne smjerove 
ovlaštenih arhitekata HKA-a, 
 

• Prijedlog Pravilnika o priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija HKA-a, 
 

• Prijedlog Pravilnika o standardu usluga arhitekata HKA-a, 
 

• Prijedlog Odluke o visini administrativnih naknada. 
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Međunarodni skupovi  
u organizaciji  
/ uz sudjelovanje HKA - a 
 

 
Upravni odbor 

Organizac. odbor 
Tajništvo 

 

 

studeni 2012. / 
studeni 2013. 

  
04. kongres hrvatskih arhitekata 
 
U Osijeku je, u organizaciji HKA-a i UHA-e, pred nešto više od 500 sudionika, 27.- 29.10.2013. god., 
održan  
04. kongres hrvatskih arhitekata (Kongres). Kongres je održan u trenutku ulaska RH u EU, harmonizacije 
zakonske regulative RH sa stečevinama EU-a, te sveobuhvatne revizije zakonske regulative u prostornom 
uređenju i gradnji, što je ovom, najvećem hrvatskom strukovnom skupu, dodatno dalo na važnosti.  
    
Uz široku paletu pitanja, Kongres je pokušao odgovoriti i na ona najaktualnija: 

o ima li struka danas mehanizme potrebne za kvalitetno djelovanje,  
o postoji li podjela nadležnosti i odgovornosti u arhitektonskom djelovanju, 
o ima li struka potrebna znanja i uvjete za uključivanje u europsko tržište arhitektonskih usluga,  
o koji su primjeri pozitivne europske prakse,  
o koja je uloga arhitekta u našem društvu u odnosu na povijesnu ulogu i zadaće arhitektonske 

struke,   
o koja je uloga Države u ostvarivanju ciljeva kvalitetnog upravljanja izgrađenim okolišem, 
o što je potrebno učiniti za kvalitetno izvršenje naših povijesnih zadaća. 

 
Ime Kongresa – Zemlja, na simboličan je način pokušalo upozoriti na važnost aktualnog hrvatskog 
trenutka, te ga, zahvaljujući atraktivnim stranim predavačima (prof. Mario Cucinella, vodeći svjetski 
stručnjak za održivi razvoj , Italija, Louis Becker- Henning Larsen Architects, Danska, Dickon Robinson, 
predsjednik Savjeta za prostorno uređenje države, Velika Britanija, Angela Brady, predsjednica RIBA-e, 
Velika Britanija, Alessandro Scandura, Scandura Studio Architettura, Milano,Italija, Joao Bento, The 
Bartlett School of Planning, London, Velika Britanija i dr.), usporediti s arhitektonskom praksom i stanjem 
svijesti u pogledu postupanja u sličnim pitanjima u zemljama članicama EU-a. 
 
Centralno mjesto održavanja Kongresa bilo je Hrvatsko narodno kazalište u Osijeku.  
U namjeri da u događanja uključi i široka društvena zajednica organizirani su i brojni skupovi u centru 
Grada: 
 
U Esseker centru 
 

- besplatni arhitektonski savjeti za građane Osijeka, 
- Prezentacija POS-a u Gradu Osijeku, 
- Spritz time – piće dobrodošlice za sve sudionike, 
- Akupunktura grada (EU projekt), 
- Mala škola arhitekture (prezentacija), 
- Mala škola arhitekture – I. radionica Oblik grad, 
- ARTUR (Arhitektura i turizam - prezentacija), 
- Saniranje prostora u funkciji dovršenja postupka legalizacije bespravno izgrađenih građevina  
- Izložba Rezultata, 
- Izložba Arhitektura opeke. 

 
Prostor bijele lađe (blizina Esseker centra) 
 
Izložba Arhitektura u rajskom vrtu: Alternativna morfologija suvremene hrvatske arhitekture 
 
Kuća Čačinović u prostoru club caffe-a SIESTA 
 

o U povodu 135. obljetnice rođenja Viktora Axmanna izložba Viktor Axmann – najznačajniji osječki 
arhitekt i urbanist, a u suradnji s osječkim osnovnim školama. 

o Održavanje nekoliko kreativnih radionica za djecu u okviru programa Prostor.i.ja - Mala škola 
arhitekture. 
 

Galerija Kazamat, HDLU, Osijek  
 

o Nagrađena hrvatska arhitektura 
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Arheološki muzej, Osijek 
 

o Prezentacija publikacije Arhitektonske politike RH 2013. – 2020, ApolitikA, Nacionalne smjernice 
za vrsnoću i kulturu građenja ApolitikA, 

o Manic Production Studio interaktivni mapping 
 
Kongres su otvorili: 
 
H. Hrabak, predsjednik Udruženja hrvatskih arhitekata (UHA), koji je istaknuo da su arhitekti posljednjih 
godina shvatili da se moraju prestati baviti sami sobom, te da im cilj ne smije biti samo estetski domet i 
arhitektonska izvrsnost, već i pitanja postavljanja struke, kao partnera u poslovnim pregovorima i 
stvaranju zakonodavnog okvira. 

 
T. Ćurković, obratio se sudionicima predavanjem / filmom, koji na simboličan način upozorava na 
probleme s kojima je trenutačno suočena RH, kao i na vrijednosti za koje se arhitekti moraju zalagati. 
Istaknuo je da pristupanjem u punopravno članstvo EU-a ulazimo u potpuno drukčiji sustav i kontekst, 
kojemu se moramo znati prilagoditi i suočiti s tržišnom ekonomijom liberalnog kapitalizma, gdje će se 
morati redefinirati pozicija arhitektonske struke, u društvenom i ekonomskom smislu, te još snažnije 
poraditi na zaštiti specifičnosti, dragocjenih resursa i povijesnog nasljeđa RH. 

 
Ministar  turizma, Darko Lorencin, naglasio je da su prostor i arhitektura bitan čimbenik u promišljanju 
turizma i dodao kako je Ministarstvo izradilo Strategiju razvoja turizma do 2020. god., koja  jasno definira 
prostor kao njegovu osnovu. S prostorom je potrebno gospodariti koordinirano, po načelima održivosti i 
zaštitite povijesne baštine. U tom smislu turizam je praktično neodvojiv od arhitektonske djelatnosti, 
budući njegov utjecaj nije samo sektorski već u velikoj mjeri utječe na širu društvenu zajednicu i izgrađeni 
okoliš.  
Svjestan povijesne zadaće aktualne vlasti, ministar Lorencin naglasio je važnost sinergijskog djelovanja 
svih društvenih subjekata, na postizanju tako zacrtanih ciljeva. 
 
Ministrica graditeljstva i prostornog uređenja, Anka Mrak - Taritaš, istaknula je da naslovi predavanja 
pripremljenih za Kongres pokazuju zaokupljenost struke novim momentima, napominjući kako je potrebno 
razmisliti i o projektima sanacije i transformacije, te vraćanja bazičnih vrijednosti u hrvatski prostor. Uz 
Anku Mrak-Taritaš skupu su se obratili  Ivica Vrkić, gradonačelnik Osijeka i Vladimir Šišljagić, župan 
Osječko- baranjske županije.  
 
Na Okruglom stolu o ključnoj temi Srategije prostornog uređenja RH sudjelovali su stručnjaci iz raznih 
disciplina te ministar turizma Darko Lorencin, koji se osvrnuo na novu strategiju turizma RH i metodologiju 
njezine izrade, kao i na važnost intersektorske suradnje, koju u RH treba unaprijediti.  
 
Strategija se treba definirati i provoditi, kako bi se očuvao prostor, zaključno je rekla Maja Fredotović s 
Ekonomskog fakulteta u Splitu, što je bio i jedan od zaključaka  Okruglog stol. 
 

U želji prezentiranja aktualnog stanja u regulativi u RH, temama,  
Strategija prostornog uređenja RH,  
Etimologija zakona / zakoni, strategije i njihova provedba,  
Arhitektura u investicijskom procesu, 
Moment legislative,  
u kojem je sudjelovao i predstavnik Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja, Davorin Oršanić, 
pomoćnik ministrice, dano je centralno mjesto Kongresa.   
 
U raspravi je upozoreno na manjkavosti prijedloga novih zakonskih akata u pogledu:  zaštite prostora, 
zaštite interesa investitora, zaštite arhitekata, zaštite javnog interesa, nepjsanu podjelu nadležnosti i 
odgovornosti, rizike od dodatnih produljenja procedura ishođenja akata za građenje i dr.  
 
Upućen je apel strukturama vlasti da se u svom radu više oslanjaju na iskustvo struke i povijesnu praksu, 
kako donošenjem  novih zakona ne bi, umjesto unaprjeđenja procedura dodatno onemogućili sudionike u 
gradnji i investicijskim procesima. Prijedlozi novih akata prepuni su informacija, istaknuo je Filip Filipec, 
direktor građevinske tvrtke Tehnika, ali novi zakoni u konačnici svu odgovornost baca na arhitekata. Pri 
tom se ne vodi računa da je rad arhitekata izravno uvjetovan postojanjem i kvalitetom informacija 
potrebnih za rad. Ne vidi da bi ovakav način uređivanja prostornog uređenja i gradnje mogao na bolje 
izmijeniti sadašnje stanje i statistiku, koja kaže da smo, od 160 zemalja svijeta, na 140-tom, u smislu 
poželjnosti za investiranje. 
 
O procesu legalizacije i predstojeće sanacije zaokuplja stručnu javnost još od donošenja prijedloga 
aktualnog Zakona.  
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Davorin Oršanić, dipl. ing. arh., pomoćnik ministrice za inspekcijske poslove Ministarstva graditeljstva i 
prostornog uređenja, uz sudjelovanje prof. dr. sc. Tihomira Jukića, dipl. ing. arh., s Arhitektonskog 
fakulteta u Zagrebu, iznio je činjenice u pogledu podnesenoga broja zahtjeva za legalizaciju bespravne 
gradnje, kao i viđenju resornog Ministarstva o mogućim pravcima sanacije.  
 
Prof. Jukić posebno se osvrnuo na nužnost takvog koraka, kao i uvjetima za njegovu provedbu, koji ne 
ovise o aktualnom gospodarskom stanju, već prvenstveno volji nadležnih tijela da se to napravi. Istaknuo 
je i primjere mogućeg djelovanja, vidljive na izložbi Saniranje prostora u funkciji dovršenja postupka 
legalizacije bespravno izgrađenih građevina, koja je rezultat studentskog promišljanja. Vidljivo je da 
sanacija prostora ne mora uvijek i nužno biti vezana uz predmet legalizacije, već ju treba sagledavati u 
širem kontekstu. 
 
Predavanje Dickona Robinsona, nezavisnog savjetnika za graditeljstvo, stanovanje, razvoj nekretnina, 
održivosti i urbanizma, u vladinim organizacijama Velike Britanije i jednog od pokretača projekta, Building 
Futures, pod pokroviteljstvom RIBA-e. Projekt  se bavi pitanjima arhitektonske djelatnosti u budućnosti, u 
odličnoj relaciji s temama Kongresa. Kako će arhitektura izgledati za pedeset ili čak sto godina, kada se 
promijene klimatski uvjeti, a gradovi se umnogostruče? Kakve će se tada tehnologije koristiti u izgradnji i 
kako će to utjecati na rad arhitekata i alate kojima se služe? Robinson je u predavanju pod nazivom 
Planiranje i odgovaranje na promjene dotaknuo brojna pitanja prakse i potrebne orijentacije, kako bi se 
pripremili za promjene života i djelovanja.  
 
Nastavno na predavanje D. Robinsona ugledni gosti iz Slovenije, Austrije i Italije prezentirali su praksu 
arhitektonskih komora njihovih zemalja, ali i metode zaštite prava i interesa svojih članova. 
 
Zanimljiv osvrt na europske arhitektonske politike dao je kroz svoje predavanje Uloga i utjecaj 
arhitektonskih politika u EU-u, Joao Bento, londonske The Barlett Scholl of Planning. 
 
Mario Cucinella, višestruki dobitnik međunarodnih nagrada za održivu arhitekturu i pokretač inicijative 
Izgradnja zelene budućnosti iz Italije, govorio je o Kreativnoj empatiji predstavivši svoje realizacije koje 
odražavaju autorsko nastojanje da se pomogne ljudima kroz primjeren odnos prema arhitektonskom 
stvaralaštvu u razvijenim i nerazvijenim dijelovima svijeta. 
 
Arhitekt Luis Becker, ravnatelj i partner na Henning Larsen Architects, jedan od vodećih danskih autora 
poznat po realizacijama iz  Švedske, Velike Britanije, Nizozemske, Grčke, Španjolske, SAD-a, Kine, Sirije, 
Saudijske Arabije i Ujedinjenih Arapskih Emirata i gostujući profesorom  na Odsjeku za arhitekturu i dizajn  
Sveučilišta Aalborg, održao je predavanje na temu Zgrade -javni prostor. 
 
Značajan doprinos rasvjetljavanju situacije i pravcima razvoja u domeni ruralnog prostora dali su: dr. sc. 
Jasenka Krančević, dipl. ing. arh. iz Savjeta prostornog uređenja Države, dr. sc. Biserka Dumbović 
Bilušić, dipl. ing. arh., dopredsjednica Hrvatske sekcije ECOVAST-a, Višnja Jelić Mueck, dipl. ing. arh., 
predsjednica Hrvatske mreže za ruralni razvoj, Kornelija Pacanović Zvečevac, dipl. ing. arh., Grad Beli 
Manastir, te Davor Salopek, dipl. ing. arh. 
 
U raspravi Projektne strategije i alati, low tech – uradi sam, koja se pozabavila jednostavnim 
tehnologijama i izvrsnošću projekata sudjelovali su dr. sc. Dina Stober, dipl. ing. arh. i doc. dr. sc. Sanja 
Lončar Vicković, dipl. ing. arh. s Građevinskog fakulteta u Osijeku - Sveučilište Josipa Jurja Strossmayera 
u Osijeku.  
 
Marina Zajec, dipl. ing. arh. poznata po realizaciji obiteljske slamnate kuće, Tomislav Rukavina, dipl. ing. 
arh., Robert Jonathan Loher, dipl. ing. arh. i doc. Ivica Plavec, dipl. ing. arh., autor modularnih drvenih 
montažnih kuća na primjerima svojih projekata pokazali su mogućnosti drugačijeg pristupa problematici 
projektiranja. 
 
Autor Zurich Insurance Company, sa sjedištem u Milanu, nominiran 2011. godine za nagradu Mies van 
der Rohe, Alessandro Scandurro, održao je predavanje pod nazivom  Istraživanje sadašnjosti.  
 
Poseban interes izazvalo je predavanje  Angela Brady, PPRIBA i Director Brady Mallalieu Architects, koja 
je, usporedivši stanje struke u različitim dijelovima svijeta, sa sličnim negativnim utjecajima krize, pozvala 
na zauzetost u nastojanju očuvanja kvalitete života kroz djelatnost arhitektonske struke. Na taj je način 
doprinijela pozitivnom ozračju kojim je okončan 04. kongres hrvatskih arhitekata. 
 
U završnom govoru predsjednika HKA-a, UHA-e i izvršne direktorice Kongresa izneseni su zaključci 
skupa, koje je Komora naknadno i u pisanoj formi dostavila svojim članovima. 
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ZAKLJUČCI KONGRESA 
 

o Kohezija unutar struke, koju prepoznajemo kao glavni cilj djelovanja strukovnih udruženja. u 
dužem periodu obilježenom dubokom društvenom krizom, koji recentno otežava očito legislativno 
slabljenje položaja arhitekta, čvrst stav i zajednički glas jedini su jamci očuvanja profesionalnog 
dostojanstva. Tisuće kolega širom Hrvatske su nužan i vrijedan katalizator svih oblika razvoja i 
itekako su sposobni artikulirati bitne zahtjeve prema društvu. 

 
o Strategija koja mora obilježavati ukupan i međusobno koordiniran rad strukovnih udruga. 

Tisućljetni sustav koji je na globalnoj razini osiguravao ulogu arhitekta, nestao je u prahu. zakoni 
neoliberalnog tržišta često su u izravnoj koliziji s arhitektonskim počelima. jedino promišljena, 
aktivna, i usklađena promocija može osigurati arhitektonsku zastupljenost u svim razinama 
društva, a za što je potrebna i nova, suvremena i arhitekturi usmjerena, institucija. 

 
o Aktivizam postaje jedna od ključnih djelatnosti arhitekata, kroz institucionalno artikuliran stručni 

aktivizam, zasnovan na znanju angažiranih profesionalaca. Arhitektura je oduvijek javna 
disciplina, no vjerodostojnost u uvjetima kontinuirane utakmice u svim kulturnim, umjetničkim i 
društvenim aspektima možemo postići sustavnim i općerazumljivim objašnjavanjem vrijednosti 
arhitektonske elaboracije. Medijska prisutnost arhitekata i arhitekture svakako je važna 
sastavnica ovog aktivizma. 

 
o Politika je važan front ostvarenja arhitektonskih težnji. U dnevnoj zbilji, elitistička pozicija „po 

strani“ jednostavno više nije opcija. Arhitekti moraju osigurati mjesto uz politiku, naravno, u 
prvom redu, kao neovisni stručnjaci. Apolitika, koju smo izborili uz suradnju politike je snažan alat 
za snalaženje umreži lokalnih i krovnih politika, stoga je treba sustavno razvijati i implementirati. 

 
o Vrijednosti sustav je jedini temelj arhitektonskog rada i važan nam je konsenzus po pitanju 

arhitektonskih vrijednosti. Treba ih, nakon kaosa razmetnih godina, redefinirati, brižno oblikovati, 
razvijati i usaditi, s punom pažnjom za socijalni i geografski moment. Na mjestu spektakla i 
blještavila niknut će vrijednosti utemeljene na dubinskom razumijevanju lokalnih i održivih 
tekstura ljudi i krajolika, jedna nova arhitektura – arhitektura Zemlje. 
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Lobiranje 
 

 

sve strukture Komore 
 

trajno 

  
Upravni odbor HKA-a, na čelu s predsjednikom i u ovoj je godini lobirao promicanje ciljeva struke i zaštitu  
javnog interesa društva.  
Pri tom se posebno nastojalo izgraditi kvalitetan odnos unutar strukovnih tijela RH, te osigurati njihov 
zajednički nastup u javnosti, tijelima državne uprave i na svim važnijim događanjima od značenja za ugled 
i rad struke. Zato su, uz Komoru, u važnije aktivnosti uključivana regionalna društva arhitekata, UHA, 
Arhitektonski fakultet, UHU i dr. pravni subjekti. 
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države.  
Osobito su važni kontakti s: 

- MGPU-om, 
- MG-om, 
- MRMS-om, 
- MVEP-om, 
- MZOP-om, 
- MZOS-om, 
- MK-om, 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zaštitu okoliša i prirode Hrvatskog sabora, 
- Odborom za zakonodavstvo, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH, 
- Gradom Zagrebom 
- AZTN-om, 
- Arhitektonskim fakultetom, 
- UHA-om, 
- UHU-om, 
- ACE-om i njezinim članicama, 
- UIA-om, 
- EFAP-om, 
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- drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama i pravnim osobama. 

 
U skladu s politikom Komore, kao i njezinim formalno pravnim mogućnostima djelovanja, uz uobičajene 
načine lobiranja, posebnu pozornost Komora je pridavala uspostavljanju partnerskih odnosa s 
institucijama o kojima ovisi kvaliteta arhitektonskog djelovanja, pa time i kvaliteta izgrađenog okoliša.  
Čak i u teškim situacijama u kojima postoji razilaženje u stajalištima, Komora je nastojala razvijati 
partnerski odnos i proaktivno djelovati u skladu s njezinim poslanjem i zakonom propisanim zadaćama.  
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Ostalo 
 

 
 

 
 

  
VLADA REPUBLIKE HRVATSKE 
 
Na 64. sjednici  Vlade Republike Hrvatske, održanoj  30.11.2012. godine, jednoglasno je, pod točkom 17., 
prihvaćen prijedlog dokumenta: Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, 
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 
PREZENTACIJA PUBLIKACIJE 
Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA,  
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 
 

• U sklopu Generalne skupštine i Konferencije Europskog foruma za arhitektonske politike - EFAP-
a, pod irskim predsjedanjem, u Dublinu je, u St. Patrick’s Hall-u u Dublin Castle-u, 08.-11.05. 
2013. god., zamjenica predsjednika Rajka Bunjevac, kao delegat HKA-a na ovom skupu, po prvi 
puta u europskim razmjerima prezentirala Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, 
ApolitikA, Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja 

 

• Promocija dokumenta Arhitektonske politike Republike Hrvatske 2013-2020, ApolitikA, 
Nacionalne smjernice za vrsnoću i kulturu građenja, održana je 28.05.2013. god. u organizaciji 
Ministarstva graditeljstva i prostornoga uređenja u suradnji, HKA-a i Hrvatske gospodarske 
komore, u prostoru HGK-a u Zagrebu. 

              Donošenje Arhitektonskih politika RH, rezultat je višegodišnjeg sustavnog lobiranja HKA-a i       
              koordiniranog institucionalnog rada na nacionalnom i međunarodnom planu, koji svoje značenje 
              dobiva u trenutku ulaska naše zemlje u EU, kao strateški dokument, koji govori o usvojenim 
              visokim standardima kulture građenja, kvaliteti zaštite povijesne baštine i izgrađenog okoliša,  
              zaštiti zdravlja, klime, sigurnosti i održivog razvoja naše zemlje.  
 

• Publikacija je prezentirana i 22.02.2013. god., u sklopu sjednice Zbora Područnog odbora 
Dubrovnik.  

 
HRVATSKA GOSPODARSKA KOMORA  
 

o Na inicijativu Hrvatske gospodarske komore (HGK), Ministarstvo zaštite okoliša je, 12.04. 2013. 
god., u velikoj dvorani HGK-a, upriličilo prezentaciju Nacrta prijedloga Zakona o zaštiti prirode, 

čiji bitan dio čini Natura 2000. Na ovom širokom strukovnom skupu HKA je predstavljao 
predsjednik HKA-a i stručna tajnica. 

 
Hrvatska ekološka mreža, danom pristupanja RH Europskoj uniji, postaje dio najveće mreže zaštićenih 
područja na svijetu, europske ekološke mreže, pod nazivom Natura 2000. , koja postavlja ambiciozan 
visoki standard očuvanja prirode za sve države članice EU-a (trenutačno 27 država). 

Navedenim Zakonom 36,92% našeg kopnenog dijela i 16,60% mora, ulazi u područje Nature 2000, koja 

ne isključuje gradnju ni zahvate u prostoru, već se oni moraju provoditi u određenoj proceduri, uz 

osiguranje mjera zaštite prirode (opstanak vrsta i staništa). 

  

Po održanoj prezentaciji stajališta su iznijeli i predstavnici drugih institucija.  
o HGK-a je izrazio stav da prijedlog Hrvatske ekološke mreže treba uskladiti s potrebama 

gospodarskog razvoja RH, jer u protivnom on može postati ozbiljna kočnica gospodarskom 
razvoju. Gospodarstvenicima je jasno da razvoj uspostavljanjem Nature 2000 nije zaustavljen, ali 
je potrebno govoriti i o financijskim aspektima razvoja unutar zaštićene prirode. U tom kontekstu 
Natura 2000 u ovom obuhvatu predstavlja dodatni teret ionako otežanom gospodarskom razvoju 
zemlje. 
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o  Predstavnici Sektora za graditeljstvo i komunalno gospodarstvo pozvali su sudionike na 

usporedbu s postocima kojima druge razvijene zemlje EU-a participiraju svojim teritorijem u 
Naturi 2000. 

o Hrvatska komora inženjera graditeljstva (HKIG), upozorio je na zapreke koje se ovakvim 
obuhvatom štićenog prostora postavljaju iskorištenju sredstva iz EU fondova, koji su nam kao 
novoj članici posebno otvoreni. Pozvao je na koordinaciju zakonodavnih aktivnosti na nivou 
Vlade RH radi zaštite strateških interesa RH, kao i smanjenje obuhvata Hrvatske ekološke 
mreže. 

o U Velikoj dvorani HGK-a u Zagrebu, 18.4.2013. god., održana je tematska sjednica Hrvatske 
udruge izvođača suhe gradnje (HUISG), o aktualnim pitanjima graditeljstva i položaja sektora 
Suhe gradnje u hrvatskom društvu (R. Bunjevac i G. Kosović, Vedran Vilović, direktor Sektora 
graditeljstva HGK-a, Damir Percel, voditelj Odjela za graditeljstvo HGK-a, Samo Stanič, 
generalni sekretar, Zbornice za gradbeništvo Slovenije, Milan Finec, tajnik Gospodarskog 
interesnog združenja slovenskih izvojalcev suhe gradnje Slovenije (GIZ), Mladen Dandič, 
dopredsjednik  GIZ-a Slovenije, Miljenko Srkoč, predsjednik Povjerenstva za SSU HKIG-a i 
Zdravko Čizmar, voditelj Odsjeka informatike HGK-a, Zagreb i tajnik HUISG-a). 

 

Predstavljeni su aktualni projekti i inicijativa o prekograničnoj suradnji savske regije, na promicanju 
normativa suhe gradnje, suradnja u okviru udruženja 16 gospodarskih komora savske regije – ERUSRS, 
(RH, Slovenija, BiH i Srbija), predstavljena su iskustva Slovenske udruge izvođača suhe gradnje, te 
potpisan Sporazum o suradnji HUISG-a s Hrvatskom komorom arhitekata i Hrvatskom komorom inženjera 
građevinarstva. 

 
OKRUGLI STOL 
 
Okrugli stol vodećih savjetnika, analitičara, arhitekata, urbanista, sociologa i ekonomista (Okrugli stol), čiji  
uži krug, uz HKA, čine:  Erste nekretnine, Ilijana Jelec i Robert Pokrovac, JLL, Tomislav Greguric i  
Boris Andrić, PBZ nekretnine, Zvjezdana Kustrak i Ivan Stojevic, Raiffeisen Consulting, Damir  
Jandrasek i Bruno Brajkovic, Kastel nekretnine / HGK - udruženja posredovanja nekretninama, 
Dubravko Ranilovic, Udruga hrvatskih arhitekata, Hrvoje Hrabak, HPB nekretnine, Nikola Anić, Cbre,  
Igor Radojkovic, Ekonomski fakultet u Zagrebu, Josip Tica, Hypo Alpe adria, Mirta Ceranac Poljak, ZANE,  
Mojca Kinčić, E&Y, Dunja Hitrec, Filipovic savjetovanje, Natalija Kordic, Ekonomski institut, Zagreb,  
Sandra Svaljek, Sberbank (Volksbank), Sergio Stulic, Deloitte, Drazen Nimcevic, Colliers International,  
Vedrana Likan, redovno se sastao: 
 

o 31.01.2012. god.,  
o 28.02.2012. god.,  
o 11.07.2013. god., 
o 15.10.2013. god.  

 
Okrugli stol se, 01.03.2013. god.,  izvanredno okupio, uz sudjelovanje posebno pozvanih predstavnika 
Ministarstva financija:  
- Nada Čavlović Smiljanec, ravnateljica Porezne Uprave, 
- Marijana Vuraić Kudeljan, pomoćnica ravnateljice Porezne Uprave,  
u Forumu Zagreb, Konferencijskom centru Green Gold-a, radi prezentacije Prijedloga Zakona o porezu na 
nekretnine. 
Nakon diskusije sudionika o Prijedlogu Zakona članovi Okruglog stola dali su svoje konkretne prijedloge 
za njegovo unaprjeđenje, kako bi se izbjegle posljedice oko blokade investicija i zamrzavanja prometa 
nekretninama u slučaju primjene neizmijenjenih odredbi novog Zakona. 
 
Redovne teme Okruglog stola bile su vezane uz izviješća o stanju investicija, te prometa nekretninama. 
Okrugli stol  posebno se bavio zakonskim prijedlozima Zakona o prostornom uređenju,Zakona o gradnji, 
Zakona o porezu na nekretnine, te posljedicama i učincima tih zakona na tržištu nekretnina. 
  
SAIP 
 

o 10.12.2012.i 07.02.2013. SAIP: Tomislav Ćurković, Robert Loher, Gabrijela Kosović, te 
predstavnici tvrtke Ravago: Tanja Herr, dipl.ing. i Ivan Balija, direktor komercijale; 
 

Knauf 
 

o 06.12.2012. zaključci seminara i distribucija materijala sudionicima: tvrtka Knauf : Boris Simonić, 
dipl.ing.stroj. i Gabrijela Kosović; 
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Prefa 
 

o 17.12.2012. Suvremena arhitektura – inženjerski pristup (SA IP): Tomislav Ćurković, Robert 
Loher , Gabrijela Kosović, te predstavnik tvrtke Prefa, Zoran Jakopović; 

 
Zagrebački velesajam 
 

o 14.01.2013. Maja Huljev Ton, Gabrijela Kosović, Nikola Bunjevac, dipl.oecc. iz Zagrebačkog 
velesajma – dogovor za organizaciju Dana arhitekata na 37. međunarodnom sajmu graditeljstva; 

 
ELGRAD 

o 07.02.2013. uvjeti za uključivanje u Program SSU-a: ELGRAD d.o.o.: Mladen Lovreković, član 
Uprave ELGRAD-a, za prodaju, Matija Vusić, dipl.ing.šum., voditelj Odjela prodaje, te 
predstavnica HKA-a, Gabrijela Kosović; 

CALYPSO TRAVEL CLUB 
 

o 04.02.2013. CALYPSO TRAVEL CLUB: Hrvoje Kopasić, dipl.iur. direktor, Maja Huljev Ton i 
Gabrijela Kosović  i predstavnici  CALYPSO TRAVEL CLUB: Hrvoje Kopasić, dipl.iur. direktor, 
vezano uz moguću organizaciju stručnog putovanja u Kazahstan, povodom Dana grada Astane, 
Tomislav Ćurković, Gabrijela Kosović; 
 

o 1.3.2013. sastanak u istom sastavu; 
 
ČERNELIĆ 
 

o 31.01.2013. SA IP: EDRA, Dr. Michele Serafini, export sales director i ČERNELIĆ d.o.o., Marko 
Černelić, direktor, Tomislav Ćurković i Gabrijela Kosović; 
 

Wienerberger 
 

o 18.2.2013. Brick Award '14 – Tomislav Franko, product & marketing manager, Wienerberger 
Ilovac d.d., Tomislav Ćurković, Gabrijela Kosović; 
 

HUISG 
 

o Skupština Hrvatske udruge izvođača suhe gradnje (HUISG): Zdravko Čizmar, dipl.ing.građ., 
tajnik Udruge, Gabrijela Kosović; 
 

Philips Lighting 
 

o Boris Sarjanović, General Manager, Philips Lighting, T.Ćurković i G.Kosović: predstavljanje 
mogućnosti uključivanja u Program SSU-a HKA i ciklus SAIP, te organizacija konferencije u 
sklopu SSU-a HKA; 
 

o 11.10.2013. održan je sastanak sa svrhom organizacije stručne konferencije tvrtke Philips 
vezano uz projekt Arhitektura svjetla / svjetlo u arhitekturi koja je održana u četvrtak, 14.11. 
2013. god., u Velikoj dvorani Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu. Nazočni: Boris Sarjanović, 
dipl.ing.stroj., General Manager Philips Lighting Croatia, BIH, Slovenia, te T.Ćurković i 
G.Kosović. 
Konferencija će obraditi temu korištenja rasvjete i svjetla u arhitekturi iz aspekta investitora, 
arhitekta i dizajnera rasvjete;   
 

FEAL Hrvatska 
 

o 19.3.2013. Damir Šimunović, direktor, FEAL Hrvatska d.o.o., T.Ćurković, G.Kosović: 
organizacija stručnog putovanja u Hercegovinu, stručna predavanja  i obilazak proizvodnih 
pogona tvornice FEAL- a, od interesa za ovlaštene arhitekta, u Programu SSU-a HKA - svibanj 
2013. god.; 

o 6.9.2013. održan je sastanak s direktorom glavnog sponzora 4. kongresa hrvatskih arhitekata – 
tvrtke Feal, Damirom Šimunovićem, s ciljem konačnog definiranja aktivnosti na Kongresu. 
Nazočni D.Šimunović, H.Hrabak, A.Srdarev, T.Ćurković i G.Kosović; 
 

FLORIM 
o 14.3.2013. Vedran Resić, sales manager FLORIM, G.Kosović predstavljanje mogućnosti 

uključivanja u Program SSU-a HKA; 
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Černelić  i Edra 
 

o 2.5.2013. SAIP organizacija predavanja 13.6.2013. s tvrtkom Černelić d.o.o. i Edra, Suvremeni 
dizajn – inženjerski pristup, Marko Černelić, direktor i Radovan Černelić, Robert Loher, Gabrijela 
Kosović; 
 

Ytong 
 

o 25.4.2013. predstavljanje mogućnosti organizacije SSU Programa s tvrtkom Ytong: Denis 
Sekulić, direktor, Maja Stefanović, voditeljica marketinga, Tomislav Ćurković, Gabrijela Kosović; 
 

Prefa i Bauder 
 

o 23.4.2013. SA IP organizacija predavanja; 
o  21. i 22.5.2013. s tvrtkom Prefa i Bauder, Zoran Jakopović, Prefa, direktor, Robert Loher, 

Tomislav Ćurković, Gabrijela Kosović; 
 

Zumtobel i MechoSystems 
 

o 22.4.2013. predstavljanje mogućnosti organizacije SSU Programa s tvrtkom Zumtobel i 
MechoSystems: za Zumtobel Licht GmbH Marin Štenglin, Head of Key Account Management 
CEE i za Mecho Shade Systems (UK) Gary Haynes MBA, DMS, B.Eng (Hons), Managing 
Director  

 
Hrvatski savjet za zelenu gradnju 
 

o 28.6.2013. Hrvoje Kvasnička, dipl.ing.građ., predsjednik Hrvatskog savjeta za zelenu gradnju, 
Snježana Turalija izvršna direktorica HSZG-a, Petra Škevin, dipl.ing.arh., članica radne skupine 
Fondovi i institucije i potpredsjednica HSZG-a, Tomislav Ćurković, dipl.ing.arh. i Gabrijela 
Kosović: svrha sastanka je upoznavanje HKA-a s novim rukovodstvom HSZG-a, najava nove 
generacije Green Building Professional programa u Program SSU-a HKA, te predstavljanje 
mogućnosti sudjelovanja HSZG-a na 4. kongresu hrvatskih arhitekata; 
 

o 25.10.2013. održan je sastanak predstavnika: Hrvatske komore arhitekata (Maja Ton Huljev, 
Gabrijela Kosović, i Dušanka Šimunović),  Hrvatskog saveza za zelenu gradnju (HSZG), 
Snježana Turalija, Social innovation lab-a (SIL) /  ACE International Consultance Adriatic-a 
d.o.o., Mirna Karzen, i Impact Hub-a Zagreb, Duška Jelić, sa svrhom sudjelovanja i podrške 
projektu Green Labosa HSZG-a; 
 

Stöbich Brandschutz 
 

o 21.10.2013. održan je sastanak sa svrhom uključivanja tvrtke Stöbich Brandschutz u Program 
stalnog stručnog usavršavanja HKA-a. Sastanku su nazočili Igor Vuković, sales manager i 
G.Kosović. 
 

Vještačenja 
U izvještajnom su razdoblju predsjednik Odbora , Zlatko Hanžek i vještak HKA-a, Nenad Kondža, na 
zahtjev stranaka, izradili su: 

o 5 provjera izračuna cijene projektiranja,  
o 3 izračuna cijene projektiranja. 

Tajništvo HKA-a izradilo je 32 stručna mišljenja.   

 

 
 
Priredilo: Tajništvo Hrvatske komore arhitekata 
 
 
 
 
Klasa:    960-03/13-01/04                                                                    
Ur.broj:   505-13-1      Tomislav Ćurković, ovl. arh., 
U Zagrebu,          21. studenog 2013. god.                                      predsjednik  HKA-a 
 


